

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

ကောင်းမှုပြုလျှင် မြတ်၏

မကောင်းမှုကိုပြုလျှင် နောင်အခါတွင် ပူပန်ရသောကြောင့်
မကောင်းမှုကို မပြုခြင်းသည် မြတ်၏။ ကောင်းမှုပြုလျှင်
နောင်အခါတွင် မပူပန်ရ (ဝမ်းမြောက်ရ) သောကြောင့်
ကောင်းမှုကိုပြုခြင်းသည် မြတ်၏။

(ဓမ္မပဒ-၃၁၄)

၁၃၇၈ ခုနှစ်၊ ဝါဆိုလပြည့်နေ့

၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင် ၁၉ ရက်၊ အင်္ဂါနေ့

အတွဲ (၅၅)၊ အမှတ် (၂၈၈)



မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေးမိန့်ခွန်း ပြောကြားနေစဉ် မိန့်ခွန်းပြောကြားနေစဉ်

(၆၉) နှစ်ပြောက်အာဇာနည်နေ့

မေ့နိုင်သော ဇူလိုင် (၁၉) ရက် အာဇာနည်နေ့

မာတိကာ

ခေါင်းဆောင်ကြီးများ ကျဆုံးရစဉ်က ဝန်ကြီးဟောင်း ဦးဗဂျမ်း၏ မျက်မြင်ကိုယ်တွေ့ ၈-၄

၂၀ ဇူလိုင်လ ၁၉၄၇ ခုနှစ် နှစ်ယာရီ မင်းသုဝဏ် ၈-၅

ကျွန်တော်မေ့နိုင်သော ဆယ်ကိုးလူလိုင် တက္ကသိုလ်နေဝင်း ၈-၆

ဦးအောင်ဆန်း၏ နောက်ဆုံးနေ့ ဒဂုန်တော ၈-၇

ဝံသာနုရက္ခိတတရား

လူမျိုးဆိုသည်မှာ သုခ ဒုက္ခ အတူခံစားကြ၍
နီးနီးစပ်စပ် အကျိုးချင်းထပ်ပြီးလျှင် နှစ်ပရိစ္ဆေဒ
ရှည်လျားစွာ တစ်မျိုးတစ်စားတည်းပင်ဟု
စိတ်ထားရှိသူတို့ကို တစ်စုတည်းပေါင်း၍ ခေါ်ဝေါ်
ခြင်းသာဖြစ်ပေသည်။

အမျိုးအနွယ်၊ ကိုးကွယ်သည့် ဘာသာတရား၊
ပြောဆိုသည့် ဘာသာစကားတို့ကို အလေးထားရ
မည်ဖြစ်သော်လည်း စင်စစ်မှာ အေးအတူပူအမျှ
ကောင်းတူဆိုးဖက် ပူးပေါင်းလျက်နေလိုသော
အစဉ်အလာဆန္ဒပေါ်တွင် ဝံသာနုရက္ခိတတရား
သည် တည်နေပေသည်။

(၂-၁-၁၉၄၆၊ အလယ်ပစ္စယံညီလာခံ မိန့်ခွန်းမှ)

လူထုနှင့်နီးကပ်ခဲ့သော ရက် ၁၀၀

နိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ ဝန်ကြီးဌာန အသီးသီး၏ ရက် ၁၀၀ လုပ်ငန်းစဉ်များကို ပြုလုပ်ကုန်လောက်က စတင်ကြေညာလုပ်ဆောင်ခဲ့ကြသည်ကို တွေ့ရသည်။ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးတို့မှ အပ လုပ်ငန်းစဉ်အသေးစိတ်များ ကြေညာ၍ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။ ဤသည် တို့မှာ အစိုးရသစ်တစ်ရပ်အတွက် ပွင့်လင်းမြင်သာမှု အခြေခံသော လူထု ရေးရာပေါ်လစီကို ကျင့်သုံးခြင်း၏ နိဒါန်းဟုလည်း ဆိုနိုင်ပါသည်။

ယခုလို ရက် ၁၀၀ စီမံကိန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ဝေဖန်သုံးသပ်ချက်များကို သတင်းစာဂျာနယ်များတွင် တွေ့မြင်ရသည်။ ရက် ၁၀၀ အတွင်း ကောင်းမွန်တိုးတက်သော ဆောင်ရွက်ချက်များရှိသလို ပြီးမြောက်အောင်မြင်ခြင်းမရှိသည့်များကိုလည်း ထောက်ပြကြသည်။ ဝန်ကြီးဌာနများ၏ လုပ်ငန်းစဉ်များမှာ များပြားလှ၍ အသေးစိတ်ကို ဝေဖန်ထောက်ပြရန်မှာလည်း မလွယ်ကူလှသည်ကို တွေ့ရသည်။ ထို့ပြင် ထိုစီမံကိန်းများ ကြေညာပြီးနောက်ပိုင်း ထပ်မံဆောင်ရွက်ချက်များကလည်း အတော်များများရှိနေသည်ကို တွေ့ရသည်။

ရက် ၁၀၀ စီမံကိန်းပုံစံများ စတင်လာသည်မှာ ၁၉၂၉-၁၉၃၀ စီးပွားပျက်ကပ်ကာလ အမေရိကန်မှ စတင်ခဲ့သည်ဟု အဆိုရှိသည်။ ထိုစဉ်က သမ္မတ ရုစဘဲ့၏ ဆောင်ရွက်ချက်ကို စံပြု၍ ပြောဆိုကြခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ စီးပွားပျက်ကပ်အတွင်း အမေရိကန်ရှိ ဘဏ်အားလုံးလောက် ပိတ်သိမ်းခဲ့ရသည်။ အလုပ်သမား လေးပုံတစ်ပုံလောက် အလုပ်လက်မဲ့ဖြစ်သွားသည်။ လယ်ယာထုတ်ကုန်အားလုံး ဝယ်ယူမရှိ၍ ပျက်စီးကုန်သည်။ ထိုစီးပွားပျက်ကပ်သည် ဥရောပနှင့် ကမ္ဘာတစ်လွှားသို့ပါ ကူးစက်ခဲ့သည်။ သမ္မတရုစဘဲ့က ထိုသုံးလအတွင်း အလုပ်သမားဆိုင်ရာ၊ လယ်ယာမြေဆိုင်ရာ၊ ငွေကြေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အဓိကကျလှသော ဥပဒေများကို ပြဋ္ဌာန်းပြီး အခြေအနေကို ထိန်းသိမ်းခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အရေးပေါ်ကယ်တင်ရေးဌာနများဖွဲ့စည်းပြီး အစိုးရအထောက်အပံ့နှင့် ယာယီအလုပ်အကိုင်များ ဖန်တီးပေးခြင်း၊ လူငယ်များအတွက် တည်ဆောက်ရေးနှင့် သစ်တောလုပ်ငန်းများ ဖန်တီးပေးခြင်းဖြင့် ဖြေရှင်းခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ထိုကာလက ရုစဘဲ့၏ New Deal ဆိုသည်မှာ အစိုးရနှင့် လူထုကြား ဆက်ဆံရေးကို အခြေခံကစ ပြောင်းလဲခြင်းနှင့် အရင်းအနှီးနှင့် လုပ်အားကြား ဖန်တီးချက်ကို ပြန်လည်ထိန်းညှိခြင်းဖြစ်သည်။ စက်မှုလုပ်ငန်းများကို ပိုမိုလှည့်လည်ဆောင်ရွက် ပြုလုပ်ပေးခြင်းပင်ဖြစ်သည်။

ယခုအစိုးရသည် ကြုံတွေ့ရသော ပြဿနာမှာ စီးပွားရေးတစ်ခုတည်း မဟုတ်ဘဲ ဘက်ပေါင်းစုံပြဿနာများ ဖြစ်သည်။ အထွေထွေကျဆင်းရပ်တန့်နေမှုများအတွက် အလင်းရောင်လေးတစွန်းတစ မြင်ရအောင် ဆောင်ရွက်ရခြင်းမှာ နားလည်ရပါသည်။ လတ်တလော၊ အလျင်အမြန် မြင်သာထင်သာဖြစ်စေမည့် ဆောင်ရွက်ချက်များဖြင့် အစိုးရလုပ်ငန်းများကို စတင်ခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ ထိုအောင်မြင်မှုအသီးအပွင့်များမှတစ်ဆင့် လူထုယုံကြည်မှုရယူပြီး ရှေ့ဆက်သွားမည့် ရေတို၊ ရေရှည်လုပ်ငန်းစဉ်များအတွက် လမ်းခင်းပေးပြီးသား ဖြစ်ရန်မှာ နားလည်နိုင်ပါသည်။

အစိုးရသစ်ဖွဲ့ပြီး များမကြာမီ နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများနှင့် အဖမ်းခံကျောင်းသားများ လွတ်ပေးခြင်းဖြင့်စတင်ခဲ့ရာ တာထွက်ကောင်းသည်ဟု ဆိုနိုင်ပါသည်။ ရခိုင်ပြည်နယ် ဖွံ့ဖြိုးရေးကိစ္စလို ရေရှည်ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းကြီးမျိုးကို အစပြုလိုက်ခြင်းများလည်း ရက် ၁၀၀ အတွင်း ပါဝင်နေသည်။ ရခိုင်ပြည်နယ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ပဟိုကော်မတီနှင့် လုပ်ငန်းကော်မတီလေးခု ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ထိုဆောင်ရွက်ချက်မှာ တူရကီဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ကုလသမဂ္ဂလူ့အခွင့်အရေး ကိုယ်စားလှယ်တို့၏ ခရီးစဉ်များမတိုင်မီတွင်ဖြစ်ရာ ၎င်းတို့လာရောက်ချိန်တွင် ဝေဖန်စရာ အချက်အလက်များပေးပေးခဲ့သည်။

တစ်ဖက်တွင် အစိုးရသစ်၏ ပထမသုံးလအတွင်း ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေး တည်ဆောက်မှုလုပ်ငန်းများကို အဆင့်တစ်ခုအထိ တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်ကို တွေ့ရသည်။ နောက်ဆုံးအခြေအနေများအရ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် UNFC ထိပ်သီးခေါင်းဆောင်များပင် ၁၇ ရက်နေ့တွင် တွေ့ဆုံခဲ့ကြပြီးဖြစ်သည်။ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံတွင် ပါဝင်သင့်သူအားလုံး ပါဝင်ရေးနှင့် ဩဂုတ်လကုန်တွင် ညီလာခံစတင်ကျင်းပရေးအတွက် အခြေအနေကောင်းများ ရရှိလျက်ရှိနေသည်။

ခြုံငုံဆိုရလျှင် စီးပွားရေးဘက်တွင် သိသာထင်ရှားသော အပြောင်းအလဲများ၊ ပေါ်လစီများ မမြင်တွေ့ရခြင်းမလွဲ၍ ရက် ၁၀၀ အတွင်း ဆောင်ရွက်ချက်များ ထင်ထင်ရှားရှား ရှိခဲ့သည်ဟုဆိုနိုင်ပါသည်။ ထို့ပြင် ရက် ၁၀၀ အတွင်း လူထုနှင့် အစိုးရကြား နီးကပ်သော ဆက်သွယ်ဆက်ဆံမှု ရှိခဲ့သည်ဟုလည်း ဆိုနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး လူထုယုံကြည်မှု ဆက်လက်တည်ရှိနေသည်ကို တွေ့မြင်ရပါသည်။



စဉ်ဆက်မပြတ် ဆေးပညာဟောပြောပွဲကျင်းပမည်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၈
မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်း (ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး)က ကြီးမှူး၍ စဉ်ဆက်မပြတ် ဆေးပညာဟောပြောပွဲကို ဇူလိုင် ၂၀ ရက် မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲမှ ညနေ ၃ နာရီထိရန်ကုန်မြို့ အလုံမြို့နယ်ရှိ အလုံမြို့နယ်ခန်းမ၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါဟောပြောပွဲတွင် ပါမောက္ခဦးရဲမြဲက Management Approach to Anaemic Patient၊ ပါမောက္ခဦးစောဝင်းက National Immunization Schedule၊ ပါမောက္ခဒေါ်မာမာကြည်က Management of Prong Fever၊ ဒေါက်တာဦးဝင်းဇော်က Common Skin Problems ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဟောပြောမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ဆရာဝန်များအားလုံး တက်ရောက်နိုင်ကြောင်း သိရသည်။
မောင်မောင်

ထင်သာမြင်သာပြုပြင်စရာ

ကျိုက္ကော်ချောင်းအနီး အဆောက်အအုံများ ဆောက်လုပ်နေထိုင်မှု စိစစ်ပေးစေလို

မွန်ပြည်နယ် သထုံမြို့နယ် သုဝဏ္ဏဝတီမြို့၌ သုဝဏ္ဏဝတီမြို့မဈေးအနီး ဖြတ်သန်းစီးဆင်းနေသော ကျိုက္ကော်ချောင်းတစ်လျှောက် ချောင်းနံဘေးများတွင် လူနေအဆောက်အအုံများ ဆောက်လုပ်နေထိုင်သည့်အတွက် ချောင်းဖျော့ကျခြင်း၊ မြေရေရေလျှော့ကျခြင်းတို့မကောင်းကောင်းဖြစ်ပေါ်နေခြင်းကြောင့် ရေစီးရေလွှာ မကောင်းတော့ဘဲ နှစ်စဉ် ရေလွှမ်းမိုးမှုဒဏ်ကို မြို့နေပြည်သူများ ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ခဲ့ရသည်။
ကျိုက္ကော်ချောင်းသည် မိုးရာသီရောက်တိုင်း တောင်ပေါ် ရေကျဆင်းမှုဒဏ်၊ ခေတ်အဆက်ဆက် ချောင်းဖျော့ကျခြင်း၊ လူနေအိမ်များ တိုးချဲ့မှုဒဏ်၊ အမှိုက်များ မဆင်မခြင် စွန့်ပစ်သည့် ဒဏ်များကြောင့် သဘာဝ၏ ရေစီးရေလျှောက် မထိန်းနိုင်တော့ဘဲ လွန်ခဲ့သော



ရိုသုများက စစ်ဆေး စိစစ်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ပေးရန် မြို့နေပြည်သူလူထုက မျှော်လင့် ခွင့်(ဝင်းပ)

ပန်းမော် ဇူလိုင် ၁၈
လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့်ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနက ပန်းမော်မူလတန်းကြိုကျောင်း၌(၆၉) နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အထိမ်းအမှတ် ဟောပြောပွဲနှင့် ကဗျာရွတ်ပြိုင်ပွဲကို ဇူလိုင် ၁၅ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။
အခမ်းအနားတွင် ခရိုင်လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး၊ ဒေါ်နွယ်နွယ်အောင်က အာဇာနည်နေ့အကြောင်း သိကောင်းစရာများကို ရင်သွေးငယ်များအား အာဇာနည်ပုဂ္ဂိုလ်ကြီးများ၏ ဓာတ်ပုံများနှင့်အတူ ရှင်းလင်းပြသပေးခဲ့သည်။
ဆက်လက်၍ ရင်သွေးငယ်များက တစ်ဦးချင်းနှင့်အဖွဲ့လိုက်အထိမ်းအမှတ် ကဗျာရွတ်ဆိုပြိုင်ပွဲကျင်းပခဲ့ရာ ပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိသူများကို ခရိုင်ဦးစီးမှူးက ဂုဏ်ပြုလက်ဆောင်များ ချီးမြှင့်ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
(ခရိုင် ပြန်/ဆက်)

ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေးနှုန်း				၁၈-၇-၂၀၁၆	ခင်ရတနာ-စုစည်းသည်။
ရွှေဈေးနှုန်း(အောင်သမာဓိ)					
ရန်ကုန်	၁၆	ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ်	၈၃၃၅၀၀
ရန်ကုန်	၁၅	ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ်	၇၈၄၅၀၀
မန္တလေး	၁၆	ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ်	၈၃၃၅၀၀
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း(တစ်လီတာဈေး) ရန်ကုန်					
ဒီဇယ်	၅၅၀ / ၅၇၀		ကျပ်		
အောက်တိုန်း	၅၄၀ / ၅၇၀		ကျပ်		
အောက်တိုန်း	၆၅၀ / ၇၆၀		ကျပ်		
ပရီမီယံဒီဇယ်	၅၈၀ / ၆၀၀		ကျပ်		
နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေး (ပပိုဘတ်)					
အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ		၁၁၇၇.၀		
ဥရောပ	တစ်ယူရို		၁၃၀၁.၄		
စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ		၈၇၃.၈၆		
ထိုင်း	တစ်ဘတ်		၃၃.၆၆၇		
အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး		၁၇.၅၃၂		
တရုတ်	တစ်ယွမ်		၁၇၅.၉၇		
မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်		၂၉၅.၇၃		

မြန်မာ့အလင်း
၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။
Myanma Alinn Daily

- စာတည်းများချုပ် - အောင်နိုင်ဦး
- စာတည်းမှူး - ဝင်းရွှေ
- စာတည်း - ထိန်လင်း၊ မြင့်စိုး၊ ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်
- သတင်းထောက်မှူး - မြင့်ဆွေ
- ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၀၉၃)
- ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

မြန်မာ့အလင်း www.facebook.com/MYANMAALINNNEWS

နေပြည်တော်-စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၁၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၄၁၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၄၆၊ ရန်ကုန်ရုံးခွဲ-အမှတ်(၅၃)၊ နတ်မောက်လမ်းသွယ်(၁)၊ ဗိုလ်ချုပ်(၂)ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ မန်နေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၀၄၊ ဇီမံ ၀၁-၅၄၄၃၀၅၊ ငွေစာရင်း ၀၁-၅၄၄၃၀၆၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၅၄၄၈၃၄၊ ၀၁-၅၄၄၃၀၈၊ Fax ၀၁-၅၄၆၂၂၁၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၈၊ မြန်မာ့အလင်း ၀၁-၅၄၄၃၀၇၊ Fax ၀၁-၈၆၀၄၄၆။

ဒေါ်ခင်ကြည်ဖောင်ဒေးရှင်း ရွှေလျားစာကြည့်တိုက်အတွက် မော်တော်ယာဉ်သုံးစီးလှူဒါန်း

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၈

ဒေါ်ခင်ကြည်ဖောင်ဒေးရှင်း ရွှေလျားစာကြည့်တိုက်အတွက် အသုံးပြုရန် ဂျပန်နိုင်ငံ Sumitomo Corporation Asia & Oceania Pte Ltd. က အမေရိကန်ဒေါ်လာ နှစ်သိန်းကျော်တန်ဖိုးရှိ မော်တော်ယာဉ် သုံးစီးလှူဒါန်းပွဲကို ယနေ့ညနေ ၄ နာရီတွင်

ရန်ကုန်မြို့တက္ကသိုလ်ရိပ်သာလမ်းခြံအမှတ်(၅၄)၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် တက်ရောက်သည်။ လှူဒါန်းပွဲတွင် ဒေါ်ခင်ကြည်ဖောင်ဒေးရှင်း အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာ သန့်သော်ကောင်းက ဒေါ်ခင်ကြည်ဖောင်ဒေးရှင်း၏ ရွှေလျားစာကြည့်တိုက်လုပ်ငန်း

ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး Sumitomo Corporation Asia & Oceania Pte Ltd မှ CEO Mr.Masao Sekiuchi နှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဂျပန်သံအမတ်ကြီး Mr.Higuchi တို့က လှူဒါန်းရခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး ရှင်းလင်း ပြောကြားကြသည်။



ထို့နောက် ဒေါ်ခင်ကြည်ဖောင်ဒေးရှင်းသဘာပတိ၊ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်က မော်တော်ယာဉ်များလှူဒါန်းခြင်းအတွက် ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည် ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က CEO Mr.Masao Sekiuchi အား ဒေါ်ခင်ကြည် ဖောင်ဒေးရှင်းအမှတ်တရ ဂုဏ်ပြု မှတ်တမ်းလွှာ ပေးအပ်သည်။

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် Sumitomo Corporation Asia & Oceania Pte Ltd. က လှူဒါန်းသည့် ရွှေလျားစာကြည့်တိုက်မော်တော်ယာဉ်အား လှည့်လည်ကြည့်ရှုသည်။ (ဓပုံ)

ယနေ့ ဒေါ်ခင်ကြည်ဖောင်ဒေးရှင်း ရွှေလျားစာကြည့်တိုက်အတွက် Sumitomo Corporation Asia & Oceania Pte Ltd. က လှူဒါန်းသည့် မော်တော်ယာဉ်များ သည် တစ်စီးလျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ခုနစ်သောင်းခန့်တန်ဖိုးရှိကြောင်း၊ ယခင် ၂၀၁၃ ခုနှစ်ကလည်း တီးနီးကုမ္ပဏီအနေဖြင့် ရွှေလျားစာကြည့်တိုက်အတွက် မော်တော် ယာဉ် နှစ်စီးလှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဒေါ်ခင်ကြည်ဖောင်ဒေးရှင်းသည် ပြည်သူ့လူထု စာဖတ်အားမြှင့်တင်လာစေရန် ရည်ရွယ်ပြီး ရွှေလျားစာကြည့်တိုက်များကို တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များတွင် ထားရှိရေးစီစဉ်ဆောင်ရွက်နေပြီး လက်ရှိတွင် မြို့ကြီး ဝါးမြို့၌ မော်တော်ယာဉ် ရှစ်စီး ဖြင့် ရွှေလျားစာကြည့်တိုက်လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်နေကြောင်း၊ ထို့အပြင် ဒေါ်ခင်ကြည်ဖောင်ဒေးရှင်းက ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် ပူးပေါင်းပြီး စာကြည့်တိုက်လုပ်ငန်းများ အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် သဘောတူ လက်မှတ်ရေးထိုးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)

တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးရေးဆောင်ရွက်ရာတွင် လယ်ယာမြေများကို သက်ဆိုင်သူများထံသို့ရောက်ရှိရေးမှာ ကဏ္ဍသစ်တစ်ရပ်ဖြင့် ပါဝင်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၈

အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဝန်ထီးယုသည် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး လိုအပ်ချက်များ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက် ပေးနိုင်ရန် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဝင်းမြတ်အေး၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဝိုင်းချုပ်သန်းထွဋ်၊ ဦးကျော်မျိုး၊ တာဝန်ရှိ သူများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ခွဲ အစည်း အဝေးခန်းမ၌ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံသည်။ (ယာပုံ) တွေ့ဆုံပွဲတွင် ဒုတိယသမ္မတက သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြိုတင်ကာကွယ် ရေးလုပ်ငန်းများကို ရေတိုရေရှည် စီမံ ဆောင်ရွက်ထားရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီအနေဖြင့် ဘေး အန္တရာယ်ကျရောက်ပါက လိုအပ်သည် များကို ကူညီထောက်ပံ့ဆောင်ရွက်ပေး သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။



နိုင်ငံတော် အစိုးရအနေဖြင့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေး ရရှိအောင် ဆောင်ရွက်နေပါကြောင်း၊ ထိုသို့ဆောင် ရွက်ရာတွင် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်ကဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် အမျိုးသား ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဗဟိုဌာန(NRPC)ကို ဖွဲ့စည်းခဲ့ကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ(၂၀) ရာစုပင်လုံကို ဩဂုတ်လတွင် ကျင်းပနိုင် ရန်စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ တိုင်းပြည်တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရှိမှသာ တိုးတက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့ တိုင်းပြည်မှာ ဖွံ့ဖြိုးမှုအနည်းဆုံး စာရင်း ဝင်နိုင်စွမ်းတွင် ပါဝင်နေပါကြောင်း၊ ထိုအဆင့်မှ လွတ်မြောက်နိုင်ရန် ပြည်သူ များနှင့် တာဝန်ရှိသူအားလုံးက ဝိုင်းဝန်း ပူးပေါင်းပြီး တစ်စက်မတ်မတ် တက်ညီ လက်ညီ အားသွန်ခွန်စိုက် ဆောင်ရွက်

ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီး ချုပ် ဦးဝင်းသိန်းက ဒေသဆိုင်ရာအချက် အလက်များကိုလည်းကောင်း၊ တိုင်းဒေသ ကြီး စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည် မြောင်းဝန်ကြီး ဦးအောင်ဇော်နိုင်က မိုးရွာ သွန်းမှုအခြေအနေ၊ မြစ်ချောင်းများ တည်ရှိမှု၊ မြစ်ရေကြီးမှုမှတ်တမ်းနှင့် ရေကြီးနစ်မြုပ်မှုအန္တရာယ်မှ ကင်းဝေး စေရန် ဆောင်ရွက်ထားမှုတို့ကိုလည်း ကောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး ရေအရင်းအမြစ် နှင့်မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနက မြစ်ချောင်းများ ပြုပြင်ခြင်း လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်မှုကိုလည်း ကောင်း၊ ပဲခူးခရိုင် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးက စစ်တောင်းမြစ်ရေတိုက်စားမှုကြောင့် သနပ်ပင်၊ ကဝမြို့နယ်တို့မှ ကျေးရွာသုံး ရွာအား ပြောင်းရွှေ့နေရာချထားမှု တို့ကိုလည်းကောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး

ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထား ရေးဦးစီးဌာနက သဘာဝဘေးဖြစ်ပွားမှု အပေါ် ထောက်ပံ့ပေးခဲ့မှုများကိုလည်း ကောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဝိုင်းချုပ်ကြီး ခင်မောင်ဌေးက တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး နှင့် လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေ တို့ကိုလည်းကောင်း၊ ရှင်းလင်းတင်ပြကြ သည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေးက အမျိုးသား သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီအနေဖြင့် ကြိုတင်ကာကွယ် ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် ထောက်ပံ့ပေးမှုအခြေအနေများကိုလည်း ကောင်း၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဝိုင်းချုပ်သန်းထွဋ် နှင့် ဦးကျော်မျိုးတို့က ဝန်ကြီးဌာနအလိုက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ဆောင်ရွက်ပေးနေ မှုအခြေအနေတို့ကို လည်းကောင်း၊

ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။ ရှင်းလင်းတင်ပြချက်များအပေါ် ဒုတိယသမ္မတက တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေး ဆောင်ရွက်ရာတွင် လယ်ယာမြေများကို သက်ဆိုင်သူများ၏ လက်ဝယ်သို့ ရောက်ရှိရေးသည်လည်း ကဏ္ဍသစ်တစ်ရပ်အနေဖြင့် ပါဝင်နေ သဖြင့် ဌာနဆိုင်ရာများမှ အသုံးမပြုပါက ပြန်လည်စွန့်လွှတ်သွားကြရန် ဖြစ် ကြောင်း၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် စီမံကိန်းများရေးဆွဲ အကောင်အထည် ဖော်ရာတွင် စာရင်းဇယားနှင့်ပတ်သက်ပြီး တိကျရန်လိုအပ်ပါကြောင်း၊ မမှန်ကန် သောစာရင်းများကို အကောင်အထည် ဖော်ပါက အောင်မြင်မှုရရှိနိုင်မည်မဟုတ် ပါကြောင်း၊ စာရင်းဇယားမှန်ကန်မှသာ လုပ်ငန်းများ အောင်မြင်မည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း ပြောကြားသည်။

အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ် ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီနှင့် လူမှု ဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည် နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဧပြီမှ ဇူလိုင် ၁၇ ရက်အထိ သဘာဝဘေး ဖြစ်ပွားမှုအတွက် ငွေကျပ်သိန်း ၁၇၀၀ ကျော် ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတနှင့်အဖွဲ့ သည် ပဲခူးမြစ်၊ မဇင်းချောင်းနှင့် ခေါင်း ဆေးကျွန်းချောင်းတို့အား ပဲခူးမြို့ ရေကြီး ရေလျှံမှုကာကွယ်ရန်နှင့် ရေစီးဆင်း မှု ကောင်းမွန်ရန်အတွက် ပြန်လည် တူးဖော်ထားရှိမှုတို့ကို လိုက်လံကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။

ဆက်လက်၍ မဇင်းရေလျှောက်တံ သို့ရောက်ရှိပြီး ဆည်အတွင်း ရေသို့ လှောင်ထားမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ ထို့နောက် ဘုရင့်နောင်မင်းတရား

(သတင်းစဉ်)

ယနေ့သည် အာဇာနည်နေ့ဖြစ်သည်။ မြန်မာ့သမိုင်းတွင် အာဇာနည်နေ့ဟူသော သမိုင်းဝင်နေ့တစ်နေ့သည် လွန်ခဲ့သော ၆၉ နှစ်တာကာလ ဇူလိုင်လ၏ မိုးနေ့တစ်နေ့တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ဝမ်းနည်းဖွယ်၊ ယူကျုံးမရဖွယ်၊ နာကြည်းဖွယ်ဖြစ်ရပ်များနှင့်အတူ ပေါ်ပေါက်ခဲ့သည်။ ၁၉၄၇ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁၉ ရက်နေ့တွင်ဖြစ်ပွားခဲ့သော အဆိုပါဖြစ်ရပ်ဆိုးနှင့်ပတ်သက်၍ ကိုယ်တွေ့ကြုံခဲ့သူများ၏ မှတ်တမ်းအချို့ကို အမှတ်တရအဖြစ် ပြန်လည်ဖော်ပြအပ်ပါသည်။ မှတ်တမ်းများကို ရေးသားခဲ့ကြသူများမှာ ဗိုလ်ချုပ်၏လုပ်စော်ကိုင်ဖက်၊ ဗိုလ်ချုပ်၏ အပါးတော်မြ၊ ဗိုလ်ချုပ်နှင့်ခေတ်ပြိုင် ကျောင်းနေဖက် စသည့် ပုဂ္ဂိုလ်များဖြစ်ကြပြီး ၎င်းတို့အသီးသီးမှာလည်း မလွန်ဆန်နိုင်သော သဒ္ဓါရသဘောအရ ကွယ်လွန်ခဲ့ကြပြီဖြစ်ပါကြောင်း။

ခေါင်းဆောင်ကြီးများ ကျဆုံးရစဉ်က ဝန်ကြီးဟောင်းဦးပဂျမ်း၏ မျက်မြင်ကိုယ်တွေ့

ရက်ကား ၁၉၄၇ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁၉ ရက်ဖြစ်၍ နေ့ကား စနေနေ့ ဖြစ်ပါသည်။ ထိုအခါက ကျွန်တော်သည် လမ်းပန်း အဆောက်အအုံနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဌာနကို အုပ်ချုပ်သည်ဖြစ်ရာ ထိုဌာန၏ အတွင်းဝန်မှာ အိုင်-စီ-အက်စ် ဦးအုန်းဖြစ်၍ ဒုတိယအတွင်းဝန်မှာ အိုင်-စီ-အက်စ် ဦးချမ်းသာ ဖြစ်ပါသည်။

ကျွန်တော်သည် အမှတ် ၈၊ ကိုယ့်မင်းကိုယ်ချင်းလမ်း၊ ၀-လ-၀ ဌာနတွင် နေထိုင်လျက်ရှိရာ ဟင်္သာတခရိုင်သို့ ခရီး ထွက်ခဲ့သည်မှာအပြန် အအေးမိ၍ အနည်းငယ် ဖျားလျက်ရှိ၏။ ထိုနေ့တွင် ဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးကျင်းပမည်ဖြစ်ရာ ကျွန်တော်သည် နေမကောင်းသဖြင့် အကြောင်းထူးသာ မရှိခဲ့လျှင် ထိုအစည်းအဝေးသို့ တက်ဖြစ်မည်မဟုတ်ပေ။ ထိုနေ့ ကျင်းပမည့် ဝန်ကြီးများအစည်းအဝေးတွင် ပြောပြသင့်သော သတင်းထူးတစ်ရပ်ကို ကျွန်တော် ရရှိထား၏။ သတင်းထူးပုံမှာ စစ်တပ်မှ မလိမ့်တပ်တော်ဖြင့် စက်သေနတ် (ဘရင်းဂန်း) (အလက် ၂၀၀) ထုတ်ယူသွားသူမှာ ဦးစောဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ထုတ်ယူစဉ်က ဦးစောသည် နှမ်းဘောင်းဘီ၊ မျက်မှန်နက်၊ ဆွယ်တာလက်ပြတ်နှင့်ဖြစ်၍ ထုတ်ယူသွားသော မော်တော် ကားရှေ့ခန်း ကားမောင်းသူ၏ဘေးတွင် ထိုင်လျက်ပါကြောင်း များအပြင် ဦးစောတို့ လူစုသည် ကုဒီတား (ခေါ်) 'လက်နက်ဖြင့် အာဏာသိမ်းယူရန်' ကြံစည်လျက်ရှိကြကြောင်းတို့ကို သတင်းရရှိထား၏။ သို့သော် သတိဖြစ်သည်အထိ အကြံ ပက်စက်ကြမည်ဟူ၍ကား ထိုအခါက ကျွန်တော် လုံးဝ မတွေးတောခဲ့မိပေ။

ရရှိထားသော သတင်းထူးကို ဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေး တွင် တင်ပြလိုသဖြင့် ကျွန်တော်သည် နေမကောင်းလျက်နှင့်ပင် အဝတ်ထုထူ အထုပ်ထုပ်ဝတ်၍ အစည်းအဝေးသို့ သွား၏။

အစည်းအဝေးကျင်းပမည့်နေရာသည် အတွင်းဝန်များရုံး၊ အလယ်ထပ်၊ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ ရုံးခန်းတွင်ဖြစ်၍ စမည့် အချိန်မှာ နံနက် ၁၀ နာရီ ဖြစ်၏။

အစည်းအဝေးမစမီ မိန့်ခွဲအနည်းငယ်ခန့်အလိုတွင် ဗိုလ်ချုပ်နှင့် ကျွန်တော်အစည်းအဝေးခန်းတွင် မျက်နှာချင်း ဆိုင်ဆုံမိပြီး အခန်းတွင်းသို့ အတုဝင်သွားကြ၏။ ထိုနေ့တွင် ဗိုလ်ချုပ်သည် ဝတ်နေကျ စစ်ဝတ် စစ်စားမဟုတ်ဘဲ ထူးထူး ခြားခြား အရပ်ဝတ် အရပ်စားနှင့်လာ၏။ ရွှေဖလားရောင် ဘန်ကောက်လုံချည်၊ ပိုးအင်္ကျီတို့နှင့်ဖြစ်၍ ဆံပင်မှာလည်း ခါတိုင်းကဲ့သို့ စုတ်ဖွာဖွာကြီးမဟုတ်ဘဲ ညှပ်ပြီးစဖြစ်၍ သပ်ရပ်၏။

'ဗိုလ်ချုပ်က ဒီလိုတော့ အချောကြီးပဲ...' ဟု ကျွန်တော် က ပြော၍ ပြောလိုက်၏။

'နိုင်ငံရေးသမားတွေဟာ လွတ်လပ်ရေး ရပြီးရင် စစ်သား စိတ်ဖျောက်ပြီး အရပ်သားစိတ်မွေးမြူကြဖို့ အရေးကြီးတယ်' ဟု ဗိုလ်ချုပ်က ပြန်ပြော၏။

ဗိုလ်ချုပ်၏အခန်းမှာ အတော်ကျယ်၍ မျက်နှာစာတွင် လူဝင် တံခါးကြီး သုံးပေါက်၊ လက်ျာဘက်ဘေးတွင် ဗိုလ်ချုပ်၏ အတွင်းရေး အတွင်းဝန် ဗိုလ်ထွန်းလှ၏ အခန်းသို့ကူးသော တံခါး၊ လက်ဝဲဘက်ဘေးတွင် ဝန်ကြီးများအဖွဲ့ အတွင်းဝန် ဦးရွှေဘော်၏အခန်းသို့ကူးသော တံခါးသည်လည်းကောင်း ရှိပြီးလျှင် အခန်း၏ကျောက်တင် ပြတင်းပေါက် သုံးခုရှိ၏။

အခန်းတွင်း အရှေ့မြောက်ထောင့်တွင် ဗိုလ်ချုပ်၏ အလုပ်စားပွဲ ရှိ၍ ၎င်းအခန်း၏ တောင်ဘက်နံရံတွင် ဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေး စားပွဲရှိ၏။

ဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးစားပွဲသည် စားပွဲရှည်သုံးခုကို ထောင့်ချိုး၊ ၈ ငယ်ပုံ သုံးဖက်ပိတ် တစ်ဖက်ဖွင့် ဆက်၍ထား၏။ ထိုစားပွဲသည် ၁၀ ပေခန့်ရှည်၍ သုံးပေခန့်ကျယ်၏။ ထို ထိပ်စားပွဲ၏အစွန်းတစ်ဖက်တစ်ချက်တွင်ယှဉ်၍ ထောင်လိုက် ဆက်ထားသော စားပွဲများမှာ ၁၈ ပေ ခန့်ရှည်၍ သုံးပေခန့် ကျယ်၏။

ထိပ်စားပွဲ၏ အလယ်တွင် ဗိုလ်ချုပ်ထိုင်၏။ ဗိုလ်ချုပ်၏ လက်ဝဲဘက်တွင် ဝန်ကြီးများအဖွဲ့ အတွင်းဝန် ဦးရွှေဘော်ထိုင်၏။ လက်ယာဘက်နံရံဘေးရှိ စားပွဲရှည်တွင် သခင်မြ၊ ဦးဘချို၊ ဦးရာဇော်၊ ဦးဘဝင်း၊ မန်းဘခိုင်တို့ တစ်ယောက်ပြီးတစ်ယောက် ယှဉ်၍ထိုင်ကြ၏။ ထိပ်စားပွဲ၏လက်ဝဲဘက်နံရံဘေးရှိ စားပွဲရှည် တွင် ကျွန်တော်၊ ဦးအောင်ဇံဝေ၊ ပျော်ဘွယ်ဦးမြ၊ မိုင်းပွန် ဇော်ဘွားကြီးတို့ တစ်ယောက်ပြီး တစ်ယောက် ယှဉ်၍ထိုင်ကြ၏။

အစည်းအဝေးသည် ချိန်းထားသည့်အတိုင်း ၁၀ နာရီမှာ အချိန်မှန် စ၏။ အစဉ်အလာအတိုင်း အရေးကြီးသောကိစ္စများ စဉ်းစားသောအခါ သက်ဆိုင်ရာဌာန အတွင်းဝန်သည် လိုအပ်က လာရောက်၍ ရှင်းလင်းပြောပြရ၏။ ထိုနေ့က ကိစ္စအချို့စဉ်းစား ပြီးသည့်နောက် ၁၀ နာရီခွဲကျော်ကျော်လောက်တွင် စဉ်းစားရန် အလည်ကျသဖြင့် သက်ဆိုင်ရာဌာန၏ ဒုတိယအတွင်းဝန် ဖြစ်သော အိုင်-စီ-အက်စ် ဦးအုန်းမောင်သည် အစည်းအဝေး ခန်းသို့ရောက်ရှိလာပြီး လက်ယာဘက်စားပွဲထိပ် သခင်မြ၏ အနီး၌ ကပ်လျက်ထိုင်၏။

ဦးအုန်းမောင် ရောက်ရှိပြီး နှစ်မိနစ် သုံးမိနစ်ခန့်အကြာတွင် အစည်းအဝေး ခန်းမကြီး၏ မျက်နှာစာရှိ တံခါးသုံးပေါက်အနက် မြောက်ဆုံး တံခါးပေါက်ကို တွန်း၍ ဖွင့်ပြီးလျှင် စစ်ဝတ်စုံ ဝတ်ထားသော လူလေး ငါးယောက်သည် တော်မီခန်း၊ စတင်း ဂန်း စသည့် သေနတ်များကိုကိုင်ဆောင်၍ အစည်းအဝေးခန်းမ အတွင်းသို့ ဝင်ရောက်လာကြ၏။ ထိုအခါက ကျွန်တော်သည် သူတို့ဝင်လာသည့် တံခါးကိုမျက်နှာမှ၍ ထိုင်နေသဖြင့် ဝင်လာ သည့်အချိန်မှစ၍ ကောင်းစွာသတိပြုမိ၏။ ဝင်လာသူများသည် တပ်မတော်၏အဝတ်အစားများကို ဝတ်ဆင်လာကြသဖြင့် တပ်မတော်သားများ ဖြစ်သည်ဟုပင် ထင်မိ၏။ သူတို့သည် အလှူအလှေကြီး၍ ရုတ်တရက်ဖြစ်ပေါ်သော ကိစ္စတစ်ခုခုကို ဝန်ကြီးအစည်းအဝေးသို့ အစီရင်ခံလိုသဖြင့် လာကြသည်ဟု တွေးမိ၏။ နားမလည်သေး ရိုင်းသေးသဖြင့်သာ တစ်ယောက် တည်းမလာဘဲ လူအများစု၍လာခြင်း၊ သေနတ်များကိုင်ဆောင် လာခြင်းတို့ကို ပြုလုပ်ကြသည်ဟု တစ်ဆက်တည်းတွေးကာ နောက်နေ့ဝန်ကြီးအစည်းအဝေးသို့ကိစ္စရှိ၍ လာရောက်လျှင် တပ်မတော်သားတစ်ဦးသည် လက်နက်ကို အပြင်မှာထားခဲ့ရန် နှင့် တစ်ယောက်တည်းလာရန် အမိန့်ထုတ်ထားပါဟု ဗိုလ်ချုပ် အား ပြောမည်ဟူ၍ပင် စဉ်းစားမိ၏။

ဝင်လာသူ ယူနီဖောင်းဝတ် လက်နက်ကိုင်တို့သည် အစည်းအဝေးစားပွဲကြီး၏ စားပွဲသုံးခုအနီး (၈ ငယ်) ဝမ်းမိုက် ၍ အဝင်ဝသို့လာ၍ သုံးယောက်ခန့် ရှေ့နောက်စီကာ ရပ်ပြီး

လျှင် ရှေ့ဆုံးမှ ဝင်လာသူသည် 'ဟိတ်' ဟု အသံကျယ်စွာ တစ်ခွန်းအော်လိုက်ပြီး ဗိုလ်ချုပ်အား တော်မီဂန်းနှင့် စ၍ပစ်၏။ ဗိုလ်ချုပ်သည် မတ်တတ်ရပ်လိုက်ကာ သေနတ်ပစ်သူတို့ဘက်သို့ လက်ကာပြုပြီးလျှင် တစ်စုံတစ်ခုကို ပြောလိုက်၏။ ဘာပြော သည်ဟူ၍ကား ကျွန်တော်နားမလည်လိုက်ပေ။

ထိုသို့ပစ်လိုက်သည်နှင့်တစ်ပြိုင်နက် ပျော်ဘွယ် ဦးမြနှင့် ဦးရွှေဘော်တို့သည် ကျောက်တင်ပြတင်းပေါက်မှ ကျော်ထွက် ပြီးလျှင် ပြတင်းပေါက်အောက်ရှိ နှစ်ပေခန့်ကျယ်သော ကြမ်းပြင်စွန်းကိုကွယ်၍ ဦးရွှေဘော်၏ အခန်းသို့ကူးပြေးကြ၏။ ကျွန်တော်သည် ထိပ်စားပွဲနှင့် အလျားလိုက်ယှဉ်ကာ ကြမ်းပြင်စွန်းမှောက်၍ အိပ်လိုက်၏။ ထိုသို့အိပ်လိုက်သောအခါ ကျွန်တော်၏ လက်ဝဲဘက်တွင်ရှိသော ဦးအောင်ဇံဝေ၏ လက်ကိုလည်းဆွဲ၍ ချလိုက်သဖြင့် ဦးအောင်ဇံဝေသည်လည်း ကျွန်တော်နှင့်အတူ အိပ်လိုက်၏။

ထိုသို့ ရန်သူလက်နက်နှင့် ကြုံကြိုက်သောအခါ လှဲ၍ အိပ်လိုက်ခြင်းသည် ဂျပန်ခေတ်စစ်အတွင်းက ရရှိခဲ့သော အလေ့အကျင့်အမေ့ဖြစ်၏။ ဝေးပြေးလှည့်ပျံများလာသဖြင့် အာရှလူငယ်သူနာပြုအဖွဲ့များကို ဝေးရာသို့ စေလွှတ်သော အခါ ကျွန်တော်အမြဲမှာလေ့ရှိသော နောက်ဆုံးစကားများမှာ (ဝေးပြေးလျှင်၊ စက်သေနတ်ပစ်လျှင် အမြန်ဆုံးလှဲ၍ အိပ်လိုက်) ဟု ဖြစ်လေရာ ကိုယ်ရေးကြုံသောအခါ လှဲ၍အိပ်ပြီး ဖြစ်နေ သည်ကို သတိပြုမိ၏။ ကျွန်တော်သည် သမူဇဒွေဂါထာ သီရိသို့ဂါထာနှင့် စမ္မစာင်ဂါထာများကို စစ်အတွင်းက အမြဲရွတ် လေ့ရှိလှသည့်အတိုင်း ထိုသို့ ကြမ်းပေါ်တွင်မှောက်၍နေစဉ်အချိန် တွင်လည်း ရွတ်လျက်ရှိသည်ကို သတိပြုမိ၏။ ဦးအောင်ဇံဝေသည် ပစ္စည်းခေါ် ပဋ္ဌာန်းကျမ်း၏အကျယ်ဖြစ်သော ပဋ္ဌာန်းပစ္စယနိဒ္ဒေသ ပါဠိတော်ကို အနှစ်သုံးဆယ်ကျော်မျှ တစ်နေ့မပြတ် ရွတ်ဖတ် သရဇ္ဈာန်သည့်အလျောက် ကြမ်းပေါ်သို့လှဲလိုက်သည့်အချိန် မှစ၍ ရန်သူများထွက်သွားသည့်အချိန်အထိ စိတ်တွင်အာရုံပြု၍ ရွတ်ကြောင်း နောက်မှ စုံစမ်းသိရှိရလေသည်။

ထိုသို့မှောက်လျက်ရှိစဉ် ကျွန်တော်၏ လက်ဝဲဘက်နံရံဘေး သည် ပူခနဲ ဖြစ်သွား၏။ ကျည်ဆန်တစ်ခု ဘေးသို့ရုပ်၍ ဖောက်ဝင်သွားသည်ဟု ထင်မိ၏။ သို့သော် သေနိုင်သောနေရာ မဟုတ်ဟူ၍လည်း တွေးလိုက်သေး၏။

အိမ်ပြန်ရောက်၍ ကြည့်သောအခါ ထိုသို့ ပူခနဲဖြစ်သည့် နေရာ (နံရိုးစွန်းနှင့် တပ်ပါးရိုးကြားအသား) တွင် လက်သန်း ဖျားခနဲ မည်း၍နေသော အပိုင်းငယ်တစ်ခုကို တွေ့ရ၏။ ထိုနေရာ နှင့်တည့်တည့် သက္ကလတ်အပေါ်အင်္ကျီတွင် လက်မဝက်ခန့်ရှည်၍ မနဲကျည်းစေ့ခနဲကျယ်သော အပေါက်ငယ်တစ်ခုကိုလည်း တွေ့ရ ၏။ ထိုသို့ ကျည်ဆန်မှန်သောနေရာတွင် လှဲချည်၊ ဘောင်းဘီ၊ ရုပ်အင်္ကျီ၊ ဆွယ်တာလက်ပြတ်နှစ်ခု စွပ်ကျယ်နှင့် အပေါ်အင်္ကျီပါ အားလုံး ခုနှစ်ထပ်ရှိသည်ကို တွေ့ရ၏။

ကျွန်တော်၏လက်ယာဘက် လက်သူကြွယ်အဖျားတွင် တစ်ချက်ထိမိ၏။ ကျည်ဆန်သည် လက်ဖျားမှဝင်ပြီးလျှင် အလယ်ဆစ်၏ဘေးမှ ထွက်၏။ လက်ဖျားဆစ်၏အတွင်း သားနှင့် အရိုးတစ်ပိုင်းပုံ၍ ပါသွားသဖြင့် လက်ဖျားဆစ်တွင် **စာမျက်နှာ ၅ သို့**



ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ဇနီး ဒေါ်ခင်ကြည်၏ အမှာစကား

ကျွန်မရဲ့ ခင်ပွန်းသည်ဖြစ်တဲ့ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းဟာ တိုင်းပြည်နဲ့လူမျိုးအတွက် ကြိုးပမ်းရင်း လမ်းခလတ်တွင် ကျဆုံးခဲ့ရပါပြီ။

သေဆုံးတဲ့သူမှာ သေဆုံးပြီးဖြစ်၍ ကျွန်မ အထူးချဲ့ထွင်ပြီး မပြောလိုတော့ပါ။ သူ့ကို တကယ်လေးစားချစ်ခင်ကြပါလျှင် သူ့လိုလားတဲ့ ရှည်မှန်းချက်ပန်းတိုင်သို့ရောက်အောင် သူ့ချစ်တဲ့ လမ်းစဉ်အတိုင်း ဆတ်ကတိထမ်းပိုး သယ်ပိုးဆောင်ရွက်ကြဖို့ လိုပါတယ်။

ကျွန်မအတွက် ပြောရမည်ဆိုလျှင် ကျွန်မရဲ့ခင်ပွန်းဟာ တိုင်းပြည်နဲ့လူမျိုးအတွက် ကြိုးလေးတဲ့တာဝန်ကို ထမ်းဆောင် ပြီး ရှေ့ဆောင် ရှေ့ရွက်လုပ်နေတဲ့အခါ၊ ကျွန်မဟာ တိုင်းပြည်ရဲ့ တာဝန်ကို ခွဲဝေထမ်းဆောင်ခဲ့တဲ့သဘောဖြင့် နောက်မှနေပြီး သူ့အား အမျိုးမျိုးပြုစုအားပေးခဲ့ပါတယ်။

ယခု သူ့ကွယ်လွန်သွားတော့ သူ့ကို ပြုစုရမည့်အစား သူ့ချစ်တဲ့လမ်းစဉ်တွင် ပါဝင်နိုင်တဲ့ဘက်တွင် ပါဝင်ထမ်းပိုး သူ့ချစ်ခဲ့တဲ့ သူ့လွှား သူ့သား၊ မိမိရဲ့ ရင်သွေးကလေးများကို အဖေသားများပီပီ အဖေခြေရာခင်းနိုင်အောင် ပျိုးထောင် ပေးတော့မယ်လို့ ဆုံးဖြတ်ပါတယ်။

ကျွန်မနဲ့ကတော့အကျိုးပေးများဖြစ်ကြတဲ့ အခြားကျဆုံး သော ခေါင်းဆောင်ကြီးများရဲ့ ဇနီးသည်များဟာလည်း ကျွန်မလို ဝမ်းနည်းပက်လက် ဖြစ်ကြမှာပဲ။ ဒါပေမယ့် ကျွန်မတို့ဟာ သူတို့ကိုချစ်ရိုးချစ်ရင် သူတို့ချစ်တဲ့လမ်းစဉ်ကို လိုက်ကြမှ ချစ်ရာကျတော့မယ်။ သူတို့ရည်မှန်းခဲ့တဲ့လုပ်ငန်းစဉ်ကို သူတို့ ကိုယ်တိုင်မတွေ့မြင်လိုက်ကြပေမယ့် ကျွန်မတို့က အကောင် အထည်ပေါ်အောင် ဝိုင်းဝန်းအားပေးကြရမှာပဲ။

လူထုသို့ ကျွန်မပြောလိုတာကတော့ မိမိတို့အားကိုး ယုံကြည်လေးစားသော ခေါင်းဆောင်ကြီးကို ရက်စက်စွာ လုပ်ကြံမကြောင့် ဒေါသထွက် စိတ်ဆိုး၍ စိတ်လိုက်မာန်ပါ လုပ်မှုကိုင်မှုကို ရှောင်ကြဉ်၍ သူ့ချစ်သောလမ်းစဉ်အတိုင်း တစ်သေမစိတ်မိ လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြပါ။ သူ့ပျိုးထောင်ခဲ့ သော ဖ ဆ ပ လ အဖွဲ့ချုပ်ကြီးကို ဆတ်ကတိထမ်းပိုး အားပေး ထောက်ခံကြပါ။ သူ့ရည်မှန်းခဲ့တဲ့ လုံးဝလွတ်လပ်ရေးကို မရမနေ ကြိုးပမ်းကြပါလို့ပဲ နောက်ဆုံး မှာလိုပါတယ်။

ဟံသာဝတီသတင်းစာ ... ဇူလိုင်၊ ၁၉၄၇ မှ ကောက်နုတ်ဖော်ပြပါသည်။

လူထုသို့ ကျွန်မပြောလိုတာကတော့ မိမိတို့ အားကိုးယုံကြည်လေးစားသော ခေါင်းဆောင်ကြီးကို ရက်စက်စွာ လုပ်ကြံမကြောင့် ဒေါသထွက် စိတ်ဆိုး၍ စိတ်လိုက်မာန်ပါ လုပ်မှုကိုင်မှုကို ရှောင်ကြဉ်၍ သူ့ချစ်သောလမ်းစဉ်အတိုင်း တစ်သေမစိတ်မိ လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြပါ။



အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ လုပ်ကြံခံခဲ့ရသည့် ဝန်ကြီးများရုံး အဆောက်အအုံအား တွေ့ရစဉ်



ကိုအောင်ဆန်း၊ ကျောင်းသားဘဝက ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်မဂ္ဂဇင်း အယ်ဒီတာအဖြစ်ဆောင်ရွက်စဉ် အယ်ဒီတာအဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်



၁၉၄၆ ခုနှစ် မြို့တော်ခန်းမရှေ့(ယခင် ဟစ်တိုင်) တွင် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းမိန့်ခွန်းပြောကြားရာသို့ လာရောက်ကြည့်သည့် ပရိသတ်များ



လွတ်လပ်ရေးကြိုပမ်းမှုကာလအတွင်း ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် သခင်နုတို့ တွေ့ရစဉ်



ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် ဇနီး ဒေါ်ခင်ကြည်တို့ မိသားစု



လွတ်လပ်ရေး ကြိုပမ်းစဉ်ကာလ မြန်မာ့တပ်မတော်အား ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း တပ်စစ်ဆေးနေမှု

မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေးဖခင် အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ သမိုင်းဝင်ပုံရိပ်များ



ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းအား ကချင်တိုင်းရင်းသူများနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်



ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ အားမာန်အပြည့် ဝင့်ကြားဟန်



လွတ်လပ်ရေးကြိုပမ်းစဉ်ကာလ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် မဟာမိတ်ဖြစ်သူကြီး အရာရှိများ တွေ့ရစဉ်



မြန်မာနိုင်ငံလွတ်လပ်ရေးအတွက် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့်အဖွဲ့ အင်္ဂလန်သို့ သွားရောက်စဉ်



ဘာတွန်ရော့တ်၌ ရေတပ်အရာခံပိုလ်ဟောင်းက ရဲအရာရှိများကို သေနတ်ဖြင့်ပစ်ခတ်

ဘာတွန်ရော့တ် ဇူလိုင် ၁၈
တနင်္ဂနွေနေ့က ဘာတွန်ရော့တ်၌ဆုတ်ဆိပ်ချိတ်ခြင်းခံထားရသူ ရေတပ်အရာခံပိုလ်ဟောင်းတစ်ဦးက ရဲများကိုသေနတ်ဖြင့်ပစ်ခတ်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ ရဲသုံးဦးသေဆုံးခဲ့သည်။

အဆိုပါဖြစ်ရပ်သည် ပြီးခဲ့သည့်နှစ်ပတ်အကြာက လူမည်းအမျိုးသားတစ်ဦးကို ရဲများက သေနတ်ဖြင့်ပစ်ခတ်လိုက်သည့်အတွက် နိုင်ငံတစ်ဝန်း ဆူပူအုံကြွမှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက် ထပ်မံပေါ်ပေါက်လာခြင်း ဖြစ်သည်။

ဝတ်ရုံနက်ဝတ်ဆင်ထားပြီး ရိုင်ဖယ်သေနတ်ကိုင်ဆောင်ထားသည့် သေနတ်သမားသည် ချောင်းမြောင်းတိုက်ခိုက်မှုပုံစံမျိုးဖြင့် ရဲများစုဝေးနေရာသို့ ရောက်ရှိလာပြီး သေနတ်ဖြင့်ပစ်ခတ်ကာ မိနစ်

ပိုင်းအတွင်းမှာပင် ကိုယ်တိုင်သေနတ်ဖြင့်အဆုံးစီရင်သွားခဲ့ကြောင်း မြို့တော်ဝန်ခံစစ်ဟိုလ်ဒင်ကပြောသည်။

ဘာတွန်ရော့တ်ရဲဌာနချုပ်မှ အရာရှိနှစ်ဦးနှင့် လက်ထောက် ခရိုင်ဥပဒေအရာရှိတစ်ဦး သေဆုံးပြီး နောက်ထပ်ခရိုင်လက်ထောက် ဥပဒေအရာရှိတစ်ဦးမှာ ဒဏ်ရာအပြင်းအထန်ရရှိခဲ့သည်။ ကျန်ရဲများမှာ ဒဏ်ရာအနည်းငယ်ရရှိပြီး အသက်ဘေးမှလွတ်မြောက်ခဲ့သည်။

လူဝီစီယားနား ရဲဌာနချုပ် အကြီးအကဲဖြစ်သည့် ဝိုလ်မှူးကြီး မိုက်အက်ဒမ္မန်ဆန်က သေနတ်သမားသည် မည်သည့်အဖွဲ့အစည်းမျှမပါရှိဘဲ တိုက်ခိုက်မှုကို တစ်ကိုယ်တော်လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြောင်း သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ၌ ပြောကြားခဲ့သည်။

(ရိုက်တာ)



ဥရောပသမဂ္ဂမှ မိတ်ဆွေများကို ပြိတိန်စွန့်ခွာမည်မဟုတ်ဟု ဘောရစ်ဂျွန်ဆန်ပြောကြား

လန်ဒန် ဇူလိုင် ၁၈
ပြိတိန်နိုင်ငံသည် ဥရောပသမဂ္ဂမှ ခွဲထွက်မည်မှန်သော်လည်း ဥရောပကို အပြီးစွန့်ခွာသွားခြင်းမဟုတ်သလို

ဥရောပမှ မိတ်ဖက်နိုင်ငံများကို ပစ်ပယ်လိုက်ခြင်းလည်း မဟုတ်ကြောင်းပြိတိန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဘရစ်ဆဲလ်၌ ပြောကြားခဲ့သည်။

မကြာသေးမီက နီစ်၌ ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် လော်ရီကားတိုက်ခိုက်မှုကဲ့သို့သော အကြမ်းဖက်ဖြစ်ရပ်မျိုးကို ဥရောပနိုင်ငံအားလုံးက အတူပူးပေါင်းဆောင်

ရွက်ကာ တုံ့ပြန်သင့်ကြောင်း ပြိတိန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဘောရစ်ဂျွန်ဆန်က ပြောသည်။

မစ္စတာဂျွန်ဆန်က ၎င်းအနေဖြင့် တူရကီ၌ ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အာဏာသိမ်းတိုက်ခိုက်မှုအပြီးတွင် တူရကီ၌ အဖက်ဖက်က မျှတစွာထိန်းချုပ်နိုင်မည့် အခြေအနေမျိုးကိုမြင်တွေ့ရန် လိုလားပါသည်ဟုဆိုသည်။

ဘောရစ်ဂျွန်ဆန်သည် အမေရိကန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဂျွန်ကယ်ရီနှင့် ဥရောပသမဂ္ဂ ဆွေးနွေးဖက်ခေါင်းဆောင်များနှင့် တွေ့ဆုံရန် ဘရစ်ဆဲလ်သို့ ရောက်ရှိခဲ့သည်။

ဆွေးနွေးပွဲသို့ အလာခရီးတွင် အရေးပေါ်လေယာဉ် ဆင်းသက်ရပ်နားမှုကြောင့် မစ္စတာဂျွန်ဆန်၏ခရီးစဉ် နောက်ကျခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(ဘီဘီစီ)

အာဏာသိမ်းရာတွင် မအောင်မြင်သော တူရကီတပ်ဖွဲ့ဝင်ရှစ်ဦး ဂရိတရားရုံးတွင် အမှုရင်ဆိုင်ရမည်

အန်ကာရာ ဇူလိုင် ၁၈

အာဏာသိမ်းရာတွင်မအောင်မြင်သော တူရကီတပ်ဖွဲ့ဝင်ရှစ်ဦး ဂရိသို့ စစ်ရဟတ်ယာဉ်ဖြင့် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်ခဲ့သော်လည်း ဂရိတရားရုံးတွင် အမှုရင်ဆိုင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း အနာဒိုလူ သတင်းအေဂျင်စီက ဇူလိုင် ၁၇ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

အာဏာသိမ်းရာတွင် ကူညီသူများသည် တရားမဝင် ဝင်ရောက်ခိုလှုံခွင့်ပြုခြင်းနှင့် တူရကီနှင့်ဂရိ နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးပျက်ပြားစေမှု စသည့်ဥစ္စာများကို ရင်ဆိုင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ ဥပဒေအကျိုးဆောင် လီယာမာရီနာကီက ပြောကြားခဲ့သည်။

ပါဝင်ခဲ့သည့် တပ်ဖွဲ့များကို အစိုးရရှေ့နေထံမှောက် အရောက်ပို့ပေးရမည်ဖြစ်ပြီး တနင်္ဂနွေနေ့တွင် ရုံးတင်စစ်ဆေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းဥပဒေအကျိုးဆောင်က ပြောသည်။ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်ရာတွင်သုံးသော ဘလက်ဟော့ခ် အမျိုးအစား စစ်ရဟတ်ယာဉ်ကို တူရကီသို့ ပြန်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

စနေနေ့အစောပိုင်းက စစ်ရဟတ်ယာဉ်သည် ဂရိ-တူရကီနယ်စပ်အနီးရှိ အလက်ဇန်ဒရီပိုလီလေဆိပ်တွင် ဆင်းသက်ကာ ရဟတ်ယာဉ်ပေါ်ပါသတ္တုများကို နိုင်ငံရေး ခိုလှုံခွင့်တောင်းခံရာ ဂရိရဲများက ဖမ်းဆီးလိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။

(ဆင်ဟွာ)



ဗီယက်နမ်နိုင်ငံတွင် ဆယ်ကျော်သက်များကြား ကိုယ်ဝန်ဖျက်ချနှုန်းမြင့်မားနေဆဲဖြစ်

ဟနိုင်း ဇူလိုင် ၁၈

ဗီယက်နမ်နိုင်ငံတွင် နှစ်စဉ်ဆယ်ကျော်သက် ၆၀၀၀ ခန့် ကိုယ်ဝန်ဖျက်ချမှုများကို ကျူးလွန်ခဲ့ကြသည်ဟု လူဦးရေနှင့် မိသားစုစီမံကိန်းဆိုင်ရာရုံးက ဇူလိုင် ၁၈ ရက်တွင် စာရင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ကြောင်း ဆင်ဟွာသတင်းတစ်ရပ်၌ ဖော်ပြခဲ့သည်။

၂၀၁၅ခုနှစ် တစ်နှစ်တည်းတွင်ပင် ဗီယက်နမ်တွင် ကိုယ်ဝန်ဖျက်ချမှုသည် ပြစ်မှုပေါင်း ၂၈၀၀၀၀ ခန့် ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ၂ ရာခိုင်နှုန်းခန့်မှာ ဆယ်ကျော်သက်မိခင်လောင်းများဖြစ်ကြောင်း လူဦးရေနှင့် မိသားစုစီမံကိန်းဆိုင်ရာရုံး၏ ထုတ်ပြန်ချက်ကို ကိုးကား၍ ပိုင်အိုနီးယား အွန်လိုင်းသတင်းစာတွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။

ဤလူဦးရေပမာဏမှာ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာအရ ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းများတွင် တစ်ဦးချင်းလာရောက်တိုင်ပင်ရာမှ စာရင်းကောက်ယူထားသော လူဦးရေပမာဏသာ ဖြစ်ကြောင်း ယင်းအွန်လိုင်းသတင်းစာတွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။

အမှန်တကယ် ဖြစ်ပွားနေသော ကိုယ်ဝန်ဖျက်ချနှုန်းမှာ ကောက်ယူထားသော စာရင်းထက်ပိုမိုများပြားနိုင်ကြောင်း ပိုင်အိုနီးယားသတင်းစာတွင် ထပ်မံဖော်ပြခဲ့သည်။

လူဦးရေနှင့် မိသားစုစီမံကိန်းဆိုင်ရာရုံး၏ သတင်းအချက်အလက်နှင့် ပညာပေးဌာနမှ ဌာနအကြီးအကဲ ဒင်ဟွာဒေါင်က ကိုယ်ဝန်ဖျက်ချနှုန်းသည် ယခင်နှစ်များနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် အကျတကဲ့သို့ ဦးတည်လာသော်လည်း ဆယ်ကျော်သက်များကြား ကိုယ်ဝန်ဖျက်ချနှုန်းမှာ ဆက်လက်မြင့်မားနေဆဲဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

(ဆင်ဟွာ)

အသိမ်းပိုက်ခံ ဂိုလန်ကုန်းမြင့်လေပိုင်နက်ထဲသို့ဝင်လာသော ဆီးရီးယားဒရုန်းယာဉ်အား ဒုံးကျည်ဖြင့်ပစ်ချရန် အစွဲရေးကြိုးစား

ဂျေရုစလင် ဇူလိုင် ၁၈

အစွဲရေးထိန်းချုပ်ခံ ဂိုလန်ကုန်းမြင့်ဝေဟင်တွင် လူလိုက်ပါခြင်းမရှိသော ဆီးရီးယား လေယာဉ် (ဒရုန်း) တစ်စင်းကို အစွဲရေးတို့က ဇူလိုင် ၁၇ ရက်က ဒုံးကျည်နှစ်စင်းဖြင့် ပစ်ချရန်ကြိုးစားခဲ့ရာ မအောင်မြင်ခဲ့ကြောင်း အစွဲရေးစစ်ဘက်က ပြောကြားခဲ့သည်ဟု ဆင်ဟွာသတင်းတစ်ရပ်တွင်ဖော်ပြပါရှိသည်။

လေကြောင်းရန်ကာကွယ်ရေး ဒုံးကျည်နှစ်စင်းဖြင့် ဆီးရီးယားမှတစ်ဆင့် အစွဲရေးလေပိုင်နက်ထဲသို့ ဝင်ရောက်လာသော အဆိုပါဒရုန်းလေယာဉ်ကို ဦးတည်ပစ်ခတ်ခဲ့ကြောင်း အစွဲရေးကာကွယ်ရေးဌာန ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ တစ်ဦးက သတင်းထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။

ဒုံးကျည်များသည် ဒရုန်းယာဉ်ကို ထိမှန်ခြင်းမရှိဘဲ ယင်းဒရုန်းယာဉ်သည် ဆီးရီးယားနိုင်ငံဘက်သို့ ပျံသန်းသွားခဲ့ကြောင်း အစွဲရေးကာကွယ်ရေးဌာန ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူက ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။

၁၉၆၇ခုနှစ်က ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် စစ်ပွဲ



တွင် ဆီးရီးယားတို့လက်မှ ဂိုလန်ကုန်းမြင့်ကို အစွဲရေးတို့က သိမ်းပိုက်ခဲ့သည်။ နယ်စပ်ဒေသသို့ ရောက်လာသော ဒဏ်ရာရ ဆီးရီးယားစစ်သားများကို ကူညီသည်မှလွဲ၍ အခြားကိစ္စရပ်များတွင် အစွဲရေးသည် ဆီးရီးယားပြည်တွင်း

စစ်တွင် ပါဝင်စွက်ဖက်မှုမပြုရေးကို ကိုင်ဆွဲထားသည်။ အစွဲရေးသည် လွန်ခဲ့သောနှစ်အနည်းငယ်က အီရန်နှင့် ဆီးရီးယားတို့မှ လက်နက်များကို လက်ဘနွန် ဟစ်ဘီလာ စစ်သွေးကြွအုပ်စုများဆီသို့ လွှဲ

ပြောင်းပေးမှုကို နှောင့်ယှက်ဟန့်တားလိုသောကြောင့် ဆီးရီးယားတွင် လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

(ဆင်ဟွာ)



ပိုမိုကောင်းမွန်အောင် စိတ်ကူးများဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၈

မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားကို ယခုထက်ပိုမိုတိုးတက်ကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက်လိုသည် စိတ်ဓာတ်များနှင့် အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ၏ စိတ်ကူးစိတ်သန်းများဖြင့် စုပေါင်း၍ အားလုံးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်က ပြောကြားသည်။

ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ပြည်လမ်းရှိ မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား စတူဒီယိုအတွင်း မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားမှ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ထိုသို့ပြောကြားခြင်းဖြစ်သည်။

ဆက်လက်၍ တစ်ဦးတစ်ယောက်ချင်းစီဖြစ်စေ၊ အဖွဲ့လိုက်ဖြစ်စေ မိမိတို့၏ စိတ်ကူးစိတ်သန်းများကို နှုတ်အားဖြင့်ဖြစ်စေ၊

စာအားဖြင့်ဖြစ်စေ အကြံပြုရေးသားပေးပို့ကြစေလိုကြောင်း ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့နောက် မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြားဝင်းအတွင်းရှိ မီတာ ၂၀၀ တာဝါနှင့် လွှင့်စက်ခန်းတွင် ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် FM ရေဒီယိုထုတ်လွှင့်နေမှုများနှင့် ၅ မီတာ ပြိုဟ်တုမြေပြင်စခန်းတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ညနေပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ရန်ကုန်မြို့ ကုန်သည်လမ်းရှိ စာပေဗိမာန်စာအုပ်ဆိုင်တိုက်ဆိုင်သစ်ပြင်ဆင်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ (၁၀)

အဆိုပါ စာပေဗိမာန်စာအုပ်ဆိုင် တိုးချဲ့ဆိုင်သစ်ဖွင့်ပွဲကို နိုင်ငံရေးစာပေစာတမ်းဖတ်ပွဲနှင့် မိုးရာသီစာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော်ကျင်းပမည့် ဇူလိုင် ၂၉ ရက်တွင် တစ်ပြိုင်တည်း ဖွင့်လှစ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှုဆိုင်ရာ မူဘောင် ပြင်ဆင်ရေးဆွဲရာတွင် NCA လက်မှတ်မထိုးရသေးသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များပါဝင်မှသာ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁)ရာစုပင်လုံတွင် တက်ရောက်နိုင်မည့် နည်းလမ်းဖြစ်ဟု DPN အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်ချဉ်းရယ် ဆို

သတင်း-ရဲခေါင်ညွန့်၊ ဓာတ်ပုံ-မိုးထောင်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၈ “လာမည့် သြဂုတ်လဆန်းတွင် ဆောင်ရွက်မည့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှုဆိုင်ရာ မူဘောင်ပြင်ဆင်ရေးဆွဲသည့် Framework Review တွင် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာစာချုပ် (NCA) လက်မှတ်ရေးထိုးထားခြင်း မပြုရသေးသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များပါဝင်မှသာ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁)ရာစုပင်လုံတွင် ပါဝင်လာနိုင်မည့် နည်းလမ်းဖြစ်သည်” ဟု ညီညွတ်သောတိုင်းရင်းသားလူမျိုးစု ဖက်ဒရယ်ကောင်စီ (UNFC) က ဖွဲ့စည်းထားသည့် နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရေး ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ (Delegation for Political Negotiation - DPN) အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ချဉ်းရယ်က ပြောကြားလိုက်သည်။

DPN အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ချဉ်းရယ်သည် ဇူလိုင် ၁၈ ရက်နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့ချက်ထရီယံ ဟိုတယ်တွင် ပြုလုပ်သည့် UNFC ခေါင်းဆောင်များပါဝင်သည့် ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် လာရောက်တွေ့ဆုံသည့် ခရီးစဉ်၊ DPN ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး ညီလာခံ-(၂၁)ရာစုပင်လုံ အကြံပြုဆင်ခြင်ရေးကော်မတီ တွေ့ဆုံသည့် ခရီးစဉ် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ (အပေါ်ယာပုံ)

ချဉ်းရယ်က “ကျွန်တော်တို့ အစိုးရကိုယ်စားလှယ်နှင့် တွေ့ဆုံတာမှာ ကျွန်တော်တို့ UNFC က တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ ခုနစ်ဖွဲ့ကို ကိုယ်စားပြုတယ်။ ဇူလိုင် ၂၀ ရက်နေ့ ချဉ်းရယ်မှာ ကျွန်တော်တို့ကို ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁)ရာစုပင်လုံအကြံပြုဆင်ခြင်ရေးကော်မတီက လာရောက်တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမယ်။ အဲဒါကတော့ နိုင်ငံရေးမူဘောင်ဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးသုံးသပ်မှုတွေမလုပ်ခင် အကျေအလည်ဆွေးနွေးပြီး ဘယ်လိုပုံစံသွားမလဲ၊ Framework ကို ဘယ်လိုပါဝင်မလဲ ဆိုတာ ဆွေးနွေးဖို့ပါ။ အသေးစိတ်ကတော့ ဆုံတဲ့နေ့မှာ ထပ်ဆွေးနွေးပါမယ်။ Framework မပြီးရင် အချောမသတ်နိုင်ရင် ကျွန်တော်တို့ မျှော်လင့်တဲ့ ညီလာခံဖြစ်ဖို့ အကြောင်းမရှိပါဘူး။ နိုင်ငံရေး

မူဘောင်ဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးသုံးသပ်မှုတွေမှာ မလွဲမသွေ ပါဖို့ လိုမှာပါ။ ရှင်းရှင်းပြောရရင် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး ညီလာခံ-(၂၁)ရာစုပင်လုံ ဖြစ်မြောက်ဖို့ဆိုတာ Framework ပေါ်မှာ အများကြီးမှတည်ပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

ယခင် အစိုးရလက်ထက် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှုဆိုင်ရာ မူဘောင် (Political Framework) ရေးဆွဲရာတွင် NCA စာချုပ်လက်မှတ်ရေးထိုးထားခြင်းမပြုရသေးသည့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ မပါဝင်ကြောင်း၊ Framework သည် NCA စာချုပ်တွင် ပါဝင်သည့် ပုဒ်မပြဋ္ဌာန်းချက် လမ်းပြမြေပုံ ခုနစ်ချက်အရ ဖြစ်ပေါ်လာခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ယခင်နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှုဆိုင်ရာ မူဘောင်ရေးဆွဲရာတွင် မပါဝင်ခဲ့သည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် ပါဝင်ဖို့ လိုအပ်ကြောင်းကို အဆိုပါသတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

ချဉ်းရယ်က “ဒါကြောင့် သြဂုတ်လ ပထမပတ်အစောပိုင်းမှာ Review လုပ်ဖို့ ကျွန်တော်တို့ကို ဖိတ်စာပို့ထားတာရှိပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဒီကိစ္စကို ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ တရားဝင်သဘောတရားတစ်ခုခု သို့တည်းမဟုတ် အခြေခံနားလည်မှု တစ်ခုခုရယူထားဖို့ လိုတယ်လို့ ကျွန်တော်တို့ဘက်က သုံးသပ်ပါတယ်။ အစိုးရအဖွဲ့နိုင်ငံရေးမူဘောင်ဆိုင်ရာ သုံးသပ်ချက်တွေမှာ ကျွန်တော်ပါဝင်မယ်။ Review သုံးသပ်ချက်တွေ ပြန်လုပ်ပြီး အဲဒီကနေမှ သဘောတူညီမှုယူပြီး ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး ညီလာခံကို အတူတကွသွားဖို့ဆိုတဲ့ သဘောမျိုးဖြစ်ပါတယ်” ဟု ဆိုသည်။

ညီညွတ်သော တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစု ဖက်ဒရယ်ကောင်စီ (UNFC) ကိုယ်စားလှယ်များအနေဖြင့် NCA လက်မှတ်မထိုးထားသေးသည့် အဖွဲ့များတွင် မတူညီသည့် ပုံစံများရှိနေပြီး အစိုးရနှင့် ပြည်နယ်အဆင့်တွင် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး bilateral agreement သဘောတူထားသော အဖွဲ့အစည်း၊ အစိုးရနှင့် သဘောတူညီမှုရယူထားခြင်း မရှိသော အဖွဲ့အစည်း၊ မြေပြင်တွင် တပ်မတော်နှင့် ထိတွေ့မှုဖြစ်ပွားနေသော



အဖွဲ့အစည်းများ ရှိနေသောကြောင့် (၂၁)ရာစုပင်လုံတွင် ပါဝင်ရာ၌ လေ့လာသူ၊ တင်းပြည့်ကျပ်ပြည့် ပါဝင်ခွင့်ရှိသူစသည့် မည်သည့်အခြေအနေဖြင့် ပါဝင်ရမည်ဆိုသည့် ဆွေးနွေးအဖြေရှာရန် အစိုးရကိုယ်စားလှယ်များအား မေတ္တာရပ်ခံထားကြောင်း သိရသည်။

ချဉ်းရယ်က တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ လက်ရှိတွေ့ကြုံနေသည့် အခက်အခဲများနှင့်ပတ်သက်၍ “ကျွန်တော်တို့ရဲ့အခက်အခဲကိုလည်းပဲ အစိုးရဘက်က ကိုယ်စားလှယ်တွေ နားလည်သဘောပေါက်တယ်လို့ ကျွန်တော်တို့ နားလည်ထားပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ အစိုးရကိုယ်စားလှယ်တွေကို တိုက်တွန်းတာကတော့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခြင်း တစ်ခါမျှ မပြုလုပ်ရသေးတဲ့ အဖွဲ့တွေကို တွေ့ဆုံဖို့လိုသလို၊ နောက် မြေပြင်မှာ ထိတွေ့မှုဖြစ်နေတဲ့ အဖွဲ့သုံးဖွဲ့နဲ့ကတော့ ဆက်စပ်ဆောင်ရွက်မှုတွေ ရှိနေလောက်ပြီလို့ ယေဘုယျ နားလည်ထားပါတယ်။ ထိတွေ့မှုဖြစ်နေတာက ဖြစ်နေတာပဲ။

ဒါပေမယ့် ဒါတွေရပ်တန့်သွားအောင် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ဖို့တော့ လိုမယ်လို့ အကြံမကြိမ် မေတ္တာရပ်ခံပါတယ်။ ဒီကိစ္စကိုလည်းပဲ တပ်မတော်နဲ့ အစိုးရအဖွဲ့ပူးပေါင်းပြီး ဆောင်ရွက်နေလိမ့်မယ်လို့ ကျွန်တော်တို့ နားလည်ထားပါတယ်” ဟု ဆိုသည်။

၎င်းက ဆက်လက်၍ “ရဲခဲတဲ့အတွေ့အကြုံနဲ့ သင်ခန်းစာကို ယူပြီး မိုင်ဂျာယန်မှာ အကောင်းဆုံးဆွေးနွေးမှာပါ။ ရဲခဲတဲ့ အတွေ့အကြုံကို သင်ခန်းစာမယူဘူးဆိုရင် ကျွန်တော်တို့ အပြစ်ပါပဲ” ဟု ပြောသည်။

ဇူလိုင် ၂၆ ရက်မှ ၂၉ ရက်အထိ မိုင်ဂျာယန်တွင် ပြုလုပ်မည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၏ ညီလာခံတွင် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁)ရာစုပင်လုံ တက်ရောက်နိုင်ရေးအတွက် အကြံပြုညှိနှိုင်းမည်ဖြစ်ပြီး အနာဂတ်ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု တည်ဆောက်ရေးဆိုင်ရာ ဘုံသဘောတူညီချက်ရယူမည်ဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါသတင်းစာရှင်းလင်းပွဲမှ သိရသည်။

* ကျောခုံးမှ ၂၀၁၅ ဇန်နဝါရီ ပထမပတ်မှ စတင်တည်ဆောက်ခဲ့ရာ ရေကြီးမှု ဖြစ်စဉ်ကြောင့် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို သုံးလခန့်ရပ်ဆိုင်းခဲ့ရသဖြင့် သတ်မှတ်ချိန်ထက် ပိုကြာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

“ဒီနေ့အထိ ၉၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးသွားပြီ။ ဒီလကုန်မှာ ရထားတွေ ဖြတ်သန်းလို့ ရပါပြီ။ ၂၀၁၅ ဇူလိုင်မှာ တစ်ပြည်လုံးရေကြီးတော့ သုံးလလောက်နားရတယ်။ မြစ်ဝယ်မြစ်မှာ မြစ်ရေတက်လာပြီး တိုးပိုင်းတည်ဆောက်မှုတွေ အခက်အခဲ ဖြစ်တယ်။ အခြားအကြောင်းကြောင့်

ကြန့်ကြာတာ မရှိပါဘူး” ဟု ၎င်းက ပြောသည်။

ရထားလမ်း-တံတားသစ် တည်ဆောက်ရာတွင် ငွေကျပ်သန်းငါးထောင်ကျော်ကုန်ကျကြောင်း၊ အလားတူခေပေါင်း တံတားကိုလည်း တည်ဆောက်လျက်ရှိရာ အဆိုပါတံတားနှစ်စင်း ဖွင့်လှစ်ပြီးပါက ရန်ကုန်-မန္တလေးရထား ခုတ်မောင်းချိန် လျော့ချနိုင်မည်ဟု ဆိုသည်။

“၂၀၁၄ ခုနှစ် သြဂုတ်လက မြေတိုင်းတာရေးလုပ်တယ်။ တံတားတစ်ခု တည်းဆိုတော့ အစုန်/အဆန် ရထားနှစ်စင်းအတွက် မြစ်ဝယ်နဲ့ မြို့ဟောင်းဘူတာကြား အချိန်စောင့်ရလို့ ကြန့်ကြာ

နိုင်ငံရေးစာပေ စာတမ်းဖတ်ပွဲနှင့် မိုးရာသီစာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲ ဆိုင်းဘုတ်တပ်ဆင်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၈

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် ပထမအကြိမ် “နိုင်ငံရေးစာပေ စာတမ်းဖတ်ပွဲနှင့် မိုးရာသီ စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲ” ကျင်းပမည့် နေ့ရက်၊ နေရာများ ဖော်ပြထားသည့် အသိပေးဆိုင်းဘုတ်ကို ယနေ့နေ့ မွန်းလွဲပိုင်းမှစတင်ကာ ရန်ကုန်မြို့ သိမ်ဖြူလမ်း ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန ဗဟိုပုံနှိပ်စက်ရုံရှေ့၌ တစ်နေရာ၊ သိမ်ဖြူလမ်းနှင့် အနော်ရထာလမ်း ထောင့် နှစ်နေရာတို့၌ တပ်ဆင်အသိပေးထားကြောင်း တွေ့ရသည်။

“နိုင်ငံရေးစာပေစာတမ်းဖတ်ပွဲ”ကို ဇူလိုင် ၂၉ ရက်မှ ၃၁ ရက်အထိ သိမ်ဖြူလမ်း ဗဟို ပုံနှိပ်စက်ရုံခန်းမ၌ တတ်သိပညာရှင်များက နိုင်ငံရေးစာပေစာတမ်း ၁၈ စောင် ဖတ်ကြား

ဆွေးနွေးကြမည်ဖြစ်သည်။ ယင်းနေ့များတွင်ပင် မြန်မာနိုင်ငံ စာပေထုတ်ဝေသူနှင့် ဖြန့်ချိသူများအသင်းက ဗဟိုပုံနှိပ်စက်ရုံဝင်း၌ မိုးရာသီ စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲများကို ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ ဈေးရောင်းပွဲတွင် ဆိုင်ခန်း ၁၅၈ ခန်းတွင် နေ့စဉ်နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအတွင်း နိုင်ငံရေး စာအုပ်စာပေများ အပါအဝင် ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ စာအုပ်မျိုးစုံကို ခင်းကျင်းပြသရောင်းချသွားမည်ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံရေးစာပေ စာတမ်းဖတ်ပွဲသို့ နိုင်ငံရေးစာပေ စိတ်ဝင်စားသူ မည်သူမဆို တက်ရောက်လေ့လာနိုင်ကြောင်းနှင့် မိုးရာသီ စာအုပ်ဈေးပွဲတော်မှ စာအုပ်များကို ဈေးနှုန်းချိုသာစွာ စိတ်ကြိုက်ရွေးချယ်ဝယ်ယူအားပေးနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုချစ်

မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ အဆင်မပြေမှုအခန်းကဏ္ဍဟာ တစ်ဆင့်တစ်ဆင့်နဲ့ ပိုပြီးတော့မြင့်တက်လာ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၈
(၁၁)ကြိမ်မြောက် အာရှ-ဥရောပ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးကို မွန်ဂိုလီးယားနိုင်ငံ အူလန်ဘာတာမြို့၌ ဇူလိုင် ၁၅ ရက်နှင့် ၁၆ ရက်တို့က ကျင်းပခဲ့ရာ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်အပါအဝင် အာရှ-ဥရောပ နိုင်ငံပေါင်း ၅၁ နိုင်ငံမှ အဆင့်မြင့် ကိုယ်စားလှယ် ၆၀ ကျော်၊ နိုင်ငံအကြီးအကဲ ၁၁ဦး၊ အစိုးရအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ၂၃ ဦးနှင့် နိုင်ငံကိုယ်စားပြုဝန်ကြီးများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။



ထုတ်ခဲ့တယ်။ အူလန်ဘာတာ ကြေညာစာတမ်းဆိုတာလည်း ထုတ်ပြန်ခဲ့တယ်။ ဥက္ကဋ္ဌရဲ့ Chair's Statement ဆိုတာ တစ်ခုလည်း ထုတ်ပြန်ခဲ့တယ်။ အူလန်ဘာတာ ကြေညာစာတမ်းဆိုတာကလည်း အာရှဥရောပဒေသကြီး နှစ်ခုကြားမှာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အဓိက သုံးခုရှိတယ်။ Political Dialogue ဆိုတဲ့ နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲ၊ နောက်ပြီးတော့ စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၊ ပြည်သူချင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဆိုတဲ့ ကဏ္ဍတွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီးတော့ ဆွေးနွေးဖို့ရှိပါတယ်။ အာရှ-ဥရောပ ဖောင်ဒေးရှင်းဆိုတဲ့ အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ရှိတယ်။

သူက အတွင်းရေးမှူးချုပ်ရုံးဆိုတော့ အာရှ-ဥရောပ နိုင်ငံအကြောင်းကို ကမ္ဘာကသိအောင်လုပ်တယ်။ ပြည်သူတွေဆီက ထိတွေ့ဆောင်ရွက်မှုတွေ ပေးတယ်။ အဲဒီအဖွဲ့အစည်းကနေ လုပ်ပေးနေတယ်။ ဒီနှစ်မှာ ထူးခြားတာက မြန်မာနိုင်ငံက အာရှအုပ်စုမှာဆိုရင် အရှေ့တောင်အာရှ ၁၀ နိုင်ငံရယ်၊ အာရှနိုင်ငံတွေရယ် အုပ်စုနှစ်စုရှိတယ်။

အဲဒီထဲမှာ မြန်မာနိုင်ငံက အာဆီယံ ၁၀ နိုင်ငံရဲ့ညှိနှိုင်းရေးမှူး တာဝန်ယူထားပါတယ်။ ညှိနှိုင်းရေးမှူးတာဝန် ဆောင်ရွက်တဲ့ အနေနဲ့လည်း နောက်နှစ်မှာ အာရှ-ဥရောပ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများအဆင့် (၁၃)ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးကို မြန်မာနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပပေးဖို့ ရှိပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံရဲ့အဆင်မပြေမှုမှာ ပါဝင်မှုအခန်းကဏ္ဍဟာ တစ်ဆင့်တစ်ဆင့်နဲ့ ပိုပြီးတော့ မြင့်တက်လာတာကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံကလည်း ဒီမိုကရေစီ အစိုးရသစ်တက်ရောက်လာတဲ့အခါကျတော့ ဥရောပနိုင်ငံတွေ တော်တော်များများကလည်း မြန်မာနိုင်ငံနဲ့ ထိတွေ့ဆွေးနွေးပြီးတော့ ကူညီပံ့ပိုးပေးလိုတဲ့ ခေါင်းဆောင်တွေလည်း အလွန်များပြားလာတဲ့အတွက် ကျွန်တော်နဲ့ သမ္မတကြီးနဲ့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပြီးတော့ နှစ်နိုင်ငံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မြှင့်တင်ရေးကိုစွဲတွဲကိုလည်း ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံအတွက် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ကိုလည်း မြှင့်တင်ပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ နှစ်နိုင်ငံ ဆက်ဆံရေးတွေ တိုးမြှင့်နိုင်တဲ့အတွက်လည်း တန်ဖိုးရှိတဲ့ အစည်းအဝေးတစ်ခုလို့ ကျွန်တော်အနေနဲ့ သုံးသပ်ပါတယ်။

(သတင်းအဖွဲ့)

ဗိုလ်ချုပ်ကိုချစ်တယ်ဆို

- ★ တို့ဗိုလ်ချုပ် ဗိုလ်ချုပ်ကို ချစ်ကြတယ်ဆို ချစ်တယ်ဆို ဗိုလ်ချုပ်စကား ဦးထိပ်ပန်ထား။
- ★ ဗိုလ်ချုပ်စကား မှတ်သားကာ လေးစားလိုက်နာ၊ ကိုယ်ကျရာ တာဝန်များ အားထုတ်ကြိုးစား။
- ★ စွမ်းပကား ကိုယ်စီကိုယ်စီ အားမာန်မြင့်ချို ဗွဲ့ဖြိုးစည် ညီအောင်ပြု တို့ပြည်ထောင်စု။
- ★ ပြည်ထောင်စု အစွန့်ရှည် ငြိမ်းချမ်းရမည်၊ စည်းလုံးညီ ချစ်ကြည်ရေး စိတ်ကောင်းကိုမွေး။
- ★ ဗိုလ်ချုပ်သွေး မွေးလိုရယ် ရဲစွမ်းရမယ်၊ ကမ္ဘာ့အလယ် ထည်ဝါဝင့် မျိုးရိုးဂုဏ်မြင့်။ ။

ရေခဲသမားမောင်ကျော်ညွန့်

ရေစကြိုမြို့နယ် မြေမလှကျေးရွာတွင် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းရုပ်တု စိုက်ထူမည်



ရေစကြို ဇူလိုင် ၁၈
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပခုက္ကူခရိုင် ရေစကြိုမြို့နယ် တောင်ဦးအုပ်စု မြေမလှကျေးရွာ၌ ဇူလိုင် ၁၉ ရက် (အာဇာနည်နေ့)တွင် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းရုပ်တုကို စိုက်ထူမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
အဆိုပါ ရုပ်တုကို ပန်းပု အောင်မျိုးသူက ထုလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ၎င်းက “ကျွန်တော်ရဲ့ ရည်ရွယ်ချက်ကတော့ လွတ်လပ်ရေးဖခင်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းဟာ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံ၊ လူမျိုးနဲ့ ဘာသာ သာသနာအတွက် သူ့ကျွန်မခံလိုတဲ့စိတ်ဓာတ်၊ သူတစ်ပါး လက်အောက်ခံဘဝကနေ လွတ်မြောက်လိုတဲ့စိတ်ဓာတ်နဲ့ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့တယ်။
ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံ လွတ်လပ်ရေးအတွက် အမျိုးမျိုးအဖုံဖုံကြိုးပမ်းခဲ့ပြီး ကျွန်တော်တို့တစ်တွေ လွတ်လပ်စွာ နေထိုင်နိုင်ရေးအတွက် သူ့အသက်ကိုတောင် ပေးဆပ်ခဲ့တဲ့သူဖြစ်တယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်တော်အပါအဝင် မြေမလှ ရွာသူရွာသားတွေ ထာဝရမေ့မေ့ပျောက်စေလိုလို့ ဒီရုပ်တုကို စိုက်ထူဖို့ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကို ပန်းပုပညာသင်ကြားပေးခဲ့တဲ့ ကျွန်တော်ရဲ့ဦးလေး ဆရာဦးသိန်းဝင်းအောင်ကိုလည်း အထူးကျေးဇူးတင်မိပါတယ်။ ရုပ်တုက ပုံအမြင့် လေးပေနဲ့ အောက်ခုံအမြင့် ငါးပေ ရှိပါတယ်” ဟု ပြောပြသည်။
ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းရုပ်တု စိုက်ထူနိုင်ရန် ရွာသူရွာသူများကလည်း လိုအပ်သည်များကို တစ်ဖက်တစ်လမ်းက ဝိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြသည်။ ရုပ်တုကို ရေစကြိုမြို့နယ် တောင်ဦးတောင်မှ သဘာဝထွက် သဲကျောက်ဖြင့် ထုလုပ်ထားခြင်းဖြစ်ပြီး ရုပ်တုထုလုပ်ရန် ၁၀ ရက်ခန့် ကြာမြင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ကိုပြည့်)

အာဇာနည်နေ့အထိမ်းအမှတ်သက်ကြီးပူဇော်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၈
နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ဒက္ခိဏခရိုင် ဇေယျသီရိမြို့နယ် အောင်ဇေယျရပ်ကွက်ရှိ ရွှေလရောင်ပြည်သူ့အကျိုးပြုပရဟိတအဖွဲ့က ကြီးပွား၍ (၆၉)နှစ်မြောက်အာဇာနည်နေ့အထိမ်းအမှတ် သက်ကြီးပူဇော်ပွဲအခမ်းအနားကို ဇူလိုင် ၁၇ ရက် နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပသည်။
အခမ်းအနားတွင် ရွှေလရောင်ပြည်သူ့အကျိုးပြုပရဟိတအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးနေဝင်းအောင်က အဘိုးအဘွား ၁၅ ဦးကိုအဝတ်အထည်နှင့် ဆေးဝါးပစ္စည်းများ ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ပြီး အသက်(၉၅)နှစ်အရွယ်ရှိ အဘိုးဦးရိုးဖေက ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားခဲ့သည်။ ခင်ဇော်(မင်္ဂလာ)

အာဇာနည်နေ့အထိမ်းအမှတ် သန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်

မိုးညို ဇူလိုင် ၁၈
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး မိုးညိုမြို့နယ် ပန်းခြံအတွင်းရှိ အာဇာနည်နေ့အထိမ်းအမှတ်ကျောက်တိုင် ဆေးသုတ်ခြင်း၊ ပန်းခြံရှေ့ဆိုင်းဘုတ်တွင် အာဇာနည်ကိုးဦး၏ ဓာတ်ပုံများတပ်ဆင်ခြင်း၊ ပန်းခြံသန့်ရှင်းသာယာလှပရေးဆောင်ရွက်မှုကို ဇူလိုင် ၁၆ ရက်က ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ယင်းဆောင်ရွက်ရာသို့ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးကျော်မျိုးမင်း၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးဝင်းမြင့်နှင့် မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့မှ အမှုဆောင်အရာရှိ ဦးသိန်းကျော်နှင့် ဝန်ထမ်းများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ သန့်ဇော်(ပြန်/ဆက်)

မန္တလေး၌ အာဇာနည်နေ့အကြို လုံခြုံရေးများဆောင်ရွက်

မန္တလေး ဇူလိုင် ၁၈
မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ရက်၁၀၀ စီမံချက်၏ လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် မှုခင်းကျဆင်းရေး၊ ဝါဆိုလပြည့်နေ့နှင့် (၆၉)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အကြို လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်မှုနှင့် မလိုလားအပ်သော ဖောက်ခွဲပျက်ဆီးမှုများ မဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် ရည်ရွယ်၍ အမှတ် (၁၄) လုံခြုံရေးရဲတပ်ဖွဲ့ခွဲ (ပလိပ်)မှ တပ်ဖွဲ့ခွဲမှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီး မြတ်ကျော်သူနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ အမရပူရ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူး တင်အေးကျော်၊ မြို့မရဲစခန်းမှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီးမြင့်လွင်နှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ရွှေကြက်ယက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဆက်အောင်နှင့် အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များ၊ အရန်မီးသတ် ဒုတပ်ခွဲမှူးဦးချစ်မောင်နှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဇူလိုင် ၁၈ ရက် နံနက် ၈ နာရီခွဲမှ ၁၁ နာရီခွဲအထိ အမရပူရမြို့နယ်ရှိ စစ်ကိုင်းတံတား (ရတနာပုံ) ၌ ယာဉ်များရပ်တန့်၍ ဖောက်ခွဲရေးပစ္စည်းများနှင့် တရားမဝင်ကုန်ပစ္စည်းများ သယ်ဆောင်လာခြင်းမရှိ ပိတ်ဆို့ ရှာဖွေစစ်ဆေးရေးဆောင်ရွက်ကြောင်း သိရသည်။ တင်မောင်(မန်းကိုယ်ပွား)



မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြား News Channel

၁၉-၇-၂၀၁၆ (အင်္ဂါနေ့) (၁၃၇ခုနှစ်၊ ဝါဆိုလပြည့်၊ ၂၃သံနေ့)

နံနက်ပိုင်း		
၆ : ၀၀ မင်းကုန်းဆရာတော်ကြီး၏ ပရိတ်တရားတော်	၁၀ : ၁၀ “လွတ်လပ်ရေးခင်ကြီး၏ မမေ့နိုင်သော မိန့်ခွန်းများ”	
၆ : ၁၅ နိုင်ငံတော်သံယမဟာနာယကအဖွဲ့ တွဲဖက်အကျိုးတော်ဆောင် ဆရာတော်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ဓမ္မရောင်ခြည်ကျောင်းတိုက်၊ ပဓာန နာယကဆရာတော်၊ ဘဒ္ဒန္တအဂ္ဂဓမ္မ (အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ၊ ဒွိပိဋကဓရ) ဟောကြားတော်မူအပ်သောဓမ္မစကြာ နှင့် ဝါတွင်းသုံးလမြတ်သီလတရားတော် ၂၀၁၆ခုနှစ်၊ (၆၉)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားတိုက်ရိုက် ထုတ်လွှင့်မှုအစီအစဉ်	၁၀ : ၃၅ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့်ကျဆုံးလေပြီးသော အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်များ အား ဂါရဝအလေးပြုအစီအစဉ် “ပြန်ပြောင်းအောက်မေ့အာဇာနည်နေ့”	၁၁ : ၀၀ “ပြန်ပြောင်းအောက်မေ့အာဇာနည်နေ့”
၇ : ၁၅	၁၄ : ၅၀ သမိုင်းထဲက နေ့တစ်နေ့ (သို့) သမိုင်းထဲက အာဇာနည်	၁၄ : ၅၅ “မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှု တစ်ခန်းတစ်ကဏ္ဍ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ဘဝတစ်စိတ်တစ်ဒေသ”
၉ : ၃၀	၁၅ : ၃၀ တိုင်းပြည်အတွက် အသက်ပေးကာ လွတ်လပ်ရေးကို အရယူလို မမေ့နိုင်တဲ့ တို့ဗိုလ်ချုပ်	၁၇ : ၃၀ တိုင်းပြည်အတွက် အသက်ပေးကာ လွတ်လပ်ရေးကို အရယူလို မမေ့နိုင်တဲ့ တို့ဗိုလ်ချုပ်
	၁၈ : ၃၅ သီတဂူဆရာတော် ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တ ဉာဏိသရ၏ ဓမ္မစကြာတရားတော်	၁၈ : ၃၅ သီတဂူဆရာတော် ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တ ဉာဏိသရ၏ ဓမ္မစကြာတရားတော်
	၁၉ : ၄၅ “အာဇာနည်နေ့စကားသံ”	၁၉ : ၄၅ “အာဇာနည်နေ့စကားသံ”
	၂၀ : ၀၀ ပြည်တွင်းသတင်း	၂၀ : ၀၀ ပြည်တွင်းသတင်း
	၂၀ : ၃၅ “အာဇာနည်နေ့အစီအစဉ်”	၂၀ : ၃၅ “အာဇာနည်နေ့အစီအစဉ်”
	၂၁ : ၀၀ မြတ်ဗုဒ္ဓမဂ္ဂ၏ အနှိုင်းခွဲရာနာ	၂၁ : ၀၀ မြတ်ဗုဒ္ဓမဂ္ဂ၏ အနှိုင်းခွဲရာနာ

ပျဉ်းမနားမြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့ ရက် ၁၀၀ စီမံချက်အရ လှည့်ကင်းဆောင်ရွက်စဉ် မသင်္ကာဖွယ်တွေ့ရှိသူများအား အရေးယူ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၈

နေပြည်တော် ဒက္ခိတစခိုင် ပျဉ်းမနားမြို့နယ်ရဲစခန်းမှ စခန်းမှူး ဒုရဲမှူးတင်ဌေး ဦးစီးတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် မြို့ပေါ်(၆) ရပ်ကွက်မှ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များနှင့်အတူ ဇူလိုင် ၁၇ ရက် ည ၇ နာရီမှ ၁၁ နာရီအထိ ရက် ၁၀၀ စီမံချက်လှည့်ကင်းပိတ်ဆိုရှာဖွေစစ်ဆေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ကြသည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်စဉ် မင်္ဂလာရွာကွက် ဗိုလ်ချုပ်လမ်းနှင့် ရွှေချို (၂) လမ်းထောင့်တွင် မသင်္ကာဖွယ် လွယ်အိတ်တစ်လုံးနှင့်တွေ့ရှိသူ လူငယ်အားစစ်ဆေးရာ အောင်စော်မိုး (၂၇ နှစ်) သရက်နှစ်ပင်ကျေးရွာ တောင်ပိုတရာအုပ်စု ဇလွန်မြို့နယ် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးနေသူဖြစ်ကြောင်း သိရှိပြီး ပိုင်းလွယ်လာသောအိတ်အတွင်းမှ လက်ပတ်နာရီတစ်လုံး၊ အမျိုးမတူ ဆိုင်ကယ်သော့နှစ်ချောင်း၊ ငွေစက္ကူရေရာ ငွေကျပ် ၂၀၀၀၀ တို့ကို တွေ့ရှိရပြီး ပိုင်ဆိုင်ကြောင်း အထောက်အထားတစ်စုံတစ်ရာ ပြသပြောဆိုနိုင်ခြင်းမရှိသဖြင့် ပျဉ်းမနားမြို့နယ်ရဲစခန်းက အရေးယူဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။

ထို့အပြင် ပျဉ်းမနားမြို့ ရန်အောင်(၂)ရပ်ကွက် မင်္ဂလာရမ်းကန် မြို့နယ်စည်ပင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးနောက် လမ်းဘေးအမှောင်ရပ်တွင် မသင်္ကာဖွယ်တွေ့ရှိသူ မိုးဆန်းဦး (၁၉ နှစ်) ကမ်းသပြေလမ်း ဝန်ထမ်းရပ်ကွက် မိတ္ထီလာမြို့နေသူအား စစ်ဆေးရာ အမှောင်ရပ်ခိုရာကရိုင်းရိုင်းကို ခိုင်လုံစွာပြောဆိုနိုင်ခြင်းမရှိသဖြင့် ပြစ်မှုတစ်စုံတစ်ရာ ကျူးလွန်ရန် ရောက်ရှိနေသည်ဟု ယူဆရသဖြင့် ပျဉ်းမနားမြို့နယ်ရဲစခန်းက ကြိုတင်ကာကွယ်မှုဖြင့် အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မင်းမင်းလတ်(ရူပပေဒ)



ဘိန်းဖြူနှင့်စိတ်ကြွရှားသွပ်ဆေးပြားများ ဖမ်းဆီးရမိ

နောင်ချို

ဇူလိုင် ၁၇ ရက်က ရထားရဲတပ်ဖွဲ့ခွဲ(၅) တပ်ဖွဲ့(၁)လားရှိုးမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်နေစဉ် နောင်ချိုမြို့နယ် ဂုတ်ထိပ်ဘူတာနှင့် နောင်ချိုဘူတာကြားအရောက်တွင် ရိုးရိုးတန်းကွဲ(၁) ခုံအမှတ်(၃၁/၃၂)တွင် လားရှိုးဘူတာမှ လက်မှတ်ထုတ်ဂျပိလာသူ မခိုင်သဇင်ကို ရှာဖွေရာ ဘိန်းဖြူ ဆပ်ပြာခွက် ၁၁၀ (အလေးချိန် ၁ ဒသမ ၂၁ ကီလို) ကာလတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၂၉ ဒသမ ၉ သိန်းကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။

နောင်ချိုမြို့အဝင် အိမ်ယာစိတ်တိုက်ကို အနီးတွင် လားရှိုးဘူတာမှ ရန်ကုန်ဘက်သို့ မောင်းနှင်လာသည့် မန်းရွှေပြည် ခရီးသည်တင်မော်တော်ယာဉ် ထိုင်ခုံအမှတ် ၂၀ တွင် လိုက်ပါလာသည့် ခရီးသည်အားစိတ် ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွရှားသွပ်ဆေးပြား ၂၉၂၅ ပြားသိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။

ရန်ကုန်

ဇူလိုင် ၁၆ ရက်က မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၄၁)ရန်ကုန်(အရှေ့)မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် လမ်းမတော်မြို့နယ်(၇)ရပ်ကွက်ဗန္ဓုလလမ်းနှင့်(၁၄)လမ်းထောင့်၌ တွေ့ရှိသူ မျိုးမင်းထွန်းအား ရှာဖွေရာ ဘိန်းဖြူ ၀ ဒသမ ၃၅ ဂရမ်သိမ်းဆည်းရမိပြီး စစ်ဆေးချက်အရ

ဘိန်းဖြူများရောင်းချပေးသူ ကောင်းညွန့်စိုးအား ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ် ထီးတန်းလမ်းမကြီးပေါ်ရှိ အထက(၂) ကျောင်းရှေ့တွင် ဘိန်းဖြူ ၀ ဒသမ ၈ ဂရမ်နှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။

ကွင်းဆက် ဖော်ထုတ်ချက်အရ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ် ထီးတန်းစက်မြေရပ်ကွက် ထီးတန်းလမ်းမကြီး အမှတ်(၅၇) (၀) ထပ် (B) နေ အောင်ကျော်ထွေး၏နေအိမ်ကို ဆက်လက်ရှာဖွေရာ ဘိန်းဖြူဆပ်ပြာခွက် ၁၂ ခွက်(အလေးချိန် ၁၇၂ ဂရမ်) ထပ်မံသိမ်းဆည်းရမိသဖြင့် ပြစ်မှုကျူးလွန်သူများအား ဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

ကိုရဲ

မင်းပြားမြို့တွင် ထမင်းကြော်စားရာမှ မူးဝေအော့အန် ၆၃ ဦး ဆေးရုံတက်ကုသမှုခံယူရပြီး အားလုံးဆေးရုံမှဆင်း

မင်းပြား ဇူလိုင် ၁၈

မင်းပြားမြို့၌ ဇူလိုင် ၁၇ ရက်က ထမင်းကြော်စားရာမှ လူအများဆေးရုံတက်ကုသမှုခံယူနေရကြောင်း လူမှုကွန်ရက်သတင်းများတွင် ပျံ့နှံ့နေသဖြင့် အတည်ပြုချက်ရယူနိုင်ရန်အတွက် မင်းပြားဆေးရုံသို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းရာ ၆၃ ဦး ဆေးရုံတက်ကုသမှုခံခဲ့ရသည်။ ဇူလိုင် ၁၇ ရက် ညနေပိုင်းတွင် ၆၂ ဦး ဆေးရုံမှ ဆင်းခွင့်ပြုလိုက်ပြီး ကျန်တစ်ဦးအား ဆက်လက်ကုသပေးခဲ့ကာ ယနေ့ ညနေတွင် ဆေးရုံမှဆင်းခွင့်ရရှိကြောင်း သိရသည်။

မောင်သိန်းလှိုင် (၁၅ နှစ်) တစ်ဦးတည်းသာ ဆက်လက်ကုသပေးခဲ့ရပြီး ဇူလိုင် ၁၈ ရက်တွင် ဆေးရုံမှဆင်းခွင့်ပေးခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်ဆရာဝန်ကြီးက အတည်ပြုပြောကြားသည်။

“ထမင်းကြော်စားပြီး ဆေးရုံလာတက်တာမှန်ပါတယ်။ လူနာ ၆၃ ဦးပါ။ ကျွန်တော်တို့က ဆေးသွင်းဖို့လိုသူကို သွင်းပေးပါတယ်။ အချို့ရည်တွေ တိုက်သူကိုတိုက်၊ ဆေးဝါးလိုအပ်ရင် ဆေးတွေတိုက်ပြီး ကုသပေးပါတယ်။ စိတ်ချရတဲ့လူနာ ၆၂ ဦးကို မနေ့က ဆင်းခွင့်ပေးပါတယ်။ ယောက်ျားလေးတစ်ဦးသာ ကျန်ပြီး ဆက်လက်ကုသပေးခဲ့ရာ ယနေ့ညနေမှာ ဆေးရုံက ဆင်းခွင့်ပေးလိုက်ပါပြီ” ဟု မြို့နယ်ဆရာဝန်ကြီး ဒေါက်တာ လှထွန်းကျော်က ပြောသည်။

ထမင်းကြော်သည် ဆီကိုတာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်စစ်ဆေးကာ ဆီနမူနာကိုယူပြီး စားသုံးရန်သင့်မသင့် အတည်ပြုချက်ရယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မောင်သိန်းလှိုင် (၁၅ နှစ်) တစ်ဦးတည်းသာ ဆက်လက်ကုသပေးခဲ့ရပြီး ဇူလိုင် ၁၈ ရက်တွင် ဆေးရုံမှဆင်းခွင့်ပေးခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်ဆရာဝန်ကြီးက အတည်ပြုပြောကြားသည်။

နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ အခွန်ဌာန(ဧည့်ရိပ်သာ) အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း... ၁။ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ အခွန်ဌာနကွပ်ကဲမှုအောက် ဧည့်ရိပ်သာမှ အောက်ဖော်ပြပါ Dryer(အတိတ်အမြောက်ခံစက်)ပစ္စည်းအား ဧည့်ရိပ်သာအရာက ဖြန့်ဖြူး(ကွပ်ကဲ)ဖြင့်ဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါသည်...

Brand New Konica Minolta Press C 1060 (4th Generation Digital Press) Color စက်သစ်ကြီးဖြင့် Color Print ထုတ်ခြင်း၊ Copy ကူးယူခြင်း နှင့် Color Scan (1200 dpi resolution) ဖော်ခြင်းများကို အကောင်းဆုံး အတိကျဆုံးအရည်အသွေး၊အချို့သားပေးပို့ပေးရန်များဖြင့် (၁၅.၅.၂၀၁၆)ရက်မှစ၍ အမြန်ဆုံးဝန်ဆောင်မှုဆောင်ရွက်ပေးနေပြီဖြစ်ကြောင်း သတင်းကောင်းပေးအပ်ပါသည်။

ဒိုက်ဦးမြို့နယ်အဆင်း (ရန်ကုန်) (၁၅)ကြိမ်မြောက် ဝါဆိုသင်္ကြန်ကပ်လှူမှုစခန်းပိတ်ကြားလွှာ အထက်ပါ ဝါဆိုသင်္ကြန်ကပ်လှူမှုစခန်းကို ၁၃၇၈ခုနှစ်၊ ဝါဆိုလပြည့်ကျော်(၁၂)ရက် (၂၀-၇-၂၀၁၆)(တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက်(၈:၀၀)နာရီ (၁၂:၀၀)နာရီအထိ 'ပ' သုံးလုံး ဝိပဿနာ ပြန့်ပွားရေးအဖွဲ့မှ ဝိသုဒ္ဓါ ဤကားတော်ရလမ်း (ရွှေတိဂုံဘုရားအရှေ့ပေါင်း)တွင် ရွှေတည်ကျောင်း ဆရာတော် အဂ္ဂမဟာကမ္မာန္တစရိယာ ဘဒ္ဒန္တတော်က၊ သီရိဇေယျ ကျောင်း၊ ဆရာတော် မနောပရိယံအရှင်ဝိစိတ္တ (ကိရိယား)နှင့် သောဝါရိယ သာကျောင်း ဒိုက်ဦးဆရာတော်ဦးပညာစက္က တို့အားအမှူးပြု၍ ပင့်သယံ(၁၂)ပိုးတို့အား ဝါဆိုသင်္ကြန်နှင့် ဆွမ်း ခွဲပွဲ၊ တောလတ်တွင် ဆက်ကပ်လှူဒါန်းမည်ဖြစ်၍ ကြံရွယ်ရာအားပေး လှူဒါန်းနိုင်ရန် လေးစားစွာ ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

ဦးအောင်မိုးကျော်(ဘ)ဦးတင်ဝင်း အမှတ်(၁၃၄၉)၊ မြရတနာလမ်း၊ (၂၄)ရပ်ကွက်၊ ၃၅မြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ် နေထိုင်သူနှင့်အများသိစေရန် ၃၅မြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြရတနာလမ်း၊ အမှတ် ၁၃၄၉ နေ အိမ်အဆောက်အအုံနှင့် ယင်းအဆောက်အအုံတည်ရှိရာ ပေ(၄၀x၆၀)ရှိ၊ ၈၅၀ ပေ ကွက်တို့မှာ ဦးအောင်မိုးကျော်နှင့်ဒေါ်ဌေးဌေးရှီတို့၏ အမွေဆိုင်ပစ္စည်းများ ဖြစ်ပါသည်။

သားအဖြစ်မှအမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း သတ်မှတ်ခြင်း၊ အမှတ် ၁၇၂၊ ဘုရားကြီးတောင်ဘက်၊ အလယ်ရွာ၊ သိမ်ကုန်းရပ်ကွက်နေ ဦးတင်မြင့်-ဒေါ်စန်းစန်းမြင့်တို့၏ သား မောင်ထက်ရဲ့ဦး(ခ)ရဲ့ဦး ၁၀/သထန်(နိုင်)၁၇၀၇၅၅၁၁၁၁ မိဘဆုံးမမှုကို နားမထောင်ပဲ အကြိမ်ကြိမ် စိတ်ဆင်းရဲအောင်ပြုလုပ်သည့်အတွက် ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်လိုက်ပါသည်။

အမည်မှန် ဦးလာဇွန်မောင်-ဒေါ်မိန်းတို့၏သမီး ကရင်ပြည်နယ်၊ ဘားအံမြို့၊ အထက(၁)၊ နဝတန်း(G)မှ နေထိုင်ရာအရ အမည်မှန်မှာ နော်ကော်ရ ဖြစ်ပါကြောင်း။ နော်ကော်ရ

ဖခင်အမည်မှန် တနင်္ဂနွေ၊ အထကတက္ကသိုလ်ဝင်တန်း(E)မှ မောင်ဝမ်းရှား၏ ဖခင် အမည်မှန်မှာ ဦးမောင်မြစ်ပါကြောင်း။ ဦးမောင်

ပြင်ဆင်ဖတ်ရပါရန် ၁၄-၇-၂၀၁၆ရက်ထုတ် ဤသတင်းစာ၏ စာမျက်နှာ(၃၀)တွင် ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်(ကမ-၃) ယောက်ဆုံးကြော်ငြာ၌ ယာဉ်အမှတ်အမှတ်(၅၂၅၂၀၅) အမည်ပေါက်သူ ဦးလှဌေး(၁၄/၈၄/၂၆) (နိုင်) ၁၀၃၀၇၂ ဖြစ်ပါသည်။ ဦးထီးလှဝင်း

ဖခင်အမည်မှန် တနင်္ဂနွေ၊ အထက(လူမှုရေးကျောင်း)၊ သတ္တမတန်း(A)မှ မအောင်သီရိမေနှင့် တတိယတန်း(B)မှ မကျွန်းချက်တို့၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးယောင်ထွန်း ၁/၀၈/၁၁ (နိုင်) ၁၁၁၁၁၅ ဖြစ်ပါကြောင်း။ ဦးယောင်ထွန်း

အမည်မှန် တနင်္ဂနွေ၊ အထက(၅) တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း(E)မှ မရွှေလီ၏ အမည်မှန်မှာ မရွှေလီ ဖြစ်ပါကြောင်း။ မရွှေလီမီ

ဖခင်အမည်မှန် အထက(၅)၊ မရမ်းကုန်း VIII (D) မှ မောင်ဝယ်မျိုးမောင်တိန်းနှင့် အထက(၃) ဒဂုံအရှေ့ IX(G)မှ မထွန်းထက်စိုးမြင့်တို့၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးအောင်နိုင်လွင် ၁/၂/ အလန်(နိုင်) ၀၀၄၅၄၅ ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဖောင်းကြွပျောက်လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် ၃၈/၅၆၁ ၏ ဖောင်းကြွပျောက်လျှောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးအောင်နိုင်လွင် ၁/၂/ အလန်(နိုင်) ၀၀၄၅၄၅ ကျေးရွာအုပ်စုမှ ဖောင်းကြွပျောက်လျှောက်ထားခြင်း အရ ခရိုင်ရုံး(မန္တလေးတောင်ပိုင်း) ကျေးရွာအုပ်စုမှ ဖောင်းကြွပျောက်လျှောက်ထားခြင်း အရ ခရိုင်ရုံး(မန္တလေးတောင်ပိုင်း) ကျေးရွာအုပ်စုမှ

နစ်ဦးသဘောတူကွာရှင်းပြတ်စဲပြီးစီးခြင်း မောင်ရဲမင်းဟိန်း(ခ)မောင်သိန်းဝင်း ၁၂/၁၀/၇၅(နိုင်)၁၃၂၈၉၂ နှင့် အိမ်ပေါင်း ၁၂/ဒဂုံ(နိုင်)၀၃၀၀၀၅ တို့သည် ၁၈-၇-၂၀၁၆ရက်တွင် နစ်ဦးသဘောတူကွာရှင်းပြတ်စဲပြီးစီးပါကြောင်း။ အိမ်ပေါင်း

သားအဖြစ်မှစွန့်လွှတ်ခြင်း ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ (၁၀)ရပ်ကွက်၊ မေယုလမ်း၊ အမှတ် ၅၇၄ နေထိုင်ရာ ဦးအောင်မြင်းတို့၏ သမီး မောင်မျိုးသိန်းစိန် (၁၂/၂၀/၇၈) (နိုင်) ၁၆၆၀၀၃ သည် မိဘအား အကြိမ်ကြိမ်စိတ်ဆင်းရဲအောင်ပြုလုပ်၍ ၂-၅-၂၀၁၆ရက်တွင် အိမ်မှ မိမိသဘောအရ ဆင်းသွားပါသဖြင့် ငှားအားအားအဖြစ်မှ စွန့်လွှတ်လိုက်ပါသည်။ နော်ကော်ရ ငှားနှင့် ပတ်သက်သော ကိစ္စအဝဝကို တာဝန်ယူဖြေရှင်းပေးမည်မဟုတ်ပါကြောင်း။ ဦးအောင်မြင်းတို့နှင့်အတူ အိမ်ထောင်သည်များပါ (မေးမြန်းစုံစမ်းခြင်းသည်မပါ။) ဦးအောင်မြင်းတို့နှင့်အတူ အိမ်ထောင်သည်များပါ ၁/၂/၇၈(နိုင်)၀၃၀၅၅၅ ဒေါ်ဌေးဌေးဝင်း ၁/၂/၇၈(နိုင်)၀၃၀၅၅၅

အမြန်အလိုရှိသည် SALE DRIVER ဖုန်း-၀၉-၄၅၀၅၄၁၀၉ ၀၉-၇၃၀၅၄၃၀၈

ပုပ္ဖားတောင်မကြီးတောမီးလောင်ကျွမ်းစဉ် စွမ်းစွမ်းတံစံ မီးငြိမ်းသတ်သူများအား ဂုဏ်ပြု

ကျောက်ပန်းတောင်း ဇူလိုင် ၁၈

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ် ပုပ္ဖားတောင်မကြီးတွင် တောမီးများ လောင်ကျွမ်းခဲ့ပြီး ရုပ်သံထပ်ဆင့်လွှင့်စက်ရုံမှ ရုပ်သံလွှင့်စက်ပစ္စည်းများ မီးကူးစက်လောင်ကျွမ်းမှု မရှိစေရေးအတွက် စွန့်စွန့်စားစား ဝင်ရောက်သယ်ထုတ်၍ မီးငြိမ်းသတ်ခဲ့ကြသည့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအား ဂုဏ်ပြုအခမ်းအနားကို ဇူလိုင် ၁၈ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန စကားဝါမြေခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်ဇော်ထက်က ပုပ္ဖားတောင်မကြီး တောမီးများလောင်ကျွမ်းခဲ့စဉ်က ယခု ဂုဏ်ပြုစေတနာ့ဝန်ထမ်းများသည် တောမီးမှတစ်ဆင့် ကူးစက်လောင်ကျွမ်းနေသည့် ရုပ်သံထပ်ဆင့်လွှင့်စက်ရုံအတွင်းမှ စက်ပစ္စည်းများကို ရဲဝင်စွန့်စားစွာ ဝင်ရောက် သယ်ယူခဲ့ကြသည့် ပုဂ္ဂိုလ်များ ဖြစ်သဖြင့် ယခုလို ဂုဏ်ပြုရခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် စေတနာ့ဝန်ထမ်း မီးငြိမ်းသတ်သူများဖြစ်သည့် ကျောက်ပန်းတောင်မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ရုပ်သံကျွမ်းကျင် (၃) ဦးဝင်းထိန်၊ ရဲတပ်ကြပ်ကြီး ကျော်စိုးလင်း၊ ဦးသီမင်းဟန် (ပုပ္ဖားရွာ)၊ ဦးဖိုးထွန်း(ပုပ္ဖား)၊ ဦးထွန်းထွန်း(ပုပ္ဖား)တို့အား ဂုဏ်ပြုလက်မှတ်နှင့် ဂုဏ်ပြုငွေများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ဆက်လက်၍ ပုပ္ဖားရုပ်သံ ထပ်ဆင့်လွှင့်စက်ရုံမှူး ဦးထိန်ဝင်းက ဂုဏ်ပြုပွဲပြုလုပ်ပေးခြင်းအတွက် ဝမ်းမြောက်ပါကြောင်းနှင့်စက်ပစ္စည်းများ ပျက်စီးမှု နည်းနိုင်သမျှနည်းအောင် ကူညီပေးခဲ့ကြသဖြင့်လည်း ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှု ရုပ်သံလွှင့်လုပ်ငန်းများကို အချိန်တိုတို



အတွင်း ပြန်လည်ထုတ်လွှင့်နိုင်အောင် ပြုပြင်နိုင်ခဲ့သဖြင့်လည်း ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ပုပ္ဖားတောင်မကြီးတွင် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဧပြီ ၂၀ ရက် ညနေပိုင်းက တောမီးလောင်ကျွမ်းခဲ့ရာ တောမီးမှတစ်ဆင့် တောင်ထိပ်ရှိ MRTV ရုပ်မြင်သံကြား ထပ်ဆင့်လွှင့်စက်ရုံနှင့် ရေဒီယိုထပ်ဆင့်

မြစ်ရေကြီးမှုအခြေအနေ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၈

ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲတွင် ထွာချက်အရ ဧရာဝတီမြစ်ရေသည် ဟင်္သာတမြို့တွင် ယင်းမြစ်၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်သို့ ရောက်ရှိနေပြီး နောက်တစ်ရက်အတွင်း ယင်းမြစ်၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။

သို့ဖြစ်၍ ဟင်္သာတခရိုင်အတွင်းရှိ မြစ်ကမ်းအနီးနှင့် မြေနိမ့်ပိုင်းနေထိုင်သူများ အနေဖြင့် အထူးသတိပြုနေထိုင်ကြပါရန် အကြံပြုအပ်ပါသည်။

ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲတွင် ထွာချက်အရ ၀.၀၆ မြစ်ရေသည် ငါးသိုင်းချောင်း မြို့တွင် တစ်ပေခန့် ယင်းမြစ်၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ ကျော်လွန်နေပြီး နောက်ငါးရက်အတွင်း ယင်းမြစ်၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။

သို့ဖြစ်၍ ၀.၀၆ မြစ်တစ်လျှောက်ရှိ မြစ်ကမ်းအနီးနှင့် မြေနိမ့်ပိုင်းနေထိုင်သူများ အနေဖြင့် အထူးသတိပြုနေထိုင်ကြပါရန် အကြံပြုအပ်ပါသည်။

ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်များအရ ချင်းတွင်းမြစ်ရေသည် ဟုမ္မလင်းမြို့တွင် တစ်ပေခန့် ဖောင်းပြင်မြို့တွင်ပေဝက်ခန့် ယင်းမြို့များ၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အသီးသီးအထက်သို့ ကျော်လွန်နေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေများသည် နောက်နှစ် ရက်အတွင်း ဟုမ္မလင်းမြို့တွင် တစ်ပေခန့်နှင့်ဖောင်းပြင်မြို့တွင် တစ်ပေခန့် ဆက်လက်တက်လာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့များ၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အသီးသီးအထက် ဆက်လက် တည်ရှိနိုင်သည်။

သို့ဖြစ်၍ ဟုမ္မလင်းမြို့နယ်နှင့် ဖောင်းပြင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ မြစ်ကမ်းအနီးနှင့် မြေနိမ့်ပိုင်းနေထိုင်သူများအနေဖြင့် အထူးသတိပြု နေထိုင်ကြပါရန် မိုးလေဝသနှင့် ဇလဗေဒဥက္ခန်ကြားမှုဦးစီးဌာနက အကြံပြုထားကြောင်း သိရသည်။

(မြန်မာ့အလင်း)

မြန်မာယူ-၁၆ အသင်း အုပ်စုနောက်ဆုံးပွဲ၌ ဂိုးပြတ်အနိုင်ရရှိ

ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဖေနောင်ပင်မြို့၌ ကျင်းပလျက်ရှိသည့် ၂၀၁၆ အာဆီယံ ယူ-၁၆ ပြိုင်ပွဲ အုပ်စုနောက်ဆုံးပွဲကို ယနေ့ ညနေပိုင်းက ဆက်လက်ကျင်းပရာ မြန်မာအသင်းက ဖီလစ်ပိုင်အသင်းကို သုံးဂိုးပြတ်အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။

မြန်မာ ယူ-၁၆ အသင်းသည် ဆီမီးဖိုင်နယ်တက်ရောက်ရန် မျှော်လင့်ချက်မရှိတော့သော်လည်း နိုင်ပွဲရရှိရန် အားထည့် ကစားသွားခဲ့သည်။ မြန်မာအသင်းသည် ပွဲတွက်လူစာရင်းကို အနည်းငယ်အပြောင်းအလဲလုပ်ခဲ့ပြီး ပထမပိုင်းတွင် ဂိုးရရှိရန် ရုန်းကန်ခဲ့ရသည့် ပထမပိုင်းတွင် ဂိုးပေါက်ပျောက်ဆုံးနေသည့် မြန်မာအသင်းမှာ ဒုတိယပိုင်းတွင် ဂိုးများဆက်တိုက်ရရှိကာ နိုင်ပွဲရယူနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ လူစားဝင်ကစားသမား ဝင်းနိုင်ထွန်းက ၅၉ မိနစ်တွင် မြန်မာအသင်းအတွက် အဖွင့်ဂိုး စတင်သွင်းယူ

ခဲ့ပြီး ဂိုးရပြီးနောက်ပိုင်းတွင် မြန်မာအသင်းက ပွဲထိန်းချုပ် ကစားသွားခဲ့သည်။ မြန်မာအသင်းအတွက် အနိုင်ဂိုးများကို ဂီလ် မိနစ်တွင် ကိုကိုအောင်၊ မိနစ် ၈၀ တွင် ဟိန်းထက်အောင်တို့က သွင်းယူပေးခဲ့သည်။

မြန်မာ ယူ-၁၆ အသင်းသည် အုပ်စုပွဲများအပြီးတွင် နှစ်ပွဲ နိုင်၊ တစ်ပွဲသရေ နှစ်ပွဲရှုံး၊ ခုနစ်မှတ်ရရှိခဲ့သော်လည်း အုပ်စု အဆင့်မှ ထွက်ခဲ့ရသည်။ မြန်မာအသင်းသည် စင်ကာပူကို လေးဂိုး-တစ်ဂိုး၊ ဖီလစ်ပိုင်ကို သုံးဂိုးပြတ်ဖြင့် အနိုင်ရရှိ ပြီး ဩစတြေးလျနှင့် တစ်ဂိုးစီသရေကျကာ ဝီယက်နမ်ကို ငါးဂိုး-တစ်ဂိုး၊ မလေးရှားကို တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် ရှုံးနိမ့်ခဲ့ သည်။

သတင်း-ရဲရင်ရှိုင်း



မြန်မာနိုင်ငံတော်လုံးအဖွဲ့ချုပ် (MFF) ကကြီးမှူးကျင်းပသည့် ၂၀၁၆ ခုနှစ် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အဆင့် အသက် (၁၄)နှစ်အောက် တော်လုံးပြိုင်ပွဲ MFF U-14 100 Plus Super Cup 2016 ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုံးရရှိသည့် ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး အသင်းအား ချန်ပီယံဆုပေးပေးကာ တစ်ဦးချင်းရွှေတံဆိပ် ဆုနှင့်ဆုကြေးငွေကျပ်သိန်း ၂၀ ကို ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဒေါက်တာ မျိုးသိမ်းကြီးက ပေးအပ် ချီးမြှင့်စဉ် သတင်းမာတင်ပုံ-ကြည်စိုး

နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချန်းရွာမည်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၈

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တို့တွင် မုတ်သုံလေ အားနည်းနေသည်။ မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ လှိုင်းအနည်းငယ်မှ အသင့်အတင့်ရှိမည်။

နေပြည်တော်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ် မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချန်းရွာမည်။ မနက်ဖြန် အတွက်ခန့်မှန်းချက်မှာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် မိုးအားလျော့နည်းနေမည်။ (မိုး/ဇလ)

ခရီးသွားမယ်ဆို, စိတ်ချလုံခြုံဆုံးဖြစ်စေမယ့် ရှစ်ဘီးကား (3 Axles Bus) ကိုရွေးစီးပါ။

SUPER SEAT

အကြီးဆုံး ထိုင်ခုံ
အကျယ်ဝန်းဆုံး နေရာ
အတန်ဆုံး ကားလက်မှတ်ခ
အကောင်းဆုံး ရှစ်ဘီးကားသစ်

ရန်ကင်း - မန္တလေး သွားရင်
ဂျေဂျေ ဝဲရွေးစီးမယ် JJ Express

Ph-09 977181230

မိဘ အမည်မှန် ပံ့ပိုးတိုင်းဒေသကြီး၊ သာယာဝတီမြို့နယ်၊ အထက(၂)သတ္တမ တန်း၊ (B) မောင်ကျော်ဇော်ထက် ဦးအောင်ကျော်သူ ၇/မမန(နိုင်)၁၄၁၀၀၈နှင့် ဒေါ်စန်းယုဝင်း ၇/သဝတ(နိုင်)၀၉၉၂၀၄ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဦးအောင်ကျော်သူ

သွေးသည် အသက်

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
 ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် 3H/3501 Toyota Belta SCP92.S/L(4x2) ယာဉ်လက်ဝယ်ရုံ သွေးဦးအောင် (နိုင်) ၀၉၀၉၉၉၀၉၀၉ (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကဏ္ဍ၊ ခရိုင်ရုံး၊ မန္တလေးတောင်ပိုင်း၊ မန္တလေးမြို့

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
 ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် ၁၈ယ/၅၃၅၇၇ Honda Scoopy RT-110.MC ယာဉ်လက်ဝယ်ရုံ သွေးဦးအောင် (နိုင်) ၀၄၄၄၄၄၀၀၀ (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာ ရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကဏ္ဍ၊ ခရိုင်ရုံး၊ မန္တလေးမြို့

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
 ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် 8F/1244 - Ngwe Kyair Sin(CSS004) Truck (4x2) ယာဉ်လက်ဝယ် ရုံသွေးဦးအောင် (နိုင်) ၀၄၄၄၄၄၀၀၀ (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက် ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာ ရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကဏ္ဍ၊ ခရိုင်ရုံး (မန္တလေးမြို့)

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
 ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ (၆)ရပ်ကွက်၊ အနော်ရထာလမ်းနှင့် (၁၃)လမ်းထောင့်၊ အမှတ်(၁၉၈-၂၀၂)မြေညီထပ်ဟု ခေါ်တွင်သော တိုက်ခန်းကို ပိုင်ဆိုင်၍ ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ဦးမောင်ဇော် ၁၂/လမတ(နိုင်) ၀၅၀၇၈၈မှ ဝန်ဆောင်မှုပါသည်။ ဖော်ပြပါတိုက်ခန်းကို ဝယ်ယူရန်အတွက် ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေမှ ဦးမောင်ဇော်နှင့် သဘောတူ စာချုပ်ချုပ်ဆိုထားပါသည်။ တန်ဖိုးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကိုလည်း ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ မည်သူမဆို ဦးမောင်ဇော်မှ ဖော်ပြပါတိုက်ခန်းပိုင်ဆိုင်မှုအပေါ် ကန့်ကွက်လိုပါက ဤ ကြော်ငြာပါရှိသည့်ရက်မှစ၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်တို့၏ဆီထံသို့ ခိုင်မာသော အထောက်အထားများနှင့်အတူ ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက တိုက်ခန်းအရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်ခြင်းကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ ဦးလှိုင်ဘွား ဒေါ်မေသီရီလှိုင်

တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၈၁၃၀) အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၃၈၀၆၆) အမှတ် (၄၄၇)၊ ပထမထပ်(ယာ)၊ သုမလမ်း၊ ၁၆/၂ရပ်ကွက်၊ သစ်တောမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၉၅၂၂၂၀၄၊ ၀၉-၇၃၁၇၀၀၆၀

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

အင်းစိန်မြို့နယ်မြေပိုင်ရှင်အမှတ် - ၃၉ (ဦးစီလောင်း) မြေကွက်အမှတ်(၁)၊ ဧရိယာ(၈.၇၁၂)ဧက၏တစ်စိတ်တစ်ဒေသ(၁.၅၈၇)ဧကမြေကွက်တည်နေရာ - ၃၇ ရှမ်းလေးလမ်းနှင့်ဆေးဝါးစက်ရုံလမ်းထောင့်ကြိုကျားအောက်ရပ်ကွက်၊ အင်းစိန်မြို့၊ ကသာလွဲအမည်ပေါက်၊ B-လ/၄၃၇ လ/၄၀၆ ကြီးဌာနအမှတ် - ၄၅၂/ရ/ကမ ၅၆(၁၆-၁-၆၂) အရရှိကံ့ပျိုးရေးသူတော်သမားစံအဖွဲ့အစည်းမြို့နယ်၊ မြေအား စိုက်ပျိုးရေးမြေဖြစ်ရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနမှ ခန့်မှန်းနိုင်သည့်ကန့်ကွက် ထားသောမြေဧရိယာ(၁.၅၈၇)ဧကရှိမြေအစေ့အလှည့်အခြေအနေအထားအရ ခန့်မှန်းချက်အရ မြေအမှတ်(၁) အရရှိရန်အတွက် အောက်ဖော်ပြပါအချက်များ ပြည့်စုံပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာ ရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ဖောင်အမည်မှန်
 မွန်ပြည်နယ်ပေါင်းမြို့နယ်၊ အထက (ခွဲ) ကျွဲမြဲကျောင်း၊ အငွေမတန်းမှ မသင်းသင်းဇော်၏ ဖောင်အမည်မှန်မှာ ဦးငွေထွန်းဖြစ်ပါသည်။ ဦးငွေထွန်း ၁၀/မမန(နိုင်) ၂၄၇၀၁၈

ဖောင်အမည်မှန်
 မြန်မာ့၊ ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းအထောက်အထား များဖြင့် ကြော်ငြာပါသည့် ရက်မှစ၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်တို့၏ဆီထံသို့ ခိုင်မာသော အထောက်အထားများနှင့်အတူ ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက တိုက်ခန်းအရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်ခြင်းကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ ဦးလှိုင်ဘွား ဒေါ်မေသီရီလှိုင်

သမိုင်းဝင် ခေါင်းလောင်းများ

မောင်သာ(ရှေးဟောင်းသုတေသန)

မြန်မာအဘိဓာန်တွင် ခေါင်းလောင်းကို ကြေး၊ ဓတုတ္တရာဖြင့် သွန်းလုပ်ထားသည့် လုံးပတ်ဝန်း၍ အဝကားသော တီးခတ်စရာပစ္စည်းဟုလည်းကောင်း၊ ‘အခေါင်းအတွင်းရှိ အဆန်ကိုခတ်လှုပ်၍ အသံမြည်စေသော ခွက်ပုံသတ္တုကိရိယာဟု’လည်းကောင်း အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုထားသည်။

ခေါင်းလောင်းကို ရှေး ငွေ၊ ကြေး သတ္တုများဖြင့် ပြုလုပ်လေ့ရှိပြီး သေးငယ်သော ခေါင်းလောင်းများတွင် အဆန်ပါရှိကာ ကြီးမားသောခေါင်းလောင်းများတွင် အဆန်ထည့်သွင်းမှု နည်းပါးသည်။ လှုပ်ခတ်လိုက်လျှင် အသံထွက်ရန်ရည်ရွယ်၍ အဆန်ပါသောခေါင်းလောင်းများကို ပြုလုပ်ကြပြီး လှုပ်လိုက်လျှင်ဖြစ်စေ၊ ထိုးတံတစ်ခုခုဖြင့် ထိုးလိုက်လျှင်ဖြစ်စေ ထွက်ပေါ်လာသော ခေါင်းလောင်းသံများကို မြန်မာလူမျိုးများက နားဝင်ပီပီဖြစ်လေ့ရှိကြသည်။

ဗုဒ္ဓဘာသာထွန်းကားသော နိုင်ငံများရှိ စေတီပုထိုး ဂူဘုရားများတွင် ခေါင်းလောင်းများကို တွေ့ရလေ့ရှိပြီး မြန်မာနိုင်ငံမြို့ရွာအနှံ့ရှိ စေတီပုထိုးများတွင်လည်း အရွယ်မျိုးစုံခေါင်းလောင်းများ ချိတ်ဆွဲလှူဒါန်းထားကြရာ အများစုသည် ရှေး ငွေ၊ ကြေး ခေါင်းလောင်းငယ်များ ဖြစ်ကြသည်။ စေတီတော်များ၏ ထီးတော်များမှ လှုပ်ခတ်နေသော ခေါင်းလောင်းငယ်များ၏ ဆည်းလည်းသံများကြောင့် စေတီဝန်းကျင်တွင် ဘုရားရိပ်၏ ချမ်းငြိမ်းသောအာရုံကို ရရှိနိုင်ကြပေသည်။ မြန်မာလူမျိုးများသည် ဘုရားစေတီများ၏ ထီးတော်များတွင် အဆန်ပါသော ခေါင်းလောင်းငယ်များကို ဆည်းလည်းများအဖြစ် ချိတ်ဆွဲပူဇော်ကြသကဲ့သို့ အဆန်ပါသော ခေါင်းလောင်းကြီးများကို စေတီတော်အဝန်းအဝိုင်းများအတွင်း ချိတ်ဆွဲထားလေ့ရှိကြသည်။

ခေါင်းလောင်းသွန်းလုပ်လျှင်အခြားခြင်းသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပျူခေတ်မတိုင်မီကပင် ထွန်းကားခဲ့သည်ဟု ခန့်မှန်းနိုင်ပြီး ပျူခေတ်လက်ရာ ကြေးခေါင်းလောင်းတစ်လုံးကို သရေခေတ္တရာမြို့ဟောင်း မှော်ဇာမှ ရရှိခဲ့သည်။ ၁၉၆၆-၁၉၆၇ ခုနှစ်တွင် ဆရာကြီး ဦးစိန်မောင်ဦး ဦးဆောင်၍ ပျူမြို့ဟောင်း သရေခေတ္တရာတွင် တူးဖော်မှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့စဉ် ဘုရားမာစေတီ၏ အရှေ့မြောက်ဘက် ပေ ၁၀၀ နေရာရှိ တူးဖော်မှု ကုန်းအမှတ် (HMA-8) မှ ပျူခေတ်လက်ရာခေါင်းလောင်းကို ရရှိခဲ့ပြီး ၁၁ လက်မ အမြင့် ရှိသည့် ယင်းခေါင်းလောင်းတွင် ပျူဒဂါးများ၌ တွေ့ရလေ့ရှိသည့် သီရိဝိဇ္ဇာနှင့် တီလူးပန်းဆွဲများ ပါရှိသည်။

ပုဂံခေတ် ကျန်စစ်သားမင်းလက်ထက်တွင် ကြေးစင်တစ်ထောင်စီ သွန်းလုပ်သော ခေါင်းလောင်းကြီးငါးလုံးကို ရွှေစည်းဆွဲဘုရားတွင် သုံးလုံး၊ အာနန္ဒာဘုရားတွင် တစ်လုံး၊ မင်းအိုချမ်းသာဘုရားတွင် တစ်လုံး၊ လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်းနှင့် အလောင်းစည်သူမင်းလက်ထက်တွင် ကြေးစင်တိုတာတစ်သောင်းကို သွန်းသော ခေါင်းလောင်းကြီး နှစ်လုံးကို သဗ္ဗညုဘုရားတွင် တစ်လုံး၊ ရွှေကူဘုရားတွင် တစ်လုံး လှူခဲ့ကြောင်း ဦးကုလား မဟာရာဇဝင်တွင် ရေးသားထားသည်။ ပုဂံခေတ်လက်ရာ ခေါင်းလောင်းများကို မတွေ့ရှိရသော်လည်း ခေါင်းလောင်းချိတ်ဆွဲသည့် အုတ်တိုင်ကြီးများကို သဗ္ဗညုဘုရားအနီးတွင် မြင်တွေ့နိုင်ပေသည်။ ညောင်ဦးမြို့ ရွှေစည်းဆွဲဘုရားတွင် ခရစ်နှစ် ၁၅၅၇ ခုနှစ်က ဘုရင့်နောင်မင်းကြီး လှူဒါန်းချိတ်ဆွဲထားသည့် ကြေးခေါင်းလောင်းကို မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရှေးအကျဆုံးသော ခေါင်းလောင်းကြီးတစ်လုံးအဖြစ် မြင်တွေ့နိုင်ပေသည်။

မြန်မာလူမျိုးများသည် ဘုရားစေတီများတွင် ခေါင်းလောင်းကြီးများ ချိတ်ဆွဲပူဇော်ကြပြီး ခေါင်းလောင်းများပေါ်တွင် မှတ်တမ်းကမ္မည်းစာများ ရေးသားလေ့ရှိခဲ့သဖြင့် ခေတ်ကာလသမိုင်း တစ်စွန်းတစ်စကို သိရှိနိုင်ကြပေသည်။ ရွှေစည်းဆွဲစေတီသို့ ဘုရင့်နောင်မင်းတရားကြီး လှူဒါန်းခဲ့သည့် တောင်ငူခေတ်လက်ရာ ခေါင်းလောင်းကြီးတွင် ဘုရင့်နောင်မင်းတရားကြီး တိုက်ခိုက်အောင်မြင်ခဲ့သည့် အရပ်ဒေသများ၌ သာသနာပြုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပုံကို မှတ်တမ်းတင်ရေးထိုးခဲ့သည်။

အင်းဝခေတ်နှင့် တောင်ငူခေတ်များတွင် သွန်းလုပ်ခဲ့သည့် ခေါင်းလောင်းများသည် နယ်ချဲ့တို့ အမြောက်သွန်းရန်နှင့် လက်နက်များပြုလုပ်ရန် ယူဆောင်ခဲ့မှုများကြောင့် များစွာဆုံးရှုံးခဲ့ရသည်။ အချို့ခေါင်းလောင်းများကိုလည်း နယ်ချဲ့များက ယင်းတို့နိုင်ငံသို့ သယ်ယူရန်ကြိုးပမ်းခဲ့ကြရာ စဉ့်ကူးမင်းခေါင်းလောင်းတော်ကဲ့သို့ သယ်ယူ၍မရသော ခေါင်းလောင်းများရှိသကဲ့သို့ ပြည်ပ ရောက်ရှိပြီးမှ ပြည်တော် ပြန်ခဲ့သည့် ခေါင်းလောင်းများလည်း ရှိပေသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် လက်ရှိမြင်တွေ့နိုင်သည့် ရှေးခေတ်ခေါင်းလောင်းများအနက် သာယာဝတီမင်း ခေါင်းလောင်းတော်၊ စဉ့်ကူးမင်း ခေါင်းလောင်းတော်နှင့် မင်းကွန်းခေါင်းလောင်းကြီးတို့သည် အထင်ရှားဆုံးခေါင်းလောင်းတော်များ ဖြစ်ကြသည်။ သာယာဝတီမင်း ခေါင်းလောင်းတော်၊ စဉ့်ကူးမင်း ခေါင်းလောင်းတော်များကို ရန်ကုန်မြို့ ရွှေတိဂုံစေတီရင်ပြင်ပေါ်တွင် မြင်တွေ့နိုင်သကဲ့သို့ မင်းကွန်းခေါင်းလောင်းကြီးကိုလည်း စစ်ကိုင်းတောင်ရိုး မင်းကွန်းဒေသတွင် မြင်တွေ့ကြရပေသည်။

စဉ့်ကူးမင်းခေါင်းလောင်းတော်
ရန်ကုန်မြို့ ရွှေတိဂုံစေတီတော် ရင်ပြင်ပေါ်တွင် ချိတ်ဆွဲထားသည့် ခေါင်းလောင်း ၃၇ လုံးခန့် ရှိသည့်အနက် စဉ့်ကူးမင်းခေါင်းလောင်းတော်နှင့် သာယာဝတီမင်းခေါင်းလောင်းတော်တို့သည် အကြီးဆုံးနှင့် အထင်ရှားဆုံး ခေါင်းလောင်းများ ဖြစ်ကြသည်။ စဉ့်ကူးမင်းခေါင်းလောင်းတော်ကို စေတီတော်မြတ်၏ ရာဟုထောင့် (အနောက်မြောက်) တွင်လည်းကောင်း၊ သာယာဝတီမင်း ခေါင်းလောင်းကို တနင်္ဂနွေထောင့် (အရှေ့မြောက်) တွင်လည်းကောင်း ချိတ်ဆွဲထားသည်။

စဉ့်ကူးမင်းခေါင်းလောင်းကို စဉ့်ကူးမင်း (ခရစ်နှစ် ၁၇၇၆-၁၇၈၂) ၏ ဖခင်ဖြစ်သူ ဆင်ဖြူရှင်မင်း (ခရစ်နှစ် ၁၇၆၁-၁၇၇၆) လက်ထက်၊ မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၁၃၆ ခုနှစ် (ခရစ်နှစ် ၁၇၇၄) တွင် စတင်သွန်းလုပ်ခဲ့သည်။ ခေါင်းလောင်းသွန်းလုပ်နေစဉ် ခရစ်နှစ် ၁၇၇၆ ခုနှစ်တွင် ဆင်ဖြူရှင်မင်း ကွယ်လွန်ခဲ့သဖြင့် ဖခင်လက်ထက်တွင် မပြီးစီးခဲ့သောခေါင်းလောင်းကို သားဖြစ်သူက ဆက်လက်သွန်းလောင်း လှူဒါန်းခဲ့ပြီး စဉ့်ကူးမင်းခေါင်းလောင်းတော်ဟု အမည်တွင်ခဲ့သည်။ အလွန်သာယာသောအသံထွက်ရှိသဖြင့် ‘မဟာယဏ္ဏ ခေါင်းလောင်းတော်’ ဟု ဘွဲ့မည်သမုတ်ကာ မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၁၄၀ ပြည့်နှစ် တပို့တွဲလဆန်း ၁ ရက် (ခရစ်နှစ် ၁၇၇၉ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၂၇ ရက်) တွင် ရွှေတိဂုံစေတီတော်ရင်ပြင် ရာဟုထောင့်တွင် ချိတ်ဆွဲပူဇော်ခဲ့သည်။

ကြေးပိသောချိန် ၁၅၅၅၅ ပိသော၊ အလေးချိန် ၂၅ တန်၊ အမြင့် ၁၁ ပေ သုံးလက်မ၊ ခေါင်းလောင်းအဝ ခုနစ်ပေ မြောက်လက်မ၊ ခေါင်းလောင်းဝနံ့တံခမ်း လုံးပတ် ၂၂ ပေ မြောက်လက်မခန့်ရှိပြီး ကြေးထု တစ်ပေရှစ်လက်မ ဖြစ်သည်။ ယင်း အချက်အလက်များကို စဉ့်ကူးမင်းခေါင်းလောင်းတော်ကမ္မည်း စာကြောင်းရေး ၁၀ တွင် ရေးထိုးထားသည်။

၁၈၂၄ ခုနှစ် မေလ ၁၂ ရက်တွင် အင်္ဂလိပ်တို့သည် ရွှေတိဂုံကုန်းတော်ကို သိမ်းယူခဲ့ကြပြီး စေတီရင်ပြင်တော်မှ စဉ့်ကူးမင်းခေါင်းလောင်းကို အင်္ဂလန်နိုင်ငံသို့ ပို့ဆောင်သွားရန် သယ်ယူခဲ့ကြသည်။ ခေါင်းလောင်းကြီးကို တင်ဆောင်သယ်ယူသွားသည့်သင်္ဘောသည် ခေါင်းလောင်းကြီး၏ လေးလံသောအလေးချိန်ကြောင့် တိမ်းစောင်းသွားခဲ့သဖြင့် ခေါင်းလောင်းကြီးသည် လှိုင်မြစ်အတွင်းသို့ကျကာ နစ်မြုပ်သွားခဲ့သည်။ ပထမ အင်္ဂလိပ်-မြန်မာစစ်ပွဲ ပြီးဆုံးပြီးနောက် မြန်မာတို့သည် လှိုင်မြစ်အတွင်း နစ်မြုပ်နေခဲ့သည့် စဉ့်ကူးမင်းခေါင်းလောင်းကို ပြန်လည်ဆယ်ယူကာ ၁၈၂၇ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလတွင် ရွှေတိဂုံစေတီတော်ရှိ မူလနေရာတွင် ပြန်လည်ချိတ်ဆွဲထားခဲ့သဖြင့် ယနေ့တိုင် မြင်တွေ့နေကြရပေသည်။

သာယာဝတီမင်းခေါင်းလောင်းတော်
၁၈၃၇ ခုနှစ်တွင် နန်းတက်ခဲ့သော သာယာဝတီမင်း (ခရစ်နှစ် ၁၈၃၇-၁၈၄၆) သည် ၁၈၄၁ ခုနှစ်တွင် ဒဂုံဆံတော်ရှင် ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကို ဖူးမြော်ရန် နေပြည်တော် အမရပူရမှ ဥက္ကလာပ (ရန်ကုန်) သို့ ဖောင်တော်ဖြင့် စုန်ဆင်းလာခဲ့သည်။ သာယာဝတီမင်းသည် ရန်ကုန်တွင်ရှိနေစဉ် နေပြည်တော် အမရပူရမှ မျက်ပါးဝတ်ခဲ့သည့် အလေးချိန် ၃၂ ပိသောခန့်ရှိသော ရွှေသင်္ကန်းများကို ရွှေတိဂုံစေတီတော် ငှက်ပျောဖူးမှ ဖိနပ်တော်အထိ ကပ်လျှူခဲ့သည်။ ရွှေတိဂုံစေတီတော်၏ တောင်ဘက်မိုင်းတွင် ယနေ့တိုင် မြင်တွေ့နေရသည့် မုဆိုးထိုင် ထိုင်နေသော ကျောက်တီလူရုပ်နှစ်ရုပ်သည်လည်း သာယာဝတီမင်းကြီး၏ အလှူတော်ဖြစ်သည်။ သာယာဝတီမင်း၏မိဖုရား နန်းမတော်မြလေးက ရွှေတိဂုံစေတီတော် အနောက်ဘက်စောင်းတန်းကို ဆောက်လုပ်လှူဒါန်းခဲ့သည်။



သာယာဝတီမင်းသည် ရွှေတိဂုံစေတီတော်ရင်ပြင်တော်တွင် ချိတ်ဆွဲလှူဒါန်းရန် ကြိုးမားသော ခေါင်းလောင်းကြီးတစ်လုံးကို ၁၂၀၃ ခုနှစ် သီတင်းကျွတ်လဆန်း ၁၀ ရက်နေ့တွင် စတင်သွန်းလောင်းခဲ့သည်။ သို့သော် ထိုနှစ် တပို့တွဲလရောက်သည့် တိုင် ခေါင်းလောင်းတော် ကြေးသွန်းခြင်းလုပ်ငန်း မပြီးစီးခဲ့သဖြင့် သာယာဝတီမင်းသည် ခေါင်းလောင်းတော်ကြီးအား အပြီးသတ်သွန်းလောင်းရန် ဝန်ထောက်မင်းကြီး မဟာစည်သူ၊ ပန်းတည့်ဝန်၊ လက်နက်တိုက်ဝန်၊ မင်းကြီးမဟာမင်းကျော် သင်္ဃသာတို့အား တာဝန်ပေးခဲ့သည်။ ခေါင်းလောင်းတော်ကြီးအပြီးသတ်ရန် ကြေးသွန်း၊ ပန်းတည့် အမှုထမ်းဦးရေ ၅၀ ကျော်ခန့် တာဝန်ယူခဲ့ကြရသည်။

ခေါင်းလောင်းတော်ကြီးအား သုံးနှစ်ကြာ သွန်းလောင်းခဲ့ရပြီး မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၂၀၆ ခုနှစ် တပေါင်းလ (ခရစ်နှစ် ၁၈၄၃ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ) တွင် ဟံသာဝတီမြို့ဝန်နှင့် အရာရှိများ ကြီးကြပ်ကာ ပွဲသဘင်စုံလင်စွာဖြင့် ရွှေတိဂုံစေတီတော်တွင် ချိတ်ဆွဲ၍ ရေစက်ချလှူဒါန်းခဲ့သည်။ ခေါင်းလောင်းတော်ကြီးအား ‘မဟာတိသဒ္ဓ ယဏ္ဏရာဇာ’ ဟု ဘွဲ့အမည်ပေးခဲ့သည်။

သာယာဝတီ ခေါင်းလောင်းတော်ကြီး၏ အတိုင်းအတာနှင့် အလေးချိန်တို့ကို ကုန်းဘောင်ဆက် မဟာရာဇဝင်တွင် ‘အရပ် ကိုးတောင် တမိုက်သုံးသစ်၊ အနား လုံးပတ် တဆူငါးတောင်၊ ခါးစည်းလုံးပတ် တဆူသုံးတောင် တမိုက်လေးသစ်၊ ထုနှစ်မိုက်လေးသစ်၊ ကြေးစင်ချိန်ပိသော နှစ်သောင်းငါးထောင်ကိုးရာ လေးဆယ်ကျပ် လေးဆူကိုကျပ်’ ဟု ရေးသားဖော်ပြထားသည်။ (မူရင်းသတ်ပုံအတိုင်းဖြစ်ပါသည်။)

သာယာဝတီခေါင်းလောင်းတော်ကြီးတွင် ရေးထိုးထားသော မှတ်တမ်းကမ္မည်းစာကြောင်းရေး (၇၉) တွင် ‘ဝန်ကြီး မဟာစည်သူ၊ ပန်းတည့်ဝန်၊ လက်နက်တိုက်ဝန်၊ မင်းကြီး မဟာမင်းကျော်သင်္ဃာတို့ ကြီးကြပ်ဖန်ဆင်း သွန်းလုပ်ကြ၍ ပြီးအောင်မြင်ခြင်းသို့ရောက်သော သဒ္ဓါနကုသိုလ်တော် ကြေးစေ၊ ကျပ်ချိန်ပေါင်း ၂၅၉၄၀၄၉’ ဟု လည်းကောင်း၊ စာကြောင်းရေး (၈၀) တွင် ‘ကိုင်း နရသီဟ ခြင်္သေ့လေးစီးနှင့်တကွ အရပ် ၉ ဒီ ဒီ ဒဲ၊ အချင်း ၅၊ လုံးပတ် ၁၅၊ အထူ ၂ ငှဲ ရှိသော မဟာတိသဒ္ဓယဏ္ဏ အမည်ရှိသော ခေါင်းလောင်းကြီးကို သွန်းလုပ်ချောမြေစေ၍ ဟု လည်းကောင်း ရေးထိုးထားခဲ့သည်။

သာယာဝတီမင်းခေါင်းလောင်းကြီးသည် ယခုခေတ် အတိုင်းအတာအရ အမြင့် ၆ ပေ ၂၀၊ အဝ ခုနစ်ပေ မြောက်လက်မခန့်ရှိကြောင်း ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီက ၁၉၉၇ ခုနှစ်တွင် ထုတ်ဝေခဲ့သော (Shwedagon- Symbol of strength and serenity) စာအုပ်တွင် ဖော်ပြထားသည်။



မင်းကွန်းခေါင်းလောင်းတော်

ကမ္ဘာကျော် မင်းကွန်းခေါင်းလောင်းကြီးသည် အသံထွက်နိုင်သော ခေါင်းလောင်းများအနက် ကမ္ဘာပေါ်တွင် အကြီးဆုံးဖြစ်သည်။ မင်းကွန်းခေါင်းလောင်းတော်ကြီးအား နန်းတော်ကျွန်းတွင် သွန်းလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး အလေးချိန် ကြေးပိသောချိန် ၅၅၅၅၅ ခန့် ရှိသည်။ ခေါင်းလောင်းပေါ်တွင် ‘မင်းဖြူမုန်မုန်ပြော’ ဟု မြန်မာတို့ အယူအဆအရ ငါးဂဏန်းကိုကိုယ်စားပြုသော ကြာသပတေးနံ အက္ခရာငါးလုံး ရေးသားကာ မှတ်တမ်းတင်ထားသည်။ အင်္ဂလိပ်တို့က မင်းကွန်းခေါင်းလောင်းကြီးကို အလေးချိန် တန် ၈၀ ရှိသည်ဟု ခန့်မှန်းခဲ့သည်။ ခေါင်းလောင်းကြီး၏ အလေးချိန်သည် ကြေးပိသော ၅၅၅၅၅ ရှိသဖြင့် ၉၀ ဒသမ ၅၂ တန်ရှိပြီး ခေါင်းလောင်းကြီးကို တီးခတ်လိုက်လျှင် သာယာသောအသံထွက်သည်။

ကုန်းဘောင်ခေတ် မဟာရာဇဝင်တွင် မင်းကွန်းခေါင်းလောင်းကြီးကို သက္ကရာဇ် ၁၁၇၀ ပြည့်နှစ် ကဆုန်လဆန်း ၅ ရက်နေ့တွင် သွန်းလုပ်ခဲ့သည်ဟု ရေးသားထားသည်။ ခေါင်းလောင်းကြီး၏ အတိုင်းအတာကို အဝအချင်း ၁၁ တောင် ၄ သစ်၊ လုံးပတ် ၃၃ တောင် ၁ မိုက် ၄ သစ်၊ ဓောက် ၁၃ တောင် ၁ မိုက် ၄ သစ်ဟု ဖော်ပြခဲ့သည်။ ခေတ်အတိုင်းအတာအရ အဝ ၁၆ ပေ ၁ ဒသမ ၄ လက်မလုံးပတ် ၅၀ ပေ ၁ ဒသမ ၄ လက်မနှင့် ခေါင်းလောင်းအတွင်းပိုင်းအမြင့် ၂၀ ပေ ၃ လက်မခန့်ရှိသည်ဟု တွက်ချက်နိုင်သည်။

မြန်မာ့စွယ်စုံကျမ်းတွင်မူ မင်းကွန်းခေါင်းလောင်းကြီး၏ အတိုင်းအတာကို ခေါင်းလောင်း၏ အပြင်ဘက်အချင်းသည် နှုတ်ခမ်းဝ၌ ၁၆ ပေ သုံးလက်မ၊ အတွင်းဘက် နှုတ်ခမ်းဝထက် လေးပေနှင့် ရှစ်လက်မခန့်ရာ၌ အချင်း ၁၀ ပေ၊ ခေါင်းလောင်းကြီး၏ အတွင်းပိုင်းအမြင့်သည် ၁၁ ပေ မြောက်လက်မ၊ အပြင်ဘက်အမြင့်သည် ၁၂ ပေရှိကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။

ဘိုးတော်ဘုရားဟုထင်ရှားသည့် ဗဒုံမင်း (ခရစ်နှစ် ၁၇၈၂-၁၈၁၉) သည် မင်းကွန်းတွင် ပုထိုးတော်ကြီးကို တည်ထားခဲ့ပြီးနောက် ပုထိုးတော်ကြီးအနီးတွင် ခေါင်းလောင်းကြီးတစ်လုံးချိတ်ဆွဲလှူဒါန်းရန် မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၁၇၀ ပြည့်နှစ် ကဆုန်လဆန်း ၅ ရက် (ခရစ်နှစ် ၁၈၁၉ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၈ ရက်) တွင် မင်းကွန်းလေးလယ်ကျွန်း၌ ပွဲသဘင်ခံလျက် ခေါင်းလောင်းကြီးကို စတင်သွန်းလုပ်ခဲ့သည်။ ခေါင်းလောင်းကြီး၏ အထူသည် မြောက်လက်မမ ၁၂ လက်မအထိရှိသည်ဟု မြန်မာ့စွယ်စုံကျမ်းတွင် ဖော်ပြထားသည်။ ခေါင်းလောင်းတော်ကြီးကို ပန်းတည့်ဝန် နန္ဒကျော်သူက ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲ သွန်းလောင်းခဲ့သည်။ ခေါင်းလောင်းကြီးကို ကြေးဖြင့်သွန်းသည့် ဆိုသော်လည်း ရွှေငွေများကို ခေါင်းလောင်းကြီး၏ ကြေးသားထဲတွင် ထည့်သွင်းခဲ့သည်ဟုဆိုသည်။

ကြီးမားသော မင်းကွန်းခေါင်းလောင်းတော်ကြီးကို ပုထိုးတော်ကြီးအနီးသို့ သယ်ယူခဲ့ပုံကို ကုန်းဘောင်ဆက် မဟာရာဇဝင်ကြီးတွင် ‘ခေါင်းလောင်းတော်ကြီးအောက်မြေကို ဖောင်ထည့်သွားအောင် တူးယူစေပြီးလျှင် အလံ ၂၀ ရှိသော ကရဝိက်ဖောင်တော်နှစ်စင်းကို ခေါင်းလောင်းတော်ကြီး အောက်ဆီတည့်တည့်တွင် တည်လုပ်စေသည်။ ဖောင်တော်နှစ်စင်း အလုပ်အဆောင်ပြီးပြေလျှင် ပိုခင်း၍ ဖောင်တော်ကို ရွှေပိန်းထည့်တော်မူသည်။ ဖောင်တော်တည်ရပ်ကသည် မြစ်ဆိပ်သို့ ဆိုက်အောင်ကိုလည်း ဖောင်ချောင်းတည်လုပ်စေသည်။ အနောက်ဘက်မှာလည်း ပုထိုးတော်ကြီးမြောက် ဧရာဝတီဆိပ်ကမ်းကသည် ခေါင်းလောင်းတော်တည်ရာအဆိုင် ဖောင်ချောင်းတူးလုပ်စေသည်။

ခေါင်းလောင်းတော်အောက် တည်လုပ်သည့် ကရဝိက်ဖောင်တော်နှစ်စင်းတို့မှ စ၍ အလုပ်အဆောင်အလုံးစုံ ပြီးပြေ၍ ဝါဆိုဝါခေါင်ရေပြည့်လွှမ်းသကာလ ဖောင်တော်နှစ်စင်းတွင်။ ထိုခါခါခေါင်ဖြူမ်းများသခင် ဘဝသျှင်မင်းတရားကြီးဘုရားကိုယ်တိုင် လှော်ကာ၊ လက်သင်၊ ရွှေလှေ၊ ရွှေလောင်း၊ မြစ်လုံးညီလျက် ပွဲသဘင်စုံနှင့် ဖောင်တော်ကို ခြံရံထုတ်ယူ၍ အနောက်ဘက် ခေါင်းလောင်းတော်တင်လျှုမည့် အရပ်သို့ ဆောင်ယူတော်မူပြီးလျှင် ပွဲသဘင်ကြီးစွာခံတော်မူ၍ ခေါင်းလောင်းတော်ကြီးကို စီရင်ဆွဲလှူတော်မူ၏ ဟု မှတ်တမ်းတင်ထားခဲ့ပေသည်။ ကြီးမားလေးလံသည့် မင်းကွန်းခေါင်းလောင်းတော်ကြီးအား ယခုရှိနေသည့်နေရာတွင် ချိတ်ဆွဲရန် များစွာအားထုတ်ခဲ့ပုံကို မှန်းဆကြည့်နိုင်ကြပေသည်။

ခေါင်းလောင်းများသည် မြန်မာတို့၏ ဗုဒ္ဓဘာသာယဉ်ကျေးမှုနှင့် ဆက်နွှယ်နေသည့် ရုပ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဖြစ်ကြသဖြင့် မြန်မာတို့ ခေတ်အဆက်ဆက် သွန်းလောင်းခဲ့သည့် ခေါင်းလောင်းများသည် မြန်မာနိုင်ငံ၊ မြန်မာလူမျိုးတို့၏သမိုင်းကြောင်း တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းကို ဖော်ညွှန်းပြဆိုလျက်ရှိကြောင်း စဉ့်ကူးမင်းခေါင်းလောင်း၊ သာယာဝတီခေါင်းလောင်းနှင့် မင်းကွန်းခေါင်းလောင်းများက သက်သေပြလျက်ရှိနေပေသည်။ ။

ကိုးကား
မြန်မာ့စွယ်စုံကျမ်းအတွဲ (၂)
ကုန်းဘောင်ဆက်မဟာရာဇဝင်တော်ကြီး (ဦးမောင်မောင်တင်)

ဖိတ်ခေါ်လူသစ်သင်တန်း စက်ဘီးပြိုင်

ဈာပုံ ဇူလိုင် ၁၈
Bicycle Network Myanmar နှစ်နှစ်ပြည့်အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် Pyapon Cycling Club က ကြီးပွားကျင်းပ

ပညာသင်တန်းဖိတ်ခေါ်လူသစ်တန်း Mountain Bike စက်ဘီးပြိုင်ပွဲကို ဇူလိုင် ၁၇ ရက်က ရော့ဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဈာပုံမြို့၌ကျင်းပ

သမား ၁၀၀ကျော်ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ လမ်းချောလမ်းကြမ်း အသွားအပြန် စုစုပေါင်းခရီးရှည်ခိုင်းပေါင်း ၃၆မိုင်ခရီးကို



ဖြတ်သန်းစီးနင်းယှဉ်ပြိုင်ရမည့် အဆိုပါ စက်ဘီးပြိုင်ပွဲကို ဇူလိုင် ၁၇ ရက်နံနက် ၆ နာရီမှစတင်၍ ဈာပုံမြို့တောင်ပိုင်းမြို့ အထွက် (၁၉)ရပ်ကွက်ထိပ်မှ တာလွတ် ပြီးဈာပုံမြို့နယ်အတွင်းရှိ မော်ဘီ၊ အောင်သာယာ၊ အေးသာယာ၊ သမိန်ထောသိမ် ကုန်း၊ သမိန်ထောကုန်းတန်း၊ ငှက်ကော၊ ကံဆိပ်၊ အောက်ကမ္ဘာ၊ အလန်းဖလွတ်၊ မျိုင်းကစီး၊ ကြက်ဖွေးဇောင်းစသည့် ကျေးရွာများကို အသွားအပြန်ဖြတ်သန်း စီးနင်းယှဉ်ပြိုင်စေခဲ့ပြီး ဈာပုံမြို့အဝင် (၁၉) ရပ်ကွက်ထိပ်သို့ ပြန်လည်ပန်းဝင် ယှဉ်ပြိုင်ကြရသည်။

အဆိုပါစက်ဘီးစီးပြိုင်ပွဲကို ပြိုင်ပွဲ အမျိုးအစားအားဖြင့်အသက် (၂၅)နှစ် အောက် သက်ငယ်တန်း၊ အသက် (၂၅) နှစ်မှ (၄၀) အထိ သက်လတ်တန်း၊ အသက် (၄၀)နှင့် အထက်သက်ကြီး တန်းဟူ၍ သုံးမျိုးခွဲခြားယှဉ်ပြိုင်စေခဲ့ပြီး ဆုရရှိသူများအား ဆုချီးမြှင့်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သူဇာနည်(ဈာပုံ)

စားသုံးသူကာကွယ်ပေးရေးဆိုင်ရာများ ပညာပေးဟောပြောပွဲပြုလုပ်

ဝမ်းတွင်း ဇူလိုင် ၁၈

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မိတ္ထီလာခရိုင် စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာနက ကြီးပွား၍ စားသုံး သူအကာအကွယ်ပေးရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် သဲတော-ဝမ်းတွင်း အစိုးရအထက်တန်းကျောင်း ပတ္တမြားခန်းမ၌ ဇူလိုင် ၁၄ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

ဟောပြောပွဲတွင် မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယဦးစီးမှူး ဦးအောင်ကျော်မိုးက စားသုံးသူပြည်သူများအနေဖြင့် လုံခြုံစိတ်ချရပြီး အန္တရာယ်ကင်း သည့် အစားအသောက်များကို ရွေးချယ်စားသုံးတတ်ရန် ရည်ရွယ်၍ ဟောပြောပွဲပြု လုပ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ အစားအသောက်များ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းပြီး လုံခြုံစိတ်ချ ရစေရန် အစိုးရဌာနများသာမက စားသုံးသူပြည်သူများကိုယ်တိုင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်မှ သာ အောင်မြင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စားသုံးသူအကာအကွယ်ပေးရေးလုပ်ငန်းသည် အလွန်ကျယ်ပြန့်သည့်လုပ်ငန်းဖြစ်ကြောင်း၊ စားသုံးသူကာကွယ်ပေးရေး လုပ်ငန်းများ ပိုမိုခိုင်မာတိုးတက်စေရေးနှင့် စားသုံးသူကာကွယ်ပေးရေး ဥပဒေကို ထိရောက်စွာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးတို့ကို အမျိုးသားရေးတာဝန်တစ်ရပ်အနေ ဖြင့် ခံယူဆောင်ရွက်သွားရန်လိုအပ်ကြောင်း အမှာစကားပြောကြားသည်။

ထို့နောက် မိတ္ထီလာခရိုင် စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာနမှူး ဦးကျော်မြင့်က စားသုံးသူ ကာကွယ်ပေးရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကိုလည်းကောင်း၊ မြို့နယ်ကျွန်းမာရေးဌာနမှ မြို့နယ် ဆရာဝန်ကြီး ဒေါက်တာဒေါ်ထားထားက အန္တရာယ်ကင်းရှင်းသော စားသောက်မှုများ အကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ အသေးစိတ် ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။ ဟောပြောပွဲသို့ ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများ၊ ဆရာ ဆရာမများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ တက် ရောက်ခဲ့ကြသည်။
ဌေးလှိုင်(ဝမ်းတွင်း)

လိပ်သိုမြို့လူမှုကူညီရေးအသင်းသို့ မော်တော်ယာဉ်လှူဒါန်း

လိပ်သို ဇူလိုင် ၁၈

ကရင်ပြည်နယ် လိပ်သိုမြို့ လူမှုကူညီရေးအသင်းတွင် လူနာတင်ယာဉ်အဖြစ် အသုံး ပြုရန်အတွက် မော်တော်ယာဉ်လှူဒါန်းပွဲကို လိပ်သိုမြို့ ရီမန်ကက်သလစ် ဓမ္မာရုံ၌ ဇူလိုင် ၁၆ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။

လိပ်သိုမြို့လူမှုကူညီရေးအသင်းကို ဒေသနေပြည်သူများ၏ လူမှုရေးကိစ္စရပ်များ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန်အတွက် ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဩဂုတ်လက အမှတ်(၄)ရပ်ကွက် သူရပ်ကွက်သားများ၏ စုပေါင်းမတည်ငွေ ကျပ် ၈၀၁၅၀၀ ဖြင့် စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ဒေသခံပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးအကူအညီများ ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ လိပ်သို မြို့တွင် တိုက်နယ်ဆေးရုံသာရှိသဖြင့် အရေးပေါ်လူနာများအား ၃၂ မိုင်ကွာဝေးသော တောင်ငူမြို့သို့ ပို့ဆောင်ပေးရာတွင် အသင်းပိုင်မော်တော်ယာဉ် လိုအပ်လျက်ရှိရာ အဆိုပါ မော်တော်ယာဉ်ကို ကယန်းပြည်သူ့ပိတ်ပိတ်မှ ငွေကျပ် ၁၀ သိန်း၊ လိပ်သိုမြို့ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ ခြောက်သိန်း၊ KNU တပ်မဟာ(၂)မှ ပဒိုကြီးစောဂျီစိန်ထွဋ်က ကျပ်သုံးသိန်း၊ မြို့အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဦးစောမြတ်ကျော်က ကျပ်တစ်သိန်း မတည်ပြီး ဒေသခံပြည်သူလူထု လှူဒါန်းငွေများဖြင့် စုပေါင်းလှူဒါန်းခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

မော်တော်ယာဉ် လွှဲပြောင်းလှူဒါန်းပွဲတွင် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးစောမြတ် ကျော်က အမှာစကားပြောကြားပြီး မော်တော်ယာဉ်နှင့် ပတ်သက်သော စာရွက်

စာတမ်းများကို အလှူရှင်များ၏ကိုယ်စား လူမှုကူညီရေးအသင်း ဥက္ကဋ္ဌဦးမြင့်ဝေထံ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့သည်။
(မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)



စာအုပ်လှူဒါန်းပွဲနှင့် စာပေဟောပြောပွဲကျင်းပ

မလိုင် ဇူလိုင် ၁၈

မိတ္ထီလာမြို့နယ် စာရေးဆရာအသင်းနှင့် ငြိမ်းအေးဝေစည်မြန်မာပြည် လူမှုရေး အသင်းတို့ ပူးပေါင်း၍ စာအုပ်လှူဒါန်းပွဲနှင့် စာပေဟောပြောပွဲကို မလိုင်မြို့နယ် ပန်း အိုင်ကျေးရွာရှိ ရတနာစာကြည့်တိုက်၌ ဇူလိုင် ၁၅ ရက်က ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

မိတ္ထီလာမြို့နယ် စာရေးဆရာအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းမြတ်က စာအုပ်စာစောင်များ လှူဒါန်းခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး မိတ္ထီလာခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်မြင့်မြင့်သန်းက စာကြည့်တိုက်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ဟောပြောသည်။ ယင်းနောက် မြို့နယ်စာရေးဆရာ အသင်းဥက္ကဋ္ဌ၊ ငြိမ်းအေးဝေစည်မြန်မာပြည် လူမှုရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ ခင်မောင်မြင့်၊ ခရိုင်ပြန်/ဆက်ဦးစီးအရာရှိနှင့် ပညာရေးဌာနမှ တာဝန် ရှိသူများက တာဝန်ကျေးရွာစာကြည့်တိုက်အတွက် စာအုပ်စာစောင်များကို ပေးအပ်လှူဒါန်း သည်။

ထို့နောက် မြို့နယ်စာရေးဆရာအသင်းဥက္ကဋ္ဌက စာဖတ်ပါ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ ငြိမ်းအေးဝေစည်မြန်မာပြည် လူမှုရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌက လူဝင်နှင့် စာဖတ်ခြင်း ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ စာရေးဆရာ ကြည့်သိန်းဇော်က စာဖတ်ခြင်း အကျိုးကျေးဇူး ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဝိုင်းပျားကြီးမျိုးဝင်းက စာပေအကျိုး ကျေးဇူး ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း စာပေရေးရာများကို ဟောပြောခဲ့ကြသည်။
အောင်ဌေး(မလိုင်)

ကျေးရွာ ၁၅ ရွာအတွက် မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်းရန်ပုံငွေ ကျပ်သိန်း ၄၅၀၀ ထုတ်ပေး

ကျောက်တံခါး ဇူလိုင် ၁၈

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်တံခါးမြို့နယ်အတွင်း ကျေးရွာ ၁၅ ရွာ၌ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့် မြစ်မီးရောင် စီမံကိန်းအတွက် ရန်ပုံငွေပေးအပ်ပွဲကို ဇူလိုင် ၁၆ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ကျေးရွာမှ စီမံကိန်းကော်မတီဝင်များအား ရန်ပုံငွေစာရင်း ထိန်းသိမ်းမှုဆိုင်ရာ သင်တန်းကိုလည်း ဖွင့်လှစ်ပို့ချခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရန်ပုံငွေပေးအပ်ပွဲတွင် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌက အမှာစကားပြောကြားပြီး ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့် ရွာ ၁၅ ရွာအတွက် တစ်ရွာလျှင် ကျပ်သိန်းသုံးရာနှုန်းဖြင့် ရန်ပုံငွေ ကျပ်သိန်း ၄၅၀၀ ကိုပေးအပ်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် ကျောက်တံခါးမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှူး ဦးတင်မောင်ဝင်းက ငွေစာရင်းထိန်းသိမ်းမှုဆိုင်ရာ သင်တန်းစာများနှင့် အငယ်တန်းအင်ဂျင်နီယာ(၂) ဒေါ်နွယ်နီအောင်က မြစ်မီးရောင်ရန်ပုံငွေ ကြီးကြပ်မှုကော်မတီဝင်များ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ကျေးရွာစီမံကိန်းကော်မတီဝင်များအား သင်တန်းပို့ချခဲ့သည်။

ကျောက်တံခါးမြို့နယ်တွင် ကျေးရွာအုပ်စုပေါင်း၄၆ အုပ်စု ကျေးရွာပေါင်း ၃၂၅ ရွာရှိပြီး မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းကို ၂၀၁၄-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း စတင် အကောင်အထည်ဖော်ခဲ့ကာ ယခု ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ကျေးရွာ ၁၅ ရွာ၌ ထပ်မံတိုးချဲ့ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်သည်။

ခင်ကို(ကျောက်တံခါး)



(၁၁)ကြိမ်မြောက် လူထုကျန်းမာရေးလုပ်သားသင်တန်းဖွင့်

လှိုင်ဘွဲ့ ဇူလိုင် ၁၈

ကရင်ပြည်နယ် လှိုင်ဘွဲ့မြို့နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနကဦးစီး၍ Malteser International ၏ ပူးပေါင်းပါဝင်မှုဖြင့် ဖွင့်လှစ်သော ၂၀၁၆ ခုနှစ် (၁၁)ကြိမ်မြောက် လူထုကျန်းမာရေးလုပ်သားသင်တန်း ဖွင့်ပွဲကို လှိုင်ဘွဲ့မြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံ၌ ဇူလိုင် ၁၅ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။

သင်တန်းဖွင့်ပွဲတွင် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးနိုင်ဝင်းဇော်နှင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးခင်ချိုတို့က အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်ကုသရေးဌာနမှူး ဒေါက်တာမြင့်သိန်းထွန်းက ကျန်းမာရေးလုပ်သားသင်တန်း ဖွင့်လှစ်သည့် ရည်ရွယ် ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ သင်တန်းသို့ သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၂၅ ဦး တက်ရောက်ကြပြီး သင်တန်းကာလမှာ ဩဂုတ် ၁၂ ရက်အထိဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။
(မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)



ပန်းမောက် ဇူလိုင် ၁၈

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ပန်းမောက်မြို့နယ်ရှိ ဟံထန်ဆည်နှင့် နားယကာဆည်များ အပါအဝင် ဆည်များ၌ ငါးကောင်ရေ ၅၀၀၀၀ ကို ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနက ဦးစီး၍ ဇူလိုင် ၁၅ ရက်က စုပေါင်းမျိုးစိုက်ထည့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ငါးမျိုးစိုက်ထည့်ရာတွင် ပန်းမောက်မြို့နယ် စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးပြည့် မြိုးမြိုင်းနှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ မိခင်နှင့်က လေးစောင်ရွှေကန်ရေးအသင်းနှင့် အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသူကျောင်းသားများ၊ ရပ်ကွက် ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် ပြည်သူများ စုပေါင်း၍ ဟံထန်ဆည်၌ ငါးကောင်ရေ ၁၀၀၀၀၊ နားယကာဆည်၌ ငါးကောင်ရေ ၂၀၀၀၀၊ ပန်းမောက်မြို့နယ် မဲအင်မင်းကုန်းအုပ်စု အရှေ့ကုန်းကျေးရွာနှင့် အနောက် ကုန်းကျေးရွာတို့ရှိ ဆည်များ၌ ငါးကောင်ရေ ၂၀၀၀၀ စုစုပေါင်း ငါးကောင်ရေ ၅၀၀၀၀ ကို မျိုးစိုက်ထည့်ခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သည်။
လူအောင်(ကသာ)

အတိတ်က အမွေအနှစ်များအား လက်ဆင့်ကမ်းထိန်းသိမ်းခြင်းဖြင့် မန္တလေးကို ယဉ်ကျေးမှုမြို့တော်အဖြစ် ဆက်လက်ထင်ရှားစေသင့်

ဆောင်းပါး - မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

မန္တလေးမြို့တော်သည် အတိတ်ကာလနှင့် ပစ္စုပ္ပန်ကာလ မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုအစုစု တည်ရှိရာ မြန်မာတို့၏ ယဉ်ကျေးမှုမြို့တော်တစ်ခု ဖြစ်ပါသည်။ အတိတ်က ဘိုးဘွား အမွေဖြစ်သည့် ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များကို ပစ္စုပ္ပန်ကာလတွင် ဆက်လက် ထိန်းသိမ်းရင်း အနာဂတ်ကာလ မျိုးဆက်သစ်များအတွက် ယဉ်ကျေးမှုအမွေ လက်ဆင့်

ကမ်းပေးခဲ့ရန်မှာ မန္တလေးပြည်သူတို့၏ သမိုင်းပေးတာဝန်ပင် ဖြစ်ပါသည်။ လူမျိုးတစ်မျိုး၏ ယဉ်ကျေးမှုဆိုသည်မှာ ထိုလူမျိုးတို့ မွေးဖွားချိန်မှ စတင်ချိန် အထိ ပြုလုပ်သုံးစွဲခဲ့သော ပစ္စည်း၊ ဝတ်စားဆင်ယင်ထုံးစံ၊ ပြောဆိုသည့်စကား၊ လူမှုဆက်ဆံရေးစနစ်၊ အတွေးအခေါ်အယူအဆ၊ ယုံကြည်ကိုးကွယ်မှု၊ အသက်မွေးဝမ်းကြောင်း၊ ရိုးရာဓလေ့ထုံးစံများနှင့် လက်မှုအနုပညာပညာတို့ကို ပေါင်းစု ခေါ်ဝေါ်ခြင်းဖြစ်သည်ဟု မနုဿဗေဒပညာရှင်များက အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုထားပါသည်။



ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုကို ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ယဉ်ကျေးမှု ဟူ၍ နှစ်မျိုးခွဲခြားထားနိုင်ပါသည်။ ထိုတွဲ၍ရသော ခြပ်ရိပ်ပစ္စည်းများမှာ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ယဉ်ကျေးမှုပစ္စည်းများဖြစ်ကြသည်။ ဘိုးဘွားတို့၏ အမွေအဖြစ် တည်ရှိခဲ့သော စေတီ၊ ပုထိုး၊ ရုပ်ပွားတော်၊ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၊ နန်းတော်၊ လူနေအဆောက်အအုံများနှင့် ယင်းတို့တွင် ထုလုပ်ထားသည့် ပန်းပုရုပ်ထုများ၊ ရေးဆွဲထားသည့် ပန်းချီ၊ ကဗျာတော်စာ၊ မော်ကွန်းများ၊ လမ်းတံတား၊ ရေကန်၊ မြို့ရိုး၊ တံတိုင်း၊ တံခါး၊ မုခ်ဝ၊ ကျုံး၊ ခံတပ်အစရှိသည်တို့သည် ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ယဉ်ကျေးမှုများဖြစ်ကြသည်။

ရှေးအစဉ်အဆက်ကတည်းက တည်ရှိခဲ့သော ခြပ်ရိပ်ပစ္စည်းများမှာ စာပေ၊ ဂီတ၊ သဘင် ဖန်တီးမှုအားလုံး၊ အခမ်းအနားများ၊ ဓလေ့ထုံးစံများ၊ ပွဲတော်များ၊ သဘာဝနှင့်စကြာဝဠာဆိုင်ရာ အသိပညာ လုပ်ရိုးလုပ်စဉ်များ၊ မိရိုးဖလာ လက်မှုပညာရပ်များ အစရှိသည်တို့ဖြစ်ကြသည်။ မန္တလေးသည် ခြပ်ရိပ်ပစ္စည်းဆိုင်ရာ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ခြပ်ရိပ်ပစ္စည်းစိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာယဉ်ကျေးမှု နှစ်မျိုးလုံး အထင်အရှားတည်ရှိနေသော မြို့တော်ဖြစ်ပါသည်။

မန္တလေးမြို့ရှိ ခြပ်ရိပ်ပစ္စည်းအမွေအနှစ်များက မြို့တော်၏ဂုဏ်ကို တင့်တယ် ဝင့်ထည်စေပြီး ခြပ်ရိပ်ပစ္စည်းအမွေအနှစ်များက မြို့တော်သို့မြို့တော်သားများ၏ ဂုဏ်ကို ပြသဖော်ဆောင်လျက်ရှိသဖြင့် ထိုယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များစွာတို့သည် မန္တလေး၏ဂုဏ်၊ မြန်မာ့ဂုဏ်ကို ဖော်ကျူးနေသော ယဉ်ကျေးမှုများ ဖြစ်ပါသည်။

ယနေ့ခေတ်တွင် သတင်းအချက်အလက်နှင့် နည်းပညာများအရ ယဉ်ကျေးမှုများ ကူးလူးဆက်စပ် ပြောင်းလဲလျက်ရှိသော်လည်း မန္တလေးမြို့တော်တွင်မူ မြန်မာ့ ယဉ်ကျေးမှုပြယုဂ်များစွာ ကျန်ရှိနေသဖြင့် အဆိုပါ မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုများ ရေရှည်တည်တံ့ရန် မန္တလေးချစ်သူများက လိုလားလျက်ရှိကြပါသည်။

မန္တလေးမြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးနယ်နိမိတ်အတွင်းရှိ မြို့နယ်များအလိုက် ထင်ရှားသော ခြပ်ရိပ်ပစ္စည်းအမွေအနှစ်များဆိုင်ရာ ရှေးဟောင်းအထိမ်းအမှတ် အဆောက်အအုံများမှာ အောင်မြေသာစံမြို့နယ်တွင် မင်းရှင်စော၊ မင်းတုန်းမင်း၊ သီပေါမင်း၊ ကနောင်မင်းသားနှင့် များမတ်တို့ ဆောက်လုပ်လှူဒါန်းခဲ့သည့် အဆောက်အအုံပေါင်း ၃၀ ခု၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်တွင် အင်းဝခေတ်မိဖုရား ရှင်ဘိုမယ်၊ မင်းရှင်စော၊ ဘကြီးတော်မင်း၊ ပုဂံမင်းနှင့် သီပေါမင်းတို့ ဆောက်လုပ်လှူဒါန်းခဲ့သည့် အဆောက်အအုံပေါင်း ခြောက်ခု၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်တွင် ဘိုးတော် (ဗဒုံမင်း)၊ ကင်းဝန်မင်းကြီး ဦးကောင်း၊ မင်းတုန်းမင်း၊ စုဖုရားလတ်နှင့် မြို့စားများ လှူဒါန်းခဲ့သည့် အဆောက်အအုံပေါင်း ၁၀ ခု၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်တွင် ဘိုးတော် (ဗဒုံမင်း)၊ ဘိုးတော်ဘုရားနှင့် မင်းညီမင်းသားများ ဆောက်လုပ်လှူဒါန်းခဲ့သည့် အဆောက်အအုံပေါင်း ခြောက်ခု၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်တွင် သာယာဝတီမင်းနှင့် မိဖုရားတို့ ဆောက်လုပ်လှူဒါန်းခဲ့သည့် အဆောက်အအုံပေါင်း ခြောက်ခုနှင့် အမရပူရမြို့နယ်တွင် ဘကြီးတော် (စစ်ကိုင်းမင်း) နှင့် မြို့စားရေးမောင်ပိန်တို့ ဆောက်လုပ်လှူဒါန်းခဲ့သည့် အဆောက်အအုံပေါင်း ၁၉ ခုတို့ ရှိနေပါသည်။

အဆိုပါ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ်များကို ယနေ့ ပစ္စုပ္ပန်ကာလတွင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ကာ အနာဂတ်ကာလ မျိုးဆက်သစ်အဆင့်ဆင့်သို့ အမွေပေးပြီး လက်ဆင့်ကမ်း ထိန်းသိမ်းသွားခြင်းဖြင့် မန္တလေးသည် နောင်ကာလများစွာတိုင် ယဉ်ကျေးမှုမြို့တော်အဖြစ် ဆက်လက်ထင်ရှားနေမည်သာ ဖြစ်ပေသည်။

သတင်းတိုများ

ညောင်လေးပင်ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ လူနာတင်ယာဉ်တစ်စီးရောက်ရှိ

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်လေးပင်မြို့မှ လူနာများ ပဲခူးနှင့် ရန်ကုန်မြို့ရှိဆေးရုံကြီးများသို့ သွားရောက်ကုသရာတွင် လွယ်ကူအဆင်ပြေစေရန်အတွက် ညောင်လေးပင်မြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ လူနာတင်ယာဉ်အသစ်တစ်စီး ဇူလိုင် ၁၄ ရက်က ရောက်ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဇူလိုင် ၁၅ ရက်တွင် လူနာတင်ယာဉ် ကြီးကြပ်မှုကော်မတီနှင့် ဆပ်ကော်မတီ အဆင့်ဆင့်ကို ဖွဲ့စည်းပြီးဖြစ်ကာ လူနာတင်ယာဉ်လိုအပ်သော လူနာများအနေဖြင့် ဆေးရုံဖုန်းနံပါတ် ၀၅-၂၅၀၀၈၅၄၃ ဆက်သွယ်၍ အရေးပေါ်အကူအညီများ တောင်းခံနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ (မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဖလားဘောလုံးပြိုင်ပွဲကျင်းပ

တောင်သာမြို့နယ် အားကစားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အစီအစဉ်အရ ကျင်းပသော မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဖလား ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ၏ ဝိသုဒ္ဓိပွဲကို ဇူလိုင် ၁၅ ရက်က ကျင်းပခဲ့ပြီး ဆင်သေကျေးရွာအသင်းနှင့် အမှတ်(၂)ရပ်ကွက်အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကြကာ ဆင်သေကျေးရွာအသင်းက အနိုင်ရပိုလ်စွဲခဲ့သည်။ ဝိသုဒ္ဓိပွဲသည် ဆင်သေကျေးရွာအသင်းအား မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဦးဝေလင်းထွန်းက ဆုဖလားနှင့် ငွေသုံးသိန်းကျပ်ကို ပေးအပ်ခဲ့သည်။ ပြိုင်ပွဲသို့ တောင်သာမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာများမှ ဘောလုံးအသင်း ၂၀ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လင်းလက်ကြယ် (တောင်သာ)

အောင်ဆန်းတနင်္သာစာတိုက်ပြိုင်ပွဲဆုများ ချီးမြှင့်

ဂန်ဂေါခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်၌ အာဇာနည်နေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် အောင်ဆန်းဇာနည် ခေါင်းစဉ်ဖြင့် စာစီစာကုံး ပြိုင်ပွဲကို ဇူလိုင် ၁၆ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။ ပြိုင်ပွဲသို့ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၄ ဦး ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကြကာ ဆုရရှိသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယဦးစီးမှူး ဒေါ်အေးအေးက ဆုများချီးမြှင့်ပြီး ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်သော ကျောင်းသားကျောင်းသူများအား ရွှေပြည်ဆိပ်ဦး ဘုရား ဂေါပကအဖွဲ့နှင့် အား/ကာစေးမှ ဒေါ်မိုးမိုးနိုင်တို့က ဆုများ ချီးမြှင့်ခဲ့ကြသည်။ ဂန်ဂေါခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနတွင် အပတ်စဉ် စနေနေ့ များ၌ ကျောင်းသားကျောင်းသူများအတွက် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲ၊ ပုံဆွဲပြိုင်ပွဲ၊ ဆေးရောင်ခြယ်ပြိုင်ပွဲ စသည့်ပြိုင်ပွဲများ ကျင်းပပေးလျက်ရှိကြောင်းနှင့် လာမည့် ဇူလိုင် ၂၇ ရက်တွင်လည်း ပုံတူဆွဲ ဆေးရောင်ခြယ်ပြိုင်ပွဲကို ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ လာရောက်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ကြောင်း သိရသည်။ (၁၀၀)

စိုက်ခင်းများအတွင်း ရေဝင်ရောက်လာခြင်းကြောင့် အလျင်အမြန် ရိတ်သိမ်းနေရ

ရေစကြို ဇူလိုင် ၁၈
ပခုက္ကူခရိုင် ရေစကြိုမြို့နယ်တွင် ချင်းတွင်းမြစ်ရေ မြင့်တက်လာသည်နှင့် ချောင်းငယ်မြောင်းငယ်များပါ ရေပြည့်လျှံလာလျက်ရှိရာ ကျေးရွာများမှ ချောင်းအနီးတွင် စိုက်ပျိုးထားသော သီးနှံစိုက်ခင်းများသို့ ရေများ ဝင်ရောက်လာလျက်ရှိသဖြင့် သီးနှံများ ရေနစ်ဆုံးရှုံးခြင်းမရှိစေရန် တောင်သူများအနေဖြင့် ပဲရိတ်စက်ကလေးများကို ပခုက္ကူမြို့သို့ ချက်ချင်းသွားဝယ်ကာ တောင်သူများကိုယ်တိုင် အလျင်အမြန်ရိတ်သိမ်းနေကြရကြောင်း သိရသည်။



ပဲရိတ်စက်အသုံးပြု၍ ရိတ်သိမ်းနေသော တောင်သူတစ်ဦး

စိုက်ပျိုးထားသော မတ်ပဲ၊ ပဲတီစိမ်း၊ စိပီစပ်မျိုးပြောင်း စသည့် သီးနှံစိုက်ခင်းများမှာ ရိတ်သိမ်းချိန်တန်နေပြီဖြစ်သော်လည်း လယ်ယာလုပ်သားရှားပါးမှုကြောင့် အချိန်မီရိတ်သိမ်းရန် အခက်အခဲရှိနေကြ၍ မရိတ်သိမ်းနိုင်ဘဲ ရိတ်ရာမှ ယခု ရေများဝင်ရောက်လာချိန်တွင် စိုက်ခင်းများ ရေနစ်မြုပ်ဆုံးရှုံးမှု မရှိစေရန် ပဲရိတ်စက်ကလေးများကို အသုံးပြုရိတ်သိမ်းမှု များပြားလာခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
“အခု ရေက စိုက်ခင်းတွေထဲ ဝင်လာနေပါပြီ။ စိုက်ခင်းထဲက သီးနှံတွေကလည်း ရိတ်သိမ်းချိန်ရောက်နေပါပြီ။ ကျွန်တော်တို့ ပဲရိတ်ဖို့ရာ အလုပ်သမားကလည်း တစ်ဧက ခြောက်သောင်းပေးတာတောင် ငှားမရပါဘူး။ အလုပ်သမားက နည်းနေပြီးတော့ အလုပ်သမားငှားချင်တဲ့ စိုက်ခင်းပိုင်ရှင်တွေက များနေတာပါ။ အလုပ်သမားငှားလိုရတဲ့ စိုက်ခင်းတွေမှာလည်း ရှေ့ကရိတ်နောက်ကရေဝင် ဖြစ်နေတယ်။ ရေတက်လာတာ တော်တော်မြန်ပါတယ်။ အဲဒါကြောင့် ပခုက္ကူကို ချက်ချင်း သွားပြီးတော့ ပဲရိတ်စက်အသေးစားလေးကို တစ်လုံး ကျပ် ၁၂၀၀၀ ပေးဝယ်ပြီး ချက်ချင်းရိတ်နေရတာပါ။ ကျွန်တော်တို့ လှေခုတ်ကျေးရွာမှာ အလုပ်သမား ငှားမရတဲ့ တောင်သူအားလုံး ပဲရိတ်စက်အသေးစားလေးနဲ့ပဲ အလျင်အမြန် ရိတ်နေကြပါတယ်” ဟု လှေခုတ်ကျေးရွာမှ တောင်သူဦးချစ်တင်က ပြောသည်။
လွန်ခဲ့သော ၁၅ ရက်ခန့်က ချင်းတွင်းမြစ်ရေ မြင့်တက်စဉ်ကလည်း လှေခုတ်ကျေးရွာ ချောင်းအနီးရှိ

မရင့်မှည့်သေးသော မတ်ပဲနှင့် ပဲတီစိမ်းစိုက်ခင်းများသို့ ရေဝင်ရောက်ပြီး သီးနှံများနစ်မြုပ်ကာ တောင်သူများ အနေဖြင့် ဆုံးရှုံးမှုကြုံတွေ့ခဲ့ရသေးသည်ဟု သိရသည်။
“ရိတ်သိမ်းပြီးသားသီးနှံတွေထဲမှာ ကျွန်တော်တို့ ရွာကနေ ချောင်းကိုဖြတ်ပြီး စိုက်ခင်းရောက်မှ သယ်ယူနိုင်မှာပါ။ ချောင်းရေကိုဖြတ်ဖို့ အိမ်မှာရှိတဲ့ နွားလည်းနဲ့ ဖြတ်ကူးလို့ မရပါဘူး။ နွားက ရေကြောက်ပါတယ်။ ကျွဲလည်းငှားပြီး သွားသယ်ရမှာပါ။ ကျွဲလည်းတစ်ခေါက်ကို အရင်က ၃၅၀၀ ပေးရပါတယ်။ အခု ကျွဲလည်းငှားတဲ့သူ က များလွန်းနေတော့ ကျွဲလည်းတစ်ခေါက်ကို ၅၀၀၀ တောင်းနေပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ စပ်မျိုးပြောင်း တစ်ဧကဆိုရင် ကျွဲလည်း ၁၀ ခေါက်လောက် သယ်ရမှာပါ” ဟု ရေတက်လာခြင်းကြောင့် နောက်ဆက်တွဲ ကြုံတွေ့ရသည့် အခက်အခဲများနှင့်ပတ်သက်၍ ဦးချစ်တင်က ဆက်ရှင်းပြသည်။
လှေခုတ်ကျေးရွာသည် နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း ချင်းတွင်း

မြစ်ရေ မြင့်တက်ချိန်များတွင် ကျေးရွာအတွင်း ခြောက်ပေ၊ ခုနစ်ပေအနက်အထိ ရေဝင်ရောက်လေ့ရှိသည်ဟု သိရသည်။ ထို့ကြောင့် သီးနှံများ ရေမြုပ်ဆုံးရှုံးကြရသော စိုက်ခင်းပိုင်ရှင်များအနေဖြင့် ကျေးရွာအတွင်း ရေဝင်ရောက်ချိန်တွင် နွားများအားကျွေးနိုင်ရန် ရေမြုပ်သီးနှံများကို ရေထဲမှပင် ရိတ်သိမ်းနေကြရသည်ဟု သိရသည်။
“ကျွန်တော်တို့ရွာက နှစ်တိုင်း ရွာထဲကို လူတစ်ရပ် မမီအောင် ရေဝင်တာဆိုတော့ နွားစာရရှိဖို့က အရေးကြီးပါတယ်။ လူစာက မရှိရင် ချေးငှားစားလို့ ရပါသေးတယ်။ နွားစာမရှိရင် တယ်သူကမှ နွားစာမချေးပါဘူး။ အဲဒါကြောင့် ရေမြုပ်နေတဲ့အထဲက ပဲတီစိမ်းပင် မတ်ပဲဝင်တွေကို ရိတ်သိမ်းနေကြရတာပါ” ဟု စိုက်ခင်းများ ရေနှစ်ဆုံးရှုံးခဲ့ရသော စိုက်ခင်းရှင်တောင်သူတစ်ဦးက ပြောပြသည်။
အိမ်နီးဆွေ (ရေစကြို)

ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး ပညာပေးမှုများ အရှိန်မြှင့်ဆောင်ရွက်နေ

တာချီလိတ် ဇူလိုင် ၁၈
ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)တာချီလိတ် မြို့၌ ပြည်သူများ ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးအတွက် ယာဉ်စည်းကမ်း လမ်းစဉ်ကမ်း ပညာပေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်မြှင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။



ဇူလိုင် ၁၆ ရက်တွင် တာချီလိတ်မြို့၊ မကာတိုခမ်းရပ်ကွက်ရှိ ရှမ်းရိုးမကျင်း ရန်အောင်မြေ(၇)၊ မင်္ဂလာပါပန်းခြံ ရေနှင့်ဟောင်းလိတ်မီးပိုင်လမ်းဆုံ နေရာများ၌ အမှတ် (၁၁၇)ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့ စု(တာချီလိတ်)မှ တပ်ဖွဲ့မှူး ဒုရဲမှူး အောင်ကိုနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များက မော်တော်ယာဉ်နှင့် မော်တော်ဆိုင်ကယ် မောင်းနှင်သူများအား ယာဉ်စည်းကမ်း လမ်းစည်းကမ်းဆိုင်ရာများ အသိပညာပေးဟောပြောခြင်းနှင့် ပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

မပြုရန်နှင့် ယာဉ်မောင်းနှင်စဉ် ယာဉ်သက်သေခံလက်မှတ်ရှိတက်၊ သတ်မှတ်လုပ်ငန်းလိုင်စင်နှင့် ယာဉ်မောင်းလိုင်စင်များဖြင့် မောင်းနှင်ကြရန်စသည့်အချက်များကို အသိပညာပေး ဟောပြောခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် တရားမဝင် လိုင်စင်မဲ့ယာဉ်များကို လက်ဝယ်ထားရှိ အသုံးပြုမောင်းနှင်ပါက ဥပဒေအရ အရေးယူခံရမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ယာဉ်ပိုင်ရှင်များအနေဖြင့်လည်း ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနတွင် တရားဝင်မှတ်ပုံတင်ထားသော(လိုင်စင်ရှိ)ယာဉ်များကိုသာ

အသုံးပြုမောင်းနှင်ရန်တို့ကိုလည်း ပညာပေးဟောပြောခဲ့သည်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ်အတွင်း တာချီလိတ်မြို့၌ မီးနီဖြတ်၊ လမ်းပြောင်းပြန်၊ အရှိန်ပြင်းမောင်း၊ ယာဉ်မောင်းလိုင်စင်မပါ/မရှိ၊ ယာဉ်နှစ်ထပ်ရပ်၊ ဖြူနီကြားရပ် စည်းကမ်းပျက်ယာဉ် ဖမ်းဆီးမှုပေါင်း ၁၂၆၅ မှုရှိခဲ့ကြောင်း၊ ပညာပေးမှုအနေဖြင့် မေ ၁ ရက်မှ ဇူလိုင် ၁၆ ရက်အထိ ကာလအတွင်း ဟောပြောပွဲပေါင်း ၉၀ ကျော် ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ဆရာဆရာမ၊ ကျောင်းသားကျောင်းသူ၊ တက္ကစီယာဉ်မောင်းများ၊ ဝန်ထမ်းနှင့် ပြည်သူ ၄၄၂၅ ဦးကို အသိ

ပညာပေးဟောပြောနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ လက်ကမ်းစာစောင် ၄၀၀၀ ကျော်ကိုလည်း ဖြန့်ဝေပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ဒုရဲမှူးအောင်ကိုကို ပြောကြားသည်။ ပညာပေးကာလကို ဩဂုတ်လ ဒုတိယပတ်ကုန်အထိ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ပညာပေးကာလပြီးပါက ယာဉ်စည်းကမ်း လမ်းစည်းကမ်းလိုက်နာမှုမရှိသည့် စည်းကမ်းပျက်ယာဉ်များကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် မော်တော်ယာဉ်ဥပဒေအရ သတ်မှတ်ဒဏ်ငွေနှင့် ပြစ်ဒဏ်များဖြင့် အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြစ်ကမ်းပါးပြိုကျ၍ ပြောင်းရွှေ့ရသည့်အိမ်ထောင်စုများအား ထောက်ပံ့ငွေနှင့်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်

အင်္ဂုပူ ဇူလိုင် ၁၈
အင်္ဂုမြို့နယ်တွင် ငဝန်မြစ်ကမ်းပါးပြိုကျမှုကြောင့် ပြောင်းရွှေ့ရသည့် အိမ်ထောင်စုများအား ထောက်ပံ့ငွေနှင့် ပစ္စည်းများကို ဇူလိုင် ၁၆ ရက်က ပေးအပ်ခဲ့ရာ ကံဘက်ကျေးရွာအုပ်စု သာယာကုန်းကျေးရွာနှင့် သက္ကယ်ပြင်(သံ)ကျေးရွာအုပ်စု ကညင်ရိုးကျေးရွာတို့မှ ပြောင်းရွှေ့အိမ်ထောင်စုများအတွက် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ ပေးအပ်ပွဲတွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးဖိုလ်ဝိလ်ဇင်က ပြောင်းရွှေ့ရသည့် အိမ်ထောင်စုများအား အားပေးစကားပြောကြားသည်။

ထိုနေ့က လူမှုဝန်ထမ်း ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာနမှ ပေးအပ်သော ထောက်ပံ့ငွေ၊ ဆန်နှင့်ပစ္စည်းများ၊ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ ပေးအပ်သော ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများကို တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်နှင့် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတို့က နေအိမ်ပြောင်းရွှေ့ရသည့် မိသားစုများထံသို့ ပေးအပ်ခဲ့ရာ သာယာကုန်းကျေးရွာမှ ကမ်းပြိုပြောင်းရွှေ့အိမ်ထောင်စု ၁၀ စုနှင့် ကညင်ရိုးကျေးရွာမှ ကမ်းပြိုပြောင်းရွှေ့အိမ်ထောင်စု ကိုးစုအတွက် တစ်အိမ်ထောင်လျှင် ထောက်ပံ့ငွေ ကျပ် ၂၀၀၀၀ စီနှင့် ဆန်၊ လှော်မှုန့်ပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
မန်းကျော်(ပြန်/ဆက်)

လျှပ်စစ်မီးမရသေးသော ကျေးရွာ ၂၃ ရွာတွင် ဆိုလာမီးများတပ်ဆင်နိုင်ရန် ဆောင်ရွက်နေ

ဘားအံ ဇူလိုင် ၁၈
ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့နယ်အတွင်းမှ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား မရရှိသေးသော ကျေးရွာ ၂၃ ရွာ၌ ဆိုလာစနစ်တပ်ဆင်၍ ဓာတ်အားရရှိအသုံးပြုနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဘားအံမြို့နယ်အတွင်း မဟာဓာတ်အားလိုင်းနှင့် ဝေးကွာပြီး လျှပ်စစ်မီးမသုံးစွဲနိုင်သေးသည့် ကျေးရွာအုပ်စု ၁၁ စုမှ ကျေးရွာ ၂၃ ရွာတွင် တစ်ယူနစ်လျှင် ဆိုလာပြားနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းအစုံပါဝင်သော ယူနစ်ပေါင်း ၂၀၆၂ ယူနစ်ကို တပ်ဆင်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဘားအံမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှူး၊ ဦးခင်မောင်ဝင်းက ပြောကြားသည်။

ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် ကမ္ဘာ့ဘဏ်တို့ ပူးပေါင်း၍ ၂၀၂၀ ခုနှစ်တွင် တစ်နိုင်ငံလုံး လျှပ်စစ်မီးရရှိရေးအတွက် အမျိုးသားလျှပ်စစ်ဓာတ်အား ရရှိရေးစီမံကိန်း(NEP)ကို နိုင်ငံတော်မှ ၆၀ ရာခိုင်နှုန်း၊ ကမ္ဘာ့ဘဏ်မှ ၃၀ ရာခိုင်နှုန်း၊ ပြည်သူမှ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်း အချိုးအစားဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကာ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလိုင်းနှင့်ဝေးကွာပြီး မီးမရရှိနိုင်သေးသောကျေးရွာများတွင် မီးသုံးစွဲနိုင်ရေးအတွက် ဆိုလာမီးများတပ်ဆင်ပေးရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
နေမျိုးလွင်(ပြန်/ဆက်)

ကျောင်းပြင်ပမူလတန်း ပညာရေးလုပ်ငန်းဖွင့်

သဲကုန်း ဇူလိုင် ၁၈
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်ခရိုင် သဲကုန်းမြို့နယ် အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ကျင်းပသော ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ပညာသင်နှစ်ကျောင်းပြင်ပ မူလတန်းပညာရေးလုပ်ငန်းဖွင့်ပွဲကို ဇူလိုင် ၁၄ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက ကျင်းပခဲ့သည်။

အခမ်းအနားတွင် သဲကုန်းမြို့နယ် ကျောင်းပြင်ပမူလတန်းပညာရေး ကြီးကြပ်မှု ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးလွင်မင်း၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး (အနောက်ပိုင်း) အခြေခံပညာဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဦးခင်မောင်ဝင်းနှင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအောင်သန်းတို့က အမှာစကားပြောကြားခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ မြို့နယ်ပညာရေးမှူး၊ ဦးအေးကျော်က သင်တန်းကိစ္စများဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ကျောင်းပြင်ပမူလတန်း ပညာရေးတိုင်းဒေသကြီး ကြီးကြပ်ရေးမှူး၊ ဦးသိန်းဆွေက ကျောင်းပြင်ပမူလတန်းပညာရေး အစီအစဉ်၏ သဘောသဘာဝများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် အလှူငွေနှင့် ပစ္စည်းများကို ဌာနဆိုင်ရာများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဆရာ ဆရာမများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များနှင့် စေတနာရှင်ပြည်သူများက ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံယူသည်။
(မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)



သာစည်မြို့အမှတ်(၇)ရပ်ကွက်ရှိ အမှတ်(၂)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးအတွက် မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးမှ ဒုတိယရဲမှူးမှ မောင်းနှင်ပေးပေးပြီး ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ရဲမေးများက ဇူလိုင် ၁၅ ရက် ကျောင်းဆင်းချိန်တွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စနစ်တကျလမ်းဖြတ်ကူးနိုင်ရန် ကူညီနေစဉ် မောင်းကို(သာစည်)

ငြိမ်းချမ်းရေးတည်ဆောက်မှုဆိုင်ရာ သုတေသနဆွေးနွေးပွဲ ပြုလုပ်

သထုံ ဇူလိုင် ၁၈
မွန်ပြည်နယ် သထုံမြို့နယ် နောင်ဘိုကျေးရွာအုပ်စု နောင်ဘိုကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး၌ အမျိုးသားတွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲအတွက် ငြိမ်းချမ်းရေးတည်ဆောက်မှုဆိုင်ရာ သုတေသနပြုလုပ်ခြင်း လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ငြိမ်းဖောင်ဒေးရှင်း(မော်လမြိုင်)က ဦးဆောင်၍ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ဇူလိုင် ၁၆ ရက်က တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ဖက်ဒရယ်ကိစ္စ၊ တိုင်းရင်းသားစာပေကိစ္စ၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့် အလမ်းကိစ္စ စသည့် ကိစ္စရပ်များထဲမှ ပထမဦးစွာ ဖက်ဒရယ်ကိစ္စရပ်များကို ကျေးရွာများတွင် စတင်ဆောင်ရွက်နေကြောင်း၊ လူတန်းစားအလှူအသိးသီးမှ ပြည်သူများအား ဖက်ဒရယ်ကိစ္စရပ်များကို တစ်ဦးချင်းရှင်းပြ၍ အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း၊ ပြည်သူ့အသံများကို မှတ်သား၍ နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများတွင် တင်ပြနိုင်ရန် ပြည်သူများနှင့်

ဆွေးနွေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေးပွဲတွင်ပါဝင်သူ ငြိမ်းဖောင်ဒေးရှင်းမှ ဦးမင်းဘုန်း အိမ်က ပြောသည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းများတွင် ပြည်သူ့လူထု၏ ပါဝင်မှုကို မြှင့်တင်ပေးရန်၊ ပြည်နယ်ရှိ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မတီဝင်များနှင့် အရပ်ဖက်ဆိုင်ရာ လူ့အဖွဲ့အစည်းများ၏ အမျိုးသားတွေ့ဆုံဆွေးနွေးရေးအစီအစဉ်များတွင် ပံ့ပိုးကူညီနိုင်ရန်၊ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းများ တိုးတက်လာစေရန် ရည်ရွယ်ဆောင်ရွက်နေကြောင်းလည်း ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။ အဆိုပါ ဆွေးနွေးပွဲများကို မွန်ပြည်နယ်အတွင်း ရေးမြို့နယ်၌ စတင်ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ရေးမြို့နယ်အတွင်း ဆွေးနွေးပွဲများ ပြီးစီး၍ ယခုအခါ သထုံမြို့နယ်တွင် ဆက်လက်ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်ကာ မော်လမြိုင်နှင့် ကျိုက်မရောမြို့နယ်များတွင်လည်း ဆွေးနွေးပွဲများ ဆက်လက်ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ခွန်(ဝင်းပ)

အာဇာနည်နေ့အကြို ဟောပြောပွဲနှင့် နံရံကပ်စာစောင်ပြပွဲ ကျင်းပ



ကန်ဘလူ ဇူလိုင် ၁၈
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကန်ဘလူမြို့နယ် နတ်ပေးကျေးရွာအုပ်စု နတ်ပေးကျေးရွာ အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်း(ခွဲ)၌ အာဇာနည်နေ့အကြို ဟောပြောပွဲ၊ နံရံကပ်စာစောင်၊ ဓာတ်ပုံနှင့် စာအုပ်ပြပွဲကို ဇူလိုင် ၁၇ ရက်က ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဟောပြောပွဲတွင် နတ်ပေးကျေးရွာ အလက(ခွဲ)မှ ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး ဦးထွန်းခင်က ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား အာဇာနည်နေ့ ဖြစ်ပေါ်လာပုံနှင့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ စိတ်ဓာတ်အကြောင်းကို ဟောပြောပြီး မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှူး၊ ဦးဝင်းမောင်က ကျောင်းသားကျောင်းသူများအနေဖြင့် ကျောင်းစာများအပြင် ပြင်ပအသိပညာ ဗဟုသုတများ တိုးပွားစေရေးအတွက် စာအုပ်စာပေများကို ပို၍ဖတ်ရှုကြရန်နှင့် မြို့နယ်ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်တွင် စာကြည့်တိုက်အသင်းဝင်ပြီး စာအုပ်စာစောင်များ လာရောက်ဖတ်ရှု ရှာဖွေနိုင်ပုံများကို ဟောပြောခဲ့သည်။ ထို့နောက် (၆၉)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အကြို နံရံကပ်စာစောင်နှင့် ဓာတ်ပုံများကို ခင်းကျင်းပြသပြီး ကျောင်းသားကျောင်းသူများက စိတ်ဝင်စားစွာ လေ့လာကြည့်ရှုခဲ့ကြကာ ပြသရှားရမ်းပေးထားသော စာအုပ်များကိုလည်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက ဖတ်ရှုခဲ့ကြသည်။
အောင်ဝင်းငြိမ်း(ကန်ဘလူ)

အားကစားဆိုင်ရာ အသိပညာပေး ဟောပြောပွဲ ကျင်းပ

ပေါက်တော ဇူလိုင် ၁၈
ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေခရိုင် ပေါက်တောမြို့နယ်၌ အားကစားပညာဦးစီးဌာနက ကြီးမှူးကျင်းပသော အားကစားဆိုင်ရာအသိပညာပေး ဟောပြောပွဲကို ဇူလိုင်လဒုတိယပတ်က ပေါက်တောမြို့ အထက်ကျောင်း ရွှေတန်းခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ အဆိုပါအခမ်းအနားတွင် ပေါက်တောမြို့နယ် ကာယပညာဦးစီးဌာန မြို့နယ်အားကစားနည်းစနစ်မှူး၊ ဦးမြမင်းထွန်းက အားကစားနည်းစနစ်ဆိုင်ရာအကြောင်းအရာများကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။ အခမ်းအနားသို့ ဆရာ ဆရာမများနှင့်ကျောင်းသား ကျောင်းသူများတက်ရောက်ကြပြီး မြို့နယ်အားကစားနှင့်ကာယပညာ ဦးစီးဌာနမှ အားကစားနည်းစနစ်မှူးက ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် အားကစားပစ္စည်းများပေးအပ်ခဲ့ရာ အထက်ကျောင်းမှ တာဝန်ခံ ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီးဦးသန်းထွန်းက လက်ခံယူခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
(မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

မင်ဒီ၊ လက်စတာနဲ့ ရာသီသစ်ကို ကျော်ဖြတ်မှု

မိုးမြင့်လင်းလက်

၂၀၁၆-၂၀၁၇ ပရီမီယာလိဂ်ရာသီ အတွက်ထိပ်တန်းအသင်းတွေ ပြင်ဆင်မှု အပြိုင်အဆိုင် လုပ်နေကြတဲ့အချိန်မှာ ချန်ပီယံ လက်စတာအသင်းကလည်း ရှိတဲ့ငွေအားနဲ့ အသင်းကို ပြန်လည် တည်ဆောက်မှုတွေပြုလုပ်နေပြီဖြစ်ပါတယ်။ လက်စတာအသင်းဟာ လာမယ့် တောလုံးရာသီမှာ ချန်ပီယံဆုကို ကာ ကွယ်ဖို့ထက် အကောင်းဆုံး ၁၀ သင်း စာရင်းဝင်ဖို့ကို ရည်မှန်းချက်ထားပြီး ပြင်ဆင်နေတာမို့ သူတို့ရဲ့ မျှော်လင့်ချက်ကလည်း စိတ်ဝင်စားစရာဖြစ်နေတာတော့ အမှန်ပါပဲ။

လက်စတာအသင်းဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ တောလုံးရာသီမှာ အံ့အားသင့်စရာ ချန်ပီယံ ဇလားရယူနိုင်ခဲ့ပြီး နောက်ပိုင်းမှာ အသင်းကို ကစားသမားသစ်တွေနဲ့ ဖြည့်ဆည်းဖို့ ကြိုးစားခဲ့ရာမှာ ကစားသမားအသစ် ၁၀ ဦးအထိ ခေါ်ယူခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီကစားသမားသစ် ၁၀ ဦးထဲမှာမှ စိတ်ဝင်စားစရာအကောင်းဆုံးက ကွန်တေ နေရာအတွက် ပြင်သစ်နိုင်ငံသား ကွင်းလယ်ကစားသမား နွန်ပယ်လီမင်ဒီကို ခေါ်ယူခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

အသက် ၂၄ နှစ်အရွယ်ရှိတဲ့ မင်ဒီကို လက်စတာတို့က နိုက်စ်အသင်းကနေ ပြောင်းရွှေ့ကြေး ယူရို ၁၅ ဒသမ ၁ သန်းပေးပြီး လေးနှစ်စာချုပ်နဲ့ ခေါ်ယူခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ ထိပ်တန်းကလပ် အသင်းတွေရဲ့ အကြိုက်တွေမယ့်ကစားသမား မဟုတ်ပေမယ့် လက်စတာနည်းပြ ရာနီရေးရီကတော့ အသင်းရဲ့ ကွင်းလယ် အဖျက်တာဝန်ကို ယုံကြည်စွာ အပ်နှင်းဖို့အတွက် မင်ဒီဟာ သူလိုချင်တဲ့ အရည်အချင်းတွေ ရှိနေတယ်လို့ ပြောဆိုနေပါတယ်။

မင်ဒီရဲ့ ကစားသမားဘဝကို ပြန်ကြည့်တဲ့အခါ လူငယ်ကစားသမားဘဝ အနေနဲ့ ကလပ်အသင်း ငါးသင်းအထိ



ပြောင်းရွှေ့ကစားခဲ့ဖူးပြီး နောက်ပိုင်းမှာ မိုနာကိုအသင်းကို စတင်ရောက်ရှိကာ ကြေးစားဘေးလုံးသမားဘဝကို စတင်ခဲ့သူဖြစ်ပါတယ်။ မင်ဒီဟာ မိုနာကို လူငယ်အသင်းမှာ နှစ် နှစ် ကစားခဲ့ပြီး ၂၀၁၃ ခုနှစ်မှာတော့ နိုက်စ်အသင်းကို

ပြောင်းရွှေ့ကစားခဲ့ပါတယ်။ နိုက်စ်အသင်းမှာ အဓိက ကွင်းလယ်ကစားသမားတစ်ဦးအဖြစ် ပါဝင်ကစားခဲ့ကာ ကွင်းလယ်ကနေပြီး ပြိုင်ဘက်အသင်းတိုက်စစ်ကို ဟန့်တားရာမှာ ထူးထူးခြားခြား ထူးချွန်တဲ့သူဖြစ်နေပါတယ်။

မင်ဒီဟာ မန်ယူကစားသမားဟောင်း ရှိုင်ကီနီးလို ကစားသမားဖြစ်ပြီး ရှိုင်ကီနီးထက် သာလွန်တဲ့အချက်က လျင်မြန်မှုနဲ့ ပါးနပ်မှုပဲဖြစ်ပါတယ်။ ပြိုင်ဘက်တိုက်စစ်ကို ဟန့်တားရာမှာ မှန်းဆနိုင်သူဖြစ်ပြီး ကွင်းလယ်ကနေပြီး တန်

ပြန်တိုက်စစ်ကို ပြန်လည်စတင်နိုင်တဲ့ ကစားသမားတစ်ဦးလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ကြံ့ခိုင်မှုအပြည့်နဲ့ လျင်လျင်မြန်မြန် ကစားတတ်တဲ့ မင်ဒီကို လက်စတာနည်းပြရာနီရေးရီက သဘောကျခဲ့ပြီး ချယ်လီဆီးကို ပြောင်းရွှေ့သွားတဲ့ လက်

စတာကွင်းလယ်ကစားသမား ကွန်တေရဲ့ နေရာမှာ အကောင်းဆုံး အစားထိုးနိုင်မယ့်သူအဖြစ် ရွေးချယ်ခေါ်ယူခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

မင်ဒီကို ခေါ်ယူတဲ့ ပြောင်းရွှေ့ကြေး ပမာဏဟာ ဒီနှစ် လက်စတာအသင်းက ခေါ်ယူခဲ့တဲ့ ကစားသမားသစ် ၁၀ ဦးထဲမှာ ဒုတိယမြောက် ဈေးအများဆုံးဖြစ်ပါတယ်။ လက်စတာအသင်းဟာ CSKA မော်စကိုအသင်းရဲ့ တိုက်စစ်မှူး မူလာကိုလည်း ခေါ်ယူအားဖြည့်ထားသလို အားနည်းတဲ့နေရာတွေမှာလည်း ကစားသမားတွေကို အားဖြည့်ထားကာ ရာသီသစ်ကို ကျော်လွှားဖြတ်သန်းနိုင်ဖို့ ကြိုးစားတော့မှာဖြစ်ပါတယ်။

မင်ဒီရဲ့ ထူးခြားမှုတွေထဲမှာ ကွင်းလယ်ကနေပြီး ခံစစ်ကို လိုက်ပါကူပေးနိုင်ပြီး တိုက်စစ်ကို ကောင်းကောင်းပံ့ပိုးပေးနိုင်တဲ့အပြင် တန်ပြန်တိုက်စစ်ကို ကွင်းလယ်ကနေ စတင်နိုင်တဲ့ကစားသမား ဖြစ်နေခြင်းပါပဲ။ မင်ဒီကို ပြင်သစ် ပရီသတ်တွေကတော့ မက်ဆီလီလက်သစ်လို့ သတ်မှတ်ခေါ်ဝေါ်နေကြပြီး ကွင်းလယ်ကစားကွက်ကို ထိန်းကျောင်းမောင်းနှင်နိုင်သူတစ်ဦးအဖြစ် ယုံကြည်မှုရှိနေကြပါတယ်။

ဒါကြောင့် ကစားသမားသစ် ၁၀ ဦးနဲ့ အတူ ရာသီသစ်ကို ကျော်ဖြတ်ဖို့ ကြိုးစားနေတဲ့ လက်စတာအသင်းမှာ မင်ဒီရဲ့ စွမ်းဆောင်မှုက ဘယ်လောက်အထိ အကျိုးပြုပေးနိုင်မလဲဆိုတာ စောင့်ကြည့်ရတော့မှာပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

အဲဗာတန်က ခေါ်ယူဖို့ ပစ်မှတ်ထားနေတဲ့ နယူးကာဆယ် ကွင်းလယ်ကစားသမား

အဲဗာတန်ဟာ နယူးကာဆယ် ကွင်းလယ်ကစားသမား ဂျော့ဂျီနီယို ဝီနာဒွန်းကို ခေါ်ယူဖို့ ပစ်မှတ်ထားနေတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ သို့ပေမယ့် စပါးကလည်း စိတ်ဝင်စားနေတာ ဖြစ်တဲ့အတွက် အပြိုင်ခေါ်ယူရမယ့်အနေအထားပါ။ နယူးကာဆယ်ကတော့ ဘယ်အသင်းက တရားဝင် ကမ်းလှမ်းထားမှုကိုမှ လက်ခံထားခြင်းမရှိသေးပါဘူး။ သို့ပေမယ့် ဒတ်ချ် ကစားသမား ဝီနာဒွန်းကို ပေါင် ၂၇ သန်းနဲ့ ဈေးခေါ်ထားပါတယ်။ စပါးနည်းပြ ပိုချက်တီနီကတော့ ဝီနာဒွန်းကို ခေါ်ယူဖို့ အပြည့်အဝ ယုံကြည်ထားပါတယ်။ ဝီနာဒွန်းဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ရာသီက နယူးကာဆယ်အသင်းအတွက် ၁၁ ဂိုး သွင်းယူပေးခဲ့ပါတယ်။ နယူးကာဆယ်အသင်းဟာ တန်းဆင်းစုရောက်ခဲ့ပေမယ့် ဝီနာဒွန်းရဲ့ သွင်းဂိုးတွေကတော့ အခြေအနေကောင်းခဲ့ပါတယ်။

သို့ပေမယ့် စပါးကတော့ ပေါင် ၂၅ သန်းပေးပြီး ခေါ်ယူဖို့ စဉ်းစားနေတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ ဝီနာဒွန်းဟာ လွန်ခဲ့သော တစ်နှစ်က အန်ဒါလက်ချ်အသင်းကနေ နယူးကာဆယ်ကို ပေါင် ၁၃ သန်းနဲ့ ပြောင်းရွှေ့လာသူဖြစ်ပါတယ်။ လက်ရှိခြေစွမ်းအရ ဝီနာဒွန်းကို အဲဗာတန်က အရခေါ်ယူဖွယ်ရှိနေသလို စပါးကလည်း အလိုရှိနေတာကြောင့် တယ်အသင်းကို ရောက်မယ်ဆိုတာတော့ မပြောနိုင်သေးပါဘူး။



ချယ်လီဆီးကို ထိပ်တန်းကလပ်ဖြစ်အောင် ကြိုးစားမယ်ဆိုတဲ့ ကွန်တီ

ချယ်လီဆီးအသင်းကို သိသိသာသာတိုးတက်အောင် ဖြစ်လာဖို့ ကြိုးစားသွားမယ်လို့ နည်းပြသစ် ကွန်တီက ပြောဆိုလိုက်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ချယ်လီဆီးအသင်း

မှာ ထိပ်တန်းရောက်နေတဲ့ကစားသမားတွေ ရှိပြီးသားပါ။ ထိပ်တန်းကစားသမားတွေနဲ့ ဖွဲ့စည်းထားတဲ့အသင်းပါ။ ဒီအတွက် ထိပ်ဆုံးအသင်းမဖြစ်စရာ လုံးဝမရှိပါဘူး။



ထိပ်ဆုံးရောက်နိုင်ပါတယ်။ လာမယ့်ရာသီမှာ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ အမှားကစားသမားတွေနဲ့ ထိပ်ဆုံးရောက်အောင် လုပ်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်လို့ ကွန်တီကဆိုပါတယ်။ အသက် ၄၆ နှစ်အရွယ် နည်းပြသစ် ကွန်တီဟာ ယူရို ၂၀၁၆ အပြိုင်အိတ်လီနည်းပြအဖြစ်မှ နုတ်ထွက်ခဲ့ပြီးနောက် ချယ်လီဆီးအသင်းနဲ့ လေ့ကျင့်မှုတွေ စတင်ပြုလုပ်နေပြီ ဖြစ်ပါတယ်။ ချယ်လီဆီး အသင်းရဲ့ အမှားကစားသမားတစ်ဦး ဖြစ်တဲ့ ဟာဇတ်ကို မက်ဆီနဲ့ စီရီနယ်ဒိုတို့လို ခြေစွမ်းပြနိုင်တဲ့ ကစားသမားဖြစ်အောင် လေ့ကျင့်ပျိုးထောင်သွားမယ်လို့လည်း နည်းပြ ကွန်တီကဆိုပါတယ်။ ချယ်လီဆီး အသင်းမှာရှိနေတဲ့ ကစားသမားတွေဟာ ထိပ်တန်းကစားသမားတွေဖြစ်တဲ့အတွက် အသင်းကိုလည်း ထိပ်ဆုံးအသင်းဖြစ်အောင် လုပ်ရမယ့်လို့ ကွန်တီက အခိုင်အမာ ပြောဆိုလိုက်ပါတယ်။ လာမယ့်ရာသီမှာ ကွန်တီရဲ့ ပြိုင်ဘက်တွေကတော့ မော်ရင်တို့၊ ဂျာဒီယိုလားနဲ့ နည်းပြဟောင်း ဝင်းဂါးတို့ပဲဖြစ်ပါတယ်။ ပရီမီယာလိဂ်ရဲ့ နည်းပြသစ်တွေဟာ အသင်းသစ်တွေအတွက် အောင်မြင်မှုတွေ ဘယ်လိုရှာဖွေမလဲဆိုတာ စိတ်ဝင်စားစရာပါပဲ။

ဝက်စ်ဟမ်းမှ ထွက်ခွာဖွယ်ရှိနေတဲ့ တောင်ပံတိုက်စစ်မှူး ပေယက်စ်

ယူရို ၂၀၁၆ မှာ ပြင်သစ်အသင်းနဲ့အတူ ခြေစွမ်းပြကစားခဲ့တဲ့ တောင်ပံတိုက်စစ်မှူး ပေယက်စ်ဟာ ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းကနေ ကျောခိုင်းထွက်ခွာဖွယ်ရှိနေပါတယ်။ ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းမှာ အမြဲတမ်းနေပြီး ကစားဖို့ သူက ငြင်းဆိုလိုက်ပါတယ်။ ကျွန်တော်အနေနဲ့ ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းမှာ အမြဲတမ်း ကစားသမားအဖြစ် ကစားဖို့ အစီအစဉ်မရှိပါဘူးလို့ ပေယက်စ်က ဆိုပါတယ်။ တောင်ပံတိုက်စစ်မှူး ပေယက်စ်ဟာ ယူရို ၂၀၁၆ မှာ ပြင်သစ်အသင်းနဲ့အတူ ခြေစွမ်းပြ ကစားခဲ့ပြီး သုံးဂိုးသွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ အသက် ၂၉ နှစ်အရွယ်ရှိ ပေယက်စ်ဟာ ယူရို ၂၀၁၆ ဝိုက်လှည့်အထိ ပြင်သစ်ကစားသမားအဖြစ် ပါဝင်ကစားခဲ့ပါတယ်။ တောင်ပံတိုက်စစ်မှူး ပေယက်စ်ဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ နွေရာသီက ပြင်သစ်ကလပ် မာဆေးမှ ပေါင် ၁၀ ဒသမ ၇ သန်းနဲ့ ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းသို့ ရောက်ရှိခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ သူဟာ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်က ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းရဲ့ တစ်နှစ်တာ အကောင်းဆုံးဆုကို ရခဲ့ပြီး ဂိုးပေါင်း ၁၂ ဂိုး သွင်းယူပေးခဲ့တဲ့အပြင် အခြားကစားသမားတွေကိုလည်း ၁၃ ကြိမ် ဂိုးပေါက် ဖန်တီးပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။

■ ကောင်းမြတ်သူ - စုစည်းသည်။ ■



အပြောအရေးကွာဟမှု၏ထွေပြားမှုများ

ဒေါက်တာသိန်းထွန်း (ဘာသာပေဒေညွှန်ပါမောက္ခ၊ ရန်ကုန်နိုင်ငံခြားဘာသာတက္ကသိုလ်)

၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁၉ ရက်နေ့ထုတ် “မြန်မာ့အလင်း” တွင် မောင်ခင်မင် (ခန့်ဖြူ) ၏ “အပြောအရေးကွာဟမှုများ(၁၅)” ကို ဖတ်လိုက်ရပါသည်။ မောင်ခင်မင်၏ ဆောင်းပါးများကို ဖတ်ပြီးသောအခါ၌ ဖြစ်လေ့ဖြစ်ထရှိသည့်အတိုင်းပင် မောင်ခင်မင်၏ စိတ်ရှည်ရှည်ထား၍ ရေးတတ်မှု၊ ဖွဲ့တတ်မှု၊ ရှင်းတတ်မှုတို့ကို အထူးသတိပြုမိပါသည်။ ဤကဲ့သို့စိတ်ရှည် ရှည်နှင့်ရေးတတ်၊ ဖွဲ့တတ်သော မောင်ခင်မင်၏စွမ်းရည် ကိုလည်း လေးစားချီးကျူးမိပါသည်။

အသုံးတွင်ကျယ်မှုနှင့် အသံပြောင်းမှု

“လေလှိုင်းသဒ္ဒါပေဒေနှင့် မြန်မာစကားသံပြောင်းလဲမှု စနစ်” စာအုပ်၌ စာရေးသူဖော်ပြထားသည့် သုတေသနအမြင် တစ်ခုကို မောင်ခင်မင်ကကိုးကား၍ အထက်ပါဆောင်းပါး အမှတ်(၁၅)တွင် တင်ပြထားပါသည်။ “တောခွေး” ကို / တောဝေး / ဟု (“သံညွှန်း” မှ “သံပြောင်း” သို့မဟုတ် “အယော သ” မှ “ယောသ” သို့) ပြောင်း၍ ပြောကြသော်လည်း “တော ဆင်” ကိုမူ (ဤကဲ့သို့ သံညွှန်းမှ သံပြောင်းသို့ပြောင်းသော ဥပဒေအရ / တောဇင် / ဟု ပြောရမည်ဖြစ်သော်လည်း) “တောဆင်” ဟုသာပြောခြင်းစသည့်အကြောင်း အရာများဖြစ် ပါ သည်။ ဤကဲ့သို့ဖြစ်ရသည်မှာ “တောခွေး” သည် နေ့စဉ် သုံးစကား၌ အသုံးတွင်ကျယ်သောဝေါဟာရဖြစ်သော်လည်း “တောဆင်” သည် နေ့စဉ်သုံးစကား၌ အသုံးနည်းသောကြောင့် သာဖြစ်သည်ဟု စာရေးသူက ရေးသားဖော်ပြခဲ့ဖူးပါသည်။ စာရေးသူ၏အမြင်ကို မောင်ခင်မင်က သူ၏ဆောင်းပါးတွင် ကိုးကားတင်ပြထားသဖြင့် စာရေးသူက မောင်ခင်မင်ကို ကျေးဇူးတင်ရပါသည်။ ဤကဲ့သို့ကျေးဇူးတင်သည်နှင့် တစ်ချိန် တည်းမှာပင် ဤကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ ထပ်မံရှင်းလင်းသင့် သည်ကို ရှင်းပြရန်စာရေးသူတွင် တာဝန်ရှိသည်ဟု ခံစားမိ ပါသည်။

ဤကဲ့သို့သောအသံပြောင်းမှုများနှင့် ပတ်သက်၍ မောင်ခင်မင် တင်ပြသကဲ့သို့ပင် “ရွာထိပ်” “မြို့ထိပ်” “လမ်းထိပ်” တို့တွင် “ရွာရဲ့ထိပ်ပိုင်း”၊ “မြို့ရဲ့ထိပ်ပိုင်း” စသော ပိုင်ဆိုင်မှုသဒ္ဒါသဘောရှိသဖြင့် “ထိပ်” သည် / ဒိတ် / သို့ မပြောင်းခြင်းဖြစ်သည်ဟု ရှင်းလင်းလျှင်လည်း ရှင်းနိုင်ပါသည်။ စာရေးသူ၏အမြင်တွင် ဤဥပဒေများ၌ပိုင်ဆိုင်မှုသဒ္ဒါသဘော အပြင် အခြားအကြောင်းအရင်း တစ်ခုလည်းရှိသေးသည်ဟု ဆိုရပါမည်။ စာရေးသူ၏အမြင်အရမူ ထိုအကြောင်းအရင်းမှာ “မြို့ထိပ်” “ရွာထိပ်” တို့သည် နေ့စဉ်သုံးစကား၌အသုံးတွင် ကျယ်မှုနည်းပါးသောကြောင့်သာဖြစ်သည်ဟု ဆိုရပါမည်။ ဤအဆိုကိုထောက်ခံသော ဥပမာအချို့မှာ “ငယ်ထိပ်” ကို / ငယ်ဒိတ် /၊ “အိမ်ထောင်” ကို / အိမ်ဒေါင် /၊ “လေး ထောင်” ကို / လေးဒေါင် / စသည်ဖြင့် ပြောင်းခြင်းပင်ဖြစ် ပါသည်။ “ငယ်ထိပ်” သည် နေ့စဉ်သုံးစကား၌ “မြို့ထိပ်”၊ “ရွာထိပ်” တို့ထက်အသုံးတွင်ကျယ်သဖြင့် “ငယ်ထိပ်” ကို / ငယ်ဒိတ် / အဖြစ်ပြောသည်ဟုဆိုရပါမည်။

သို့သော်လည်း ဤနေရာ၌ “ငယ်ထိပ်” မှ / ငယ်ဒိတ် / သို့ပြောင်းခြင်းကို ဝေါဟာရဖွဲ့စည်းမှု သဒ္ဒါအမြင်ဖြင့်ရှင်းလင်း လျှင်လည်း ရှင်းပြနိုင်ပါသည်။ ထိုသဒ္ဒါအမြင်ရမူ “ငယ်ထိပ်” သည် “တောဆင်”၊ “မြို့ထိပ်” တို့ကဲ့သို့ “နာမ်+နာမ်” စကား ပေါင်း မဟုတ်ဘဲ “ကြိုယာ+နာမ်” စကားပေါင်းသာဖြစ်သဖြင့် “ငယ်ထိပ်” သည် / ငယ်ဒိတ် / သို့ပြောင်းခြင်းဖြစ်သည်ဟု ဆိုနိုင်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ (ဤဥပမာ၌ “ငယ်” သည် “မြို့”၊ “ရွာ”၊ “လမ်း” တို့ကဲ့သို့ နာမ်မဟုတ်ဘဲ အခြေအနေပြ ကြိုယာသာဖြစ်သည်ကို သတိပြုရပါမည်။) သို့သော် ဤသဒ္ဒါ အမြင်သည် စကားသံပြောင်းလဲမှုစနစ်အရ တိကျမှုမှန်ကန်မှု၌ အားနည်းနေသည်ဟုဆိုရပါမည်။

အသုံးတွင်ကျယ်မှုနှင့် အမြန်ရွတ်ဆိုမှု

မြန်မာစကားသံစနစ်အရ ဤကဲ့သို့သောအသံပြောင်းမှုကို ဖန်တီးပေးသည့်အကြောင်းအရင်းများအနက် ထင်ရှားသော အကြောင်းအရင်းတစ်ခုမှာ ပြောစကား၏ နှေးမှုနှင့်မြန်မှု နှုန်းထား (Tempo) ပင်ဖြစ်ပါသည်။

“ငယ်ထိပ်” သည် နေ့စဉ်သုံးစကား၌ “မြို့ထိပ်”၊ “ရွာထိပ်” တို့ထက် ရှေးယခင်နှစ်ပေါင်းများစွာကပင် တွင်ကျယ် နေခဲ့ပြီဟုဆိုရပါမည်။ နေ့စဉ်သုံးစကား၌ အသုံးတွင်သော ဝေါဟာရတို့ကို ပြောသောအခါတွင် ပြောနေကျဆိုနေကျ ဖြစ်သဖြင့် ယဉ်ပါးနေသောစကားများဖြစ်သည့်အလျောက် ပြောဆိုသည့်နှုန်းထားသည် မြန်လာပါသည်။ ပြောသော

နှုန်းထားမြန်လာသောအခါ (အခြားသဒ္ဒါပေဒေသတို့နှင့် လည်းကောင်း၊ သဒ္ဒါဥပဒေသတို့နှင့်လည်းကောင်း မဆန့်ကျင် ပါက) ဝေါဟာရတို့ရှိ သံညွှန်းတို့သည် သက်ဆိုင်ရာသံပြောင်း ဖျည်းသို့ပြောင်းလဲသည်မှာ မြန်မာစကားသံပြောင်းလဲမှု၏ အဓိကသဘောတရားတစ်ခုပင်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့်လည်း မောင်ခင်မင်တင်ပြသကဲ့သို့ပင် ပညာရှင်များက ဤသဘောတရား ကို အမြန်ရွတ်ဆိုသော close juncture (အပိတ်စပ် / အပိတ်တွဲ) နှင့် အနှေးရွတ်ဆိုသော open juncture (အပွင့် စပ် / အပွင့်တွဲ) ဟု နှုန်းထားနှစ်မျိုးနှင့် ဖော်ပြကြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ရွတ်ဆိုရာ၌ အသံတို့မှုရည်မှု၊ နှေးမှုမြန်မှု၊ လေးမှုပေါ့မှု စသည်တို့ သည် ဘာသာစကားတို့၏အသံစနစ်၌ အသံအမှတ်မပြုလျှင် မဖြစ်သော အရာများဖြစ်ပါသည်။ ယင်းတို့ကိုထည့်သွင်းမစဉ်းစား လျှင် ဘာသာစကားတို့၏ အသံပြောင်းလဲမှုများကို စနစ်တကျ ရှင်းပြနိုင်တော့မည်မဟုတ်ပါ။ ပါဠိစာပေတွင် ရှေးပညာရှင်များ ကလည်း ဤအသံတို့မှုရည်မှု လေးမှုပေါ့မှုစသည်တို့ကို ဂါထာစပ် ဆိုရာတွင် လိုက်နာရသောစနစ် (ဆန်းဂိုဏ်း) များအဖြစ် သတ်မှတ်၍လိုက်နာခဲ့ကြပါသည်။ မျက်မှောက်ခေတ်၏ “ဆန်း” ဟူသောဝေါဟာရသည် ပါဠိ “ဆန္ဒ” မှ ဆင်းသက်လာခြင်းဖြစ်ပါ သည်။ အင်္ဂလိပ်ဝေါဟာရ “prosody” နှင့်အလားတူပင်ဖြစ် ပါသည်။

အမြန်ရွတ်ဆိုမှု အပိတ်စပ်နှင့်ခြားချက်များ

အမြန်ရွတ်ဆိုမှုကြောင့်ဖြစ်သော အပိတ်စပ် (close juncture) တွင် သံညွှန်းဖျည်းများ သက်ဆိုင်ရာသံပြောင်းဖျည်းသို့

အကြောင်းရင်းများသည် ထွေပြားသော်လည်း ဤအကြောင်းရင်း များကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာသော အသံပြောင်းလဲမှုများသည် စည်းမဲ့ကမ်းမဲ့ပရမ်းပတာဖြစ်နေသည် မဟုတ်ပါ။ အကြောင်းရင်း များသည် ထွေပြားသော်လည်း ဖြစ်ပေါ်လာသော ပြောင်းလဲမှုများ သည် ကျိုးကြောင်းဆက်နွယ်မှုသဘောအရ စည်းနှင့်ကမ်းနှင့် စနစ်တကျဖြစ်ပေါ်နေသော အရာများဖြစ်ပါသည်။

ပြောင်းလဲသွားခြင်းကို အသိအမှတ်ပြုလျှင် သံပြောင်းဥပဒေသ သည် မြန်မာစကားသံပြောင်းလဲမှုစနစ် (phonology) ၌ အတွင်ကျယ်ဆုံးသော အရေးပါဆုံးသော ဥပဒေသဖြစ်ပါသည်။ ဥပမာအချို့မှာ “လှည်းဆိပ်” ကို / လှိုဏ် /၊ “ဈေးဆိုင်” ကို / ဇေးဆိုင် /၊ “တောခွေး” ကို / တောဝေး /၊ “ဆူးချို” ကို / ဆူးချို /၊ “ကြည့်စာ” ကို / ကြည့်စာ /၊ “ငွေထိန်း” ကို / ငွေဒိန်း /၊ “စားဆေး” ကို / စားဇေး /၊ “ထောင်ပိုင်” ကို / ထောင်ပိုင် /၊ “မိုးကာ” ကို / မိုးက / စသည်တို့ဖြစ်ပါသည်။ ဤကဲ့သို့အသံပြောင်းသော ဝေါဟာရတို့ကို အမှန်တကယ် မရေးတွက်နိုင်သဖြင့် ခန့်မှန်းခြေအရေအတွက်အားဖြင့်တင်စား သည့်သဘောအရ (figur- atively) ပြောမည်ဆိုပါက မြန်မာစကား၌သံညွှန်းမှ သံပြောင်းသို့ပြောင်းလဲမှုများ၏ ၇၅ ရာနှုန်းသည် ဤဥပဒေသ၌ ပါဝင်သည်ဟု ဆိုနိုင်ပါသည်။ ဤဥပဒေသ၌အကျုံးဝင်သော “စကားပေါင်း”၊ “စကားစု” (phrase) ဖွဲ့စည်းမှုအမျိုးပေါင်း ၁၇ မျိုးရှိပါသည်။ စာရေးသူ၏ “လေလှိုင်းသဒ္ဒါပေဒေနှင့် မြန်မာစကားသံ ပြောင်းလဲမှုစနစ်” စာအုပ်၏စာ (၂၂၆) တွင် ကြည့်နိုင်ပါသည်။

သံညွှန်းဖျည်းတို့သည် အပိတ်စပ် သို့မဟုတ် အပိတ်တွဲ၌ ဤကဲ့သို့ ပြောင်းသည်ဟုဆိုသော်လည်း သံညွှန်းဖျည်းတိုင်း ဤကဲ့သို့ ပြောင်းသည်မဟုတ်ပါ။ မြန်မာစကားရှိ သံညွှန်း ဖျည်းများအနက် ဤကဲ့သို့ပြောင်းသော ဖျည်းတို့ကိုသုံးမျိုးသုံးစား ခွဲခြားနိုင်ပါသည်။

ပထမအမျိုးအစားမှာ သံညွှန်းဖြစ်သည့်ရုန်းပွင့်ဖျည်းများ (plosive သို့မဟုတ် oral stop ခေါ် ခံတွင်းအပိတ်ဖျည်းများ ‘ပ’၊ ‘ဖ’၊ ‘တ’၊ ‘ထ’၊ ‘က’၊ ‘ခ’) ဖြစ်ပါသည်။

ဒုတိယအမျိုးအစားမှာ သံညွှန်းဖြစ်သော ပွတ်တိုက်ဖျည်း များ (fricative ခေါ် ‘သ’၊ ‘စ’၊ ‘ဆ’) တို့ဖြစ်ပါသည်။

တတိယအမျိုးအစားမှာ သံညွှန်းဖြစ်သော ရုန်းပွင့်ပွတ်တိုက် ဖျည်းများ (affricate ခေါ် ‘ကျ’၊ ‘ကြ’၊ ‘တ’၊ ‘ချ’၊ ‘ခြ’၊ ‘တချ’ ဟု အသံထွက်သော ဖျည်းများဖြစ်ပါသည်။

ဤဖျည်းအမျိုးအစားသုံးခုကို သဒ္ဒါပေဒေအမြင်ဖြင့် “ပိတ်ဆို့ ရုန်းပွင့် ပွတ်တိုက်ဖျည်း” များ (obstruents) ဟုသတ်မှတ်ပါသည်။ အမြန်ရွတ်ဆိုမှုအပိတ်တွဲ၌ အကျုံးဝင်သော “စကား ပေါင်း” “စကားစု” (phrase) ဖွဲ့တွဲမှု ၁၇ မျိုးအနက် ၁၅ မျိုးမှာ ခြွင်းချက်လုံးဝမရှိသော သံညွှန်းမှသံပြောင်းသို့ပြောင်း သည့်ဥပဒေများဖြစ်ပါသည်။ ဤသံညွှန်းမှသံပြောင်းသို့ ပြောင်း သော ဥပဒေသများ၌ ခြွင်းချက်ရှိသည့်ဥပဒေသနှစ်မျိုးတွင် ပါဝင်သည့် ဖွဲ့တွဲမှုများသည် အဘယ်ကြောင့်ခြွင်းချက်များရှိ နေသည်ကို သဒ္ဒါပေဒေအမြင်ဖြင့် ရှင်းပြနိုင်ပါသည်။ ဤကဲ့သို့ မရှင်းမီတွင် ဤဖွဲ့တွဲမှုများ၌ရှိသော ဖျည်းတို့၏အသံအင်္ဂါများ ပေါ်လွင်အောင် ရှင်းပြရန်လိုအပ်ပါသည်။ ထိုခြွင်းချက်ရှိသော ဖွဲ့စည်းမှု တို့၌ပါဝင်သော ဖျည်းတို့၏ ဥပမာအချို့မှာ

“တောခွေး” မှ / တောဝေး / ဟု ပြောင်းသကဲ့သို့ “တော ဆင်” သည် / တောဇင် / ဖြစ်ရမည့်အစား မပြောင်းဘဲ “တော ဆင်” သာဖြစ်ခြင်း

“အိမ်ထောင်” မှ / အိမ်ဒေါင် / ဟု ပြောင်းသကဲ့သို့ “ရွာ ထိပ်” သည် / ရွာဒိတ် / သို့ ပြောင်းရမည့်အစား မပြောင်းဘဲ “ရွာထိပ်” သာဖြစ်ခြင်း

“ခွေးခြေ” သည် / ခွေးဇေ / သို့မဟုတ် / ခွေးဂျီ / သို့ ပြောင်းရမည့်အစား မပြောင်းဘဲ “ခွေးချီ” သာဖြစ်ခြင်း “ရွှေဖောင်း” သည် / ရွှေဘောင် / သို့ ပြောင်းရမည့်အစား မပြောင်းဘဲ “ရွှေဖောင်” သာဖြစ်ခြင်း

“ချ” သို့မဟုတ် “ခြ” သည် လေတိုးပွတ်မှုရှိခြင်းဖြင့် “ကျ” သို့မဟုတ် “ကြ” နှင့်ကွဲပြားထူးခြားပါသည်။ “သ” သည် “ခြ” ကဲ့သို့သော လေတိုးပွတ်မှုရှိခြင်းဖြင့် “တ” နှင့်ကွဲပြားထူးခြားပါသည်။

ဤကဲ့သို့သော လေတိုးပွတ်တိုက်မှုရှိသည့် ဖျည်းများ ဖြစ်ခြင်းကြောင့် ယင်းဖျည်းတို့သည် နေ့စဉ်သုံးစကား၌ အပြော၏မြန်နှေးနှုန်းထား tempo ခြယ်လှယ်မှုကို ခံရသည် ဟုဆိုနိုင်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယင်းတို့သည် နေ့စဉ်သုံးစကား ၌ တွင်ကျယ်သည့်ဝေါဟာရတို့၌ပါဝင်လျှင် သံပြောင်းသို့ပြောင်း ခြင်းဖြစ်၍ ယင်းတို့သည်နေ့စဉ်သုံးစကား၌ တွင်ကျယ် သည့်ဝေါဟာရတို့၌ မပါဝင်လျှင် ယင်းတို့သည် သံပြောင်းသို့ မပြောင်းသည့် ခြွင်းချက်များဖြစ်လာခြင်းပင်။ ထို့ကြောင့် အသံ ပြောင်းလဲမှုဥပဒေသတို့ကို စနစ်တကျတင်ပြရာ၌ ဤခြွင်းချက် တို့ကို ခြွင်းချက်များဟု မသတ်မှတ်ဘဲ ယင်းတို့သည် အမြန် ရွတ်ဆိုမှုတွင်မပါဝင်ဘဲ အနှေးရွတ်ဆိုမှု open juncture စပ်တွဲမှုတွင် ပါဝင်သည့်အရာများအဖြစ် သီးသန့်ဥပဒေသတစ်ခု ဖြင့် ရှင်းပြရခြင်းဖြစ်ပါသည်။ တစ်နည်းဆိုရလျှင် အမြန်နှုန်းနှင့် ပြောလျှင် စပ်တွဲမှုသည် အပိတ်တွဲဖြစ်၍ ဤသို့ အပိတ်တွဲဖြစ် လျှင် ဤကဲ့သို့သော သံညွှန်းဖျည်းတို့ သံပြောင်းသို့ ပြောင်းသော် လည်း၊ အနှေးနှုန်းနှင့်ပြောလျှင် စပ်တွဲမှုသည် အပွင့်တွဲဖြစ်လျက် ဤသို့အပွင့်တွဲဖြစ်ခြင်းကြောင့် ဤကဲ့သို့ သော သံညွှန်းဖျည်း တို့သည် သံပြောင်းသို့မပြောင်းလဲခြင်းဖြစ်သည်ဟုသာဆိုရမည် ဖြစ်သည်။

အထက်ပါဥပမာများ၌ “ရွှေဖရုံ”၊ “ငွေခရာ” ဥပမာများ ကို အခြားအကြောင်းရင်းတစ်မျိုးဖြင့်လည်း ရှင်းပြနိုင်ပါ သည်။ “ရွှေဖရုံ” “ငွေခရာ” ဥပမာများ၌ “ဖရုံ” “ခရာ” တို့ သည် ဖလား၊ ဖလား၊ ခဝါ၊ ခလောက်၊ ခရေ၊ ခလှပ်၊ ကလိုင်း၊ ကလောင်၊ ကညွတ်စသည်တို့ကဲ့သို့ မြန်မာစကားစစ်စစ် ဒွီဝဏ္ဏဝေါဟာရ များဖြစ်ပါသည်။ ထိုမြန်မာစကားစစ်စစ် ဒွီဝဏ္ဏဝေါဟာရတို့သည် ဧကဝဏ္ဏသာဖြစ်သော (အသံ တစ်ခုသည် အဓိပ္ပာယ်တစ်ခုကိုပေးနိုင်သည့်) မြန်မာစကား အသံစနစ်တွင် မပါဝင် နိုင်ကြပါ။ ထို့ကြောင့် “ရွှေဖရုံ” ဥပမာမှ “ဖရုံ” သည် / ဖရုံ / သို့မပြောင်းနိုင်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့်ပင်လျှင် “ငွေခရာ” မှ “ခရာ” သည် / ဂရာ / သို့ မပြောင်းခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

ထွေပြားမှုနှင့်သုတေသီတို့၏တာဝန်

ဘာသာစကားတို့၌ ဤကဲ့သို့သောစကားသံပြောင်းလဲ ခြင်းတို့ကိုဖန်တီးပေးသည့် အကြောင်းရင်းများသည် ထွေပြား လှပါသည်။ ထိုအကြောင်းရင်းတို့မှာ-

- (က) ဖျည်းနှင့်သရတို့၏ ပင်ကိုအသံဂုဏ်သတ္တိများ၊
 - (ခ) ထိုဖျည်းသရတို့၏ တစ်ခုနှင့်တစ်ခုစပ်တွဲရာမှ ဖြစ်ပေါ် လာသော စပ်တွဲမှု၏အသံပတ်ဝန်းကျင်အနေအထား (phonetic environment)
 - (ဂ) ထိုဖျည်းသရတို့ဖြင့် ဖြစ်ပေါ်လာသော ဝဏ္ဏတို့၏ အဓိပ္ပာယ်နှင့် သဒ္ဒါသဘော၊
 - (ဃ) တွဲစပ်ရာမှဖြစ်ပေါ်လာသော သို့မဟုတ် ရယူလိုသော ဝေါဟာရတို့၏အမျိုးအစား၊
 - (င) စကားလုံးစကားစုပါကျဟူသော သဒ္ဒါအဆင့် (Ling- uistic level)
 - (စ) စကားသံတို့၏ တိုမှုရှည်မှု လေးမှုပေါ့မှုစသော “ဆန်း” ဥပဒေသများ စသည်တို့ဖြစ်ပါသည်။ ဘာသာစကားတို့၏ အဖြစ်မှန်၌ ထိုအကြောင်းရင်းတို့သည် တစ်ခုနှင့်တစ်ခုအပြန် အလှန်ဆက်နွယ်ပတ်သက်နေကြပါသည်။ ဤအကြောင်းရင်း တို့ ဆက်နွယ်ပတ်သက်မှုများတွင် တစ်ခုနှင့်တစ်ခု ဆန့်ကျင် မှုများ အားပြိုင်မှုများရှိသကဲ့သို့ တစ်ခုနှင့်တစ်ခုပူးပေါင်းမှု အားပေးထောက်ပံ့မှုစသည့်များလည်းရှိပါသည်။
- ဤကဲ့သို့ သော အကြောင်းရင်းများသည် ထွေပြားသော် လည်း ဤအကြောင်းရင်းများကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာသော အသံပြောင်းလဲမှုများသည် စည်းမဲ့ကမ်းမဲ့ပတာဖြစ်နေ သည်မဟုတ်ပါ။ အကြောင်းရင်းများသည် ထွေပြားသော်လည်း ဖြစ်ပေါ်လာသော ပြောင်းလဲမှုများသည် ကျိုးကြောင်းဆက်နွယ် မှုသဘောအရ စည်းနှင့်ကမ်းနှင့်စနစ်တကျဖြစ်ပေါ်နေသော အရာများဖြစ်ပါသည်။ ဘာသာပေဒေသတေသီတို့၏ တာဝန်မှာ ထိုစည်းစနစ်တို့ကို အမှန်အတိုင်းရှာဖွေဖော်ထုတ်ပေးရန်ပင် ဖြစ်ပါသည်။
- ဤအကြောင်းအရာများနှင့်ပတ်သက်၍ မောင်ခင်မင်၏ ထူးခြားသောစွမ်းဆောင်မှုမှာ ထွေပြားသည်များကို စိတ်ဝင် စားစရာများဖြစ်လာသည့်တိုင်အောင် သူသူငါငါလူကက နားလည်နိုင်သော ဝေါဟာရများဖြင့် အေးအေးဆေးဆေး စိတ်ရှည်လက်ရှည် ဆွေးနွေးမှုအသွင်ဖြင့် ရှင်းပြနိုင်ခြင်း ပင်ဖြစ်ပါသည်။ ဘာသာပေဒေသတေသီတစ်ဦးအဖြစ် စာရှုသူ များက အသိအမှတ်ပြုရမည်ဖြစ်သော မောင်ခင်မင်သည် ဤကဲ့သို့သော သုတေသနဆောင်းပါးများကို ဆတက်ထမ်းပိုး တိုး၍ ပြုစုနိုင်ပါစေဟု စာရေးသူဆန္ဒပြုရပါသည်။

ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးအဖွဲ့ဥပဒေကြမ်း

အများပြည်သူ သိရှိလေ့လာအကြံပြုနိုင်ပါရန် ဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်

ယမန်နေ့မှအဆက်

(ဃ) စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦးမှာ ငွေရေးကြေးရေး အကျိုးခံစားခွင့် သို့မဟုတ် အခြားအကျိုးသက်ဆိုင်ခွင့်ရှိ/ မရှိ ဆုံးဖြတ်ရန် အကြောင်းပေါ်ပေါက်လျှင် စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့၏ ဆုံးဖြတ်ချက်သည် အပြီးအပြတ် အတည်ဖြစ်ပါသည်။

အခန်း(၆)

စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ ရာထူးမှနှုတ်ထွက်ခြင်း။

တာဝန်မှရပ်စဲခြင်းနှင့် လစ်လပ်ရာထူးနေရာတွင် ဖြည့်စွက်ခန့်ထားခြင်း

၁၁။ ဝန်ကြီးဌာနသည် တည်ဆဲဥပဒေများနှင့် ငြိစွန်းသော စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦးကို ရာထူးမှနှုတ်ထွက်ရန် ညွှန်ကြားနိုင်ပါသည်။ ညွှန်ကြားသည့်အတိုင်း လိုက်နာခြင်းမပြုလျှင် တာဝန်မှရပ်စဲနိုင်ပါသည်။

၁၂။ (က) စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့တွင် အကြောင်းတစ်ခုခုကြောင့် ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင် ရာထူးနေရာ လစ်လပ်ပါက ထိုလစ်လပ်သည့် နေရာမှ ရက်ပေါင်း ၃၀ အတွင်း ဝန်ကြီးဌာနသည် ဥက္ကဋ္ဌအသစ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်သစ်ကို သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ဖြည့်စွက်ခန့်ထားမည်။

(ခ) စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့က စီမံဆောင်ရွက်သည့်ကိစ္စရပ်များသည် ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင် ရာထူးနေရာလစ်လပ်သည့်အကြောင်းကြောင့်သော်လည်းကောင်း၊ ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦး ခန့်ထားရာတွင် ချို့ယွင်းချက် တစ်ခုခုရှိသည့် အကြောင်းကြောင့်သော်လည်းကောင်း မပျက်ပြယ်စေရ။

၁၃။ (က) ယင်းရာထူးသက်တမ်း ကုန်ဆုံးသော်လည်း ဝန်ကြီးဌာနက အသစ် ရွေးချယ်တင်မြှောက်ပြီးသည့်အချိန်အထိ စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် မိမိတို့၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ဆက်လက် ထမ်းဆောင်ရမည်။

(ခ) စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ကြားဖြတ်တာဝန်ယူရသည့် ကာလကို ရာထူးသက်တမ်းတစ်ခုခု သတ်မှတ်ခြင်း မပြုရ။

(ဂ) အကြောင်းတစ်ရပ်ရပ်ကြောင့် စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင် ရာထူးနေရာ လစ်လပ်သည့်အတွက် အစားထိုးခန့်ထားပါက စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၏ ရာထူးသက်တမ်းသည် မူလရာထူး၏ ကျန်ရှိသည့်သက်တမ်းကုန်ဆုံးသည့်အထိသာ ဖြစ်ပါသည်။

အခန်း(၇)

စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့၏ တာဝန်နှင့်လုပ်ပိုင်ခွင့်များ

၁၄။ စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့၏ တာဝန်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်။ -

(က) စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့ပိုင် ပစ္စည်းများနှင့် ဘဏ္ဍာငွေများကို အလေအလွင့်၊ အဆုံးအရှုံး၊ အပျက်အစီး၊ အပျောက်အရ အနည်းဆုံးဖြစ်အောင် ထိန်းသိမ်းခြင်း။

(ခ) ဝင်ငွေနှင့် အကျိုးအမြတ် တိုးတက်စေရေးအတွက် သင့်လျော်သော နည်းလမ်းများဖြင့် ဆောင်ရွက်ခြင်း။

(ဂ) ဝန်ထမ်းများ၏ ရပိုင်ခွင့်များကို ရရှိစေခြင်း။

(ဃ) ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းနှင့် စည်းကမ်းများ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ နှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်း။

(င) မိမိလုပ်ငန်းတစ်ခုလုံး၏ အောင်မြင်မှု၊ ဆုံးရှုံးမှုကို တာဝန်ခံခြင်း။

(စ) ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးအဖွဲ့ လက်အောက်ရှိဌာနများ၏ တာဝန်ခံ ဝန်ထမ်းများက ယင်းတို့ တာဝန်ယူသည့် လုပ်ငန်း၏ အောင်မြင်မှု၊ ဆုံးရှုံးမှုကို တာဝန်ခံစေရန် စီမံကြီးကြပ်ခြင်း။

(ဆ) မော်တော်ယာဉ်မောင်းသင်တန်းကျောင်းများ၊ မော်တော်ယာဉ်ပြင် သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ခြင်း။

(ဇ) အစိုးရဌာန၊ အစိုးရအဖွဲ့အစည်း၊ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပပုဂ္ဂလိကနှင့် အဖွဲ့အစည်းပိုင် မော်တော်ယာဉ်များကို ပြင်ဆင်ခြင်း၊ မွမ်းမံခြင်း။

(ဈ) မော်တော်ယာဉ်နှင့်အရန်ပစ္စည်းများ ဝယ်ယူခြင်း၊ သိုလှောင်ခြင်း၊ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချခြင်း လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း။

(ည) ကုန်းလမ်းသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးအတွက် ဒီဇယ်ဆီ၊ ဓာတ်ဆီ၊ ဓက်ဆီ၊ ချောဆီ၊ ဂက်စ် (ဓာတ်ငွေ့) များ ဝယ်ယူခြင်း၊ သိုလှောင်ခြင်း၊ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချခြင်း။

(ဋ) ဝန်ထမ်းများနှင့်ပြင်ပပုဂ္ဂိုလ်များအား ကုန်းလမ်းသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်မှုရှိစေရေးအတွက် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ပညာရှင်များ၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်း၍ သုတေသနပြုလုပ်ခြင်း နှင့် သင်တန်းကျောင်းများ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားခြင်း၊ ဝန်ထမ်းများအား ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပသင်တန်းကျောင်းများသို့ တက်ရောက်ရန် စေလွှတ်ခြင်း။

၁၅။ စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်။ -

(က) ဤဥပဒေပါ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် လိုအပ်သော ငွေကြေးအရင်းအနှီးများကို ဝန်ကြီးဌာနမှတစ်ဆင့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ အတည်ပြုချက်ရယူ၍ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ဘဏ်များနှင့် ငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းများထံမှ ဥပဒေနှင့်အညီ ငွေချေးယူခြင်း၊ ပြန်လည်ပေးဆပ်ခြင်း၊ ငွေထုတ်ချေးခြင်း၊ ပြန်လည်ရယူခြင်း နှင့် အထောက်အပံ့များ ရယူခြင်း။

(ခ) နိုင်ငံတော်က လွှဲအပ်သည့် သို့မဟုတ် လုပ်ပိုင်ခွင့်ပေးအပ်သည့် ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သော ပစ္စည်းနှင့် မရွှေ့မပြောင်းနိုင်သော ပစ္စည်းများကို ရယူခွင့်၊ လက်ဝယ်ထားပိုင်ခွင့်နှင့် ကုန်းလမ်းသယ်ယူပို့ဆောင်ရေး လုပ်ငန်းများတွင် အသုံးပြုခြင်း။

(ဂ) ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့က အတည်ပြုထားသည့် ဝန်ထမ်းဖွဲ့စည်းပုံနှင့်အညီ ဝန်ထမ်းများခန့်ထားခြင်း၊ လုပ်ငန်းတာဝန်များ ခွဲဝေ သတ်မှတ်ပေးခြင်း၊ ရာထူးတိုးမြှင့်ပေးခြင်း၊ အငြိမ်းစားပေးခြင်း၊ ဝန်ထမ်းစည်းမျဉ်းများနှင့်အညီ အရေးယူအပြစ်ပေးခြင်း၊ ထုတ်ပယ်ခြင်း၊ ထုတ်ပယ်ခြင်း၊ ကုန်းလမ်းသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကန်ထရိုက်စနစ်၊ ငှားရမ်း

လုပ်ကိုင်ခြင်းစနစ်ဖြင့် လုပ်ကိုင်ခြင်း၊ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူ တို့နှင့် အကျိုးတူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊ သီးခြားလုပ်ငန်းသဘောတူ စာချုပ်ချုပ်ဆို၍ ဖက်စပ်ကုမ္ပဏီထူထောင် ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် တည်ဆောက်လုပ်ကိုင်လွှဲပြောင်းစနစ်စသည့်စနစ်တစ်မျိုးမျိုးဖြင့် လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ခြင်း။

(င) ဤဥပဒေပါ လုပ်ငန်းတာဝန်များ ပိုမိုထိရောက်အောင်မြင်စေရန် လိုအပ်သော လုပ်ငန်းအဖွဲ့များကို ဖွဲ့စည်း၍ လုပ်ငန်းတာဝန်များ သတ်မှတ်ပေးခြင်း။

(စ) လိုအပ်ပါက အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်များကို သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ခန့်အပ်ခြင်း၊ ချီးမြှင့်ငွေနှင့်စရိတ်များကို သတ်မှတ်ပေးခြင်း။

(ဆ) ကုန်စည်များ လက်ခံတင်ဆောင်ခြင်း၊ သိုလှောင်ခြင်း၊ ဖြန့်ဖြူးခြင်းနှင့် ယင်းလုပ်ငန်းများကို ကိုယ်စားလှယ် လုပ်ငန်းအသွင်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခြင်း။

(ဇ) အစိုးရဌာန၊ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများ၊ ပုဂ္ဂလိက အဖွဲ့အစည်းများနှင့် လုပ်ငန်းသဘောတူစာချုပ်များချုပ်ဆိုခြင်းနှင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်း။

(ဈ) ကုန်းလမ်းသယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ဝန်ဆောင်ခနှုန်းများ၊ ငှားရမ်းခနှုန်းများ၊ လုပ်ခနှုန်းများ သတ်မှတ်ခြင်း။

(ည) အလုပ်ချိန်၊ အလုပ်ခွင်စည်းကမ်းများကို တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ သတ်မှတ်ခြင်း။

(ဋ) ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးအဖွဲ့သည် နိုင်ငံတော်၏ အုပ်ချုပ်ရေး၊ ကာကွယ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်ကိစ္စများတွင် အများပြည်သူအကျိုးငှာ ငွေကြေးအကျိုးအမြတ်မယူသော အဖွဲ့အစည်းဖြစ်သည့်အားလျော်စွာ သင့်လျော်သည့် အခွန်ကင်းလွတ်ခွင့်၊ သက်သာခွင့်ရရှိရေးအတွက် ဝန်ကြီးဌာနမှတစ်ဆင့် စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခြင်း။

၁၆။ စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့သည် -

(က) ဤဥပဒေအရ ဖွဲ့စည်းသည့် ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးအဖွဲ့သို့ ပြောင်းရွှေ့တာဝန်ထမ်းဆောင်သော ဝန်ထမ်းများအတွက် ကရုဏာကြေး၊ ချီးမြှင့်ငွေ၊ ပင်စင်၊ အငြိမ်းစားယူမှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များအား ယင်းတို့ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သော အချိန်ကာလအတိုင်း တွက်ချက်၍ ခံစားခွင့်ပြုရမည်။

(ခ) ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးအဖွဲ့၏ဝန်ထမ်းဖွဲ့စည်းပုံအရ ခန့်အပ်တာဝန်ပေးသော ဝန်ထမ်းများအတွက် ယင်းတို့ ခံစားခွင့်ရှိသော လစာ၊ စရိတ်၊ ကရုဏာကြေး၊ နစ်နာကြေး၊ ချီးမြှင့်ငွေ၊ ပင်စင်နှင့် အငြိမ်းစားယူမှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ဝန်ထမ်းစည်းမျဉ်းများနှင့်အညီ ခံစားခွင့်ပြုရမည်။

(ဂ) ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးအဖွဲ့ရှိ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများကို အသက် ၆၀ နှစ်ပြည့်ပါက သက်ပြည့်အငြိမ်းစား ယူခွင့်ပေးနိုင်ပါသည်။ အကယ်၍ လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်အရ ကျန်းမာရေးကောင်းမွန်ပြီး ဆက်လက်လုပ်ကိုင်လိုသော အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများကို အသက် ၆၅ နှစ်ပြည့်သည့် အချိန်ထိ တစ်နှစ်လျှင်တစ်ကြိမ် သက်တမ်းတိုးမြှင့်၍ လုပ်ကိုင်ခွင့်ပြုနိုင်ပါသည်။

(ဃ) ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးအဖွဲ့၏ လုပ်ငန်းစီမံကိန်း လျာထားချက်အတိုင်း အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်သော ဝန်ထမ်းများအား ဆုကြေးငွေချီးမြှင့်နိုင်ပါသည်။

အခန်း(၈)

ဘဏ္ဍာရေး၊ ငွေရေးကြေးရေးနှင့် စာရင်းများ

၁၇။ ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးအဖွဲ့သည် -

(က) ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးအဖွဲ့က လွှဲပြောင်းရယူရမည့် နိုင်ငံတော်ပိုင် ပုံသေပိုင်ပစ္စည်းများအား ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူခွင့်ပြုချက်အရ ကာလပေါက်ချေးဖြင့် တန်ဖိုးတွက်ချက်သတ်မှတ်၍ နိုင်ငံတော်၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတန်ဖိုးအဖြစ် ဖော်ပြထားရမည်။

(ခ) ပုဒ်မခွဲ(က)အရ လွှဲပြောင်းရယူခဲ့သော အရပ်ရပ်တန်ဖိုးများကို ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေး အဖွဲ့တွင် နိုင်ငံတော်၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတန်ဖိုးအဖြစ် သတ်မှတ်ရမည်။ နိုင်ငံတော်၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတန်ဖိုးအပေါ် ကျသင့်သော အမြတ်ဝေစုကို နိုင်ငံတော်သို့ ခွဲဝေပေးရမည်။ မိမိအဖွဲ့နှင့် ဖက်စပ်လုပ်ငန်း တည်ဆောက်-လုပ်ကိုင်-လွှဲပြောင်း၊ ငှားရမ်းစသည့် စနစ်တစ်မျိုးမျိုးဖြင့် ဆောင်ရွက်သော လုပ်ငန်းများ၏ အရပ်ရပ်တန်ဖိုးများကို ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု တန်ဖိုးအဖြစ် ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးမှ စီမံဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိရမည်။

(ဂ) နှစ်စဉ်လုပ်ငန်းစီမံချက်နှင့် အရအသုံး ခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းတို့ကို ရေးဆွဲ၍ စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့က အတည်ပြုပြီး ဝန်ကြီးဌာနသို့ ပေးပို့ရမည်။

(ဃ) ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အလိုက် စုစုပေါင်း ရငွေသုံးငွေများအား ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာငွေ အရအသုံးခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းတွင် ဘဏ္ဍာငွေအရ အသုံးဆိုင်ရာ ဥပဒေနှင့်အညီ သီးခြားဖော်ပြ၍ ထည့်သွင်းရေးဆွဲရမည်။

(င) ရငွေ၊ သုံးငွေများကို စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့က သတ်မှတ်သည့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပဘဏ်များတွင် မြန်မာကျပ်ငွေနှင့် နိုင်ငံခြားသုံးငွေများကို ဘဏ္ဍာရေးစည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများနှင့်အညီ သီးခြားစီ ငွေစာရင်း ဖွင့်လှစ် ထားရှိသုံးစွဲရမည်။

(စ) မိမိရရှိသော နိုင်ငံခြားဝင်ငွေကို စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့၏ သဘောတူခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ထုတ်ယူသုံးစွဲခွင့်ရှိပါသည်။

(ဆ) မိမိလက်အောက်ရှိ လုပ်ငန်းအုပ်စုအလိုက် လည်းကောင်း၊ လုပ်ငန်း တစ်ခုချင်းအလိုက် လည်းကောင်း၊ ရငွေ သုံးငွေအခြေအနေများ ပေါ်လွင်စေရန် သီးခြားငွေစာရင်းများ ဖွင့်လှစ်ထားရှိရမည်။

(ဇ) ဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများအကြား ငွေကြေးဆိုင်ရာ အပြန်အလှန်အကူအညီပေးခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဝန်ကြီးဌာန၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ပါသည်။

(ဈ) ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့က နှစ်စဉ်သတ်မှတ်ပေးသည့် နိုင်ငံတော်သို့ ထည့်ဝင်ငွေနှင့် တည်ဆဲဥပဒေအရ ကျသင့်သည့် အခွန်အခများကို

ကင်းလွတ်သက်သာခွင့် မရရှိပါက ယင်းအခွန်အခများကို ပေးသွင်းရမည်။

(ည) အငြိမ်းစားဝန်ထမ်းများ၏ အငြိမ်းစားလစာအား နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေမှ ဆက်လက်ကျခံသုံးစွဲခွင့်ရှိပါသည်။

(ဋ) လုပ်သက် ၁၀ နှစ်နှင့်အထက်ရှိ ဝန်ထမ်းဟောင်းများအတွက် အငြိမ်းစားလစာနှင့် ဆုကြေးငွေများအား နိုင်ငံတော်အစိုးရဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေမှ ကျခံသုံးစွဲပေးရမည်။

(ဌ) အသစ်ခန့်အပ်သော ဝန်ထမ်းများနှင့် လုပ်သက် ၁၀ နှစ်အောက် ဝန်ထမ်းများ၏ အငြိမ်းစားလစာနှင့်ဆုကြေးငွေအကျိုးခံစားခွင့်များကို အဖွဲ့၏ အငြိမ်းစားလစာနှင့် ဆုကြေးငွေရန်ပုံငွေမှ ကျခံရမည်။

(ဍ) အငြိမ်းစားလစာနှင့်ဆုကြေးငွေထုတ်ပေးပြီး ဝန်ထမ်းအသစ်များ၏ အငြိမ်းစားလစာနှင့်ဆုကြေးငွေရန်ပုံငွေ အကျိုးခံစားခွင့်အတွက် စီမံဆောင်ရွက်ရမည်။

၁၈။ စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့သည် အောက်ပါရန်ပုံငွေများကို သီးခြားတည်ထောင်ထားရှိရမည် -

(က) ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးအဖွဲ့၏ ဝန်ထမ်းများအတွက် အငြိမ်းစားလစာနှင့် ဆုကြေးငွေရန်ပုံငွေ၊

(ခ) ဆုကြေးငွေရန်ပုံငွေ၊

(ဂ) သက်သာချောင်ချိရေး ရန်ပုံငွေ၊

(ဃ) ဖွံ့ဖြိုးမှု ရန်ပုံငွေ၊

(င) တန်ဖိုး ယုတ်လျော့မှု ရန်ပုံငွေ၊

(စ) အခြားလိုအပ်သော ရန်ပုံငွေ။

၁၉။ ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးအဖွဲ့လက်အောက်ရှိ သက်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းဌာန အသီးသီးသည် အောက်ပါစာရင်းများကို စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့သို့ သတ်မှတ်ချက်နှင့်အညီ တင်ပြရမည် -

(က) ဝန်ထမ်းအင်အားစာရင်း၊

(ခ) ငွေသားအခြေအနေ၊

(ဂ) ကုန်ပစ္စည်း ထုတ်လုပ်သည့် ရောင်းဝယ်သည့်သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်သည့် စာရင်း၊

(ဃ) အရှုံး၊ အမြတ်စာရင်း၊

(င) လက်ကျန်ရှင်းတမ်း။

၂၀။ စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့သည် -

(က) ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးအဖွဲ့ပိုင် ရန်ပုံငွေကို ထိန်းသိမ်းခြင်း၊ သုံးစွဲခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများကို ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်ရုံး၏ အကူအညီရယူ၍ ရေးဆွဲသတ်မှတ် ထားရမည်။

(ခ) ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးအဖွဲ့ပိုင် ရန်ပုံငွေကို သတ်မှတ်ထားသည့် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများနှင့်အညီ ထိန်းသိမ်းခြင်း နှင့် သုံးစွဲခြင်းပြုရမည်။

(ဂ) ဌာနတွင်း ထိရောက်သော စစ်ဆေးကြပ်မတ်မှုရရှိစေရန် ဌာနတွင်း စာရင်းစစ်အဖွဲ့ကို ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ရမည်။

(ဃ) ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးအဖွဲ့၏ လုပ်ငန်းနှင့်စာရင်းများကို ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်ရုံး သို့မဟုတ် မြန်မာနိုင်ငံစာရင်းကောင်စီတွင် မှတ်ပုံတင်ထားသော စာရင်းစစ်အဖွဲ့ သို့မဟုတ် နိုင်ငံတော်အသိအမှတ်ပြု စာရင်းစစ်အဖွဲ့၏ စစ်ဆေးမှုခံယူရမည်။

အခန်း(၉)

ဆုကြေးငွေချီးမြှင့်ခြင်း

၂၁။ ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးအဖွဲ့သည် ဝန်ထမ်းများ၏ လုပ်ငန်းစွမ်းဆောင်ရည် တိုးတက်စေရေးအတွက် လုပ်ငန်းစီမံကိန်း လျာထားချက်အတိုင်း အကောင်အထည်ဖော်ရာ၌ သတ်မှတ်ထားသော လုပ်ငန်းကုန်ကျစရိတ်နှင့် ဝင်ငွေအချိုးအတိုင်းသော်လည်းကောင်း၊ ယင်းအချိုးထက် ပိုမိုကောင်းမွန် သော အချိုးအတိုင်း သော်လည်းကောင်း သတ်မှတ်စီမံခန့်ခွဲခြင်း တွက်ချက်ထားသည့် ဆုကြေးငွေကို ချီးမြှင့်နိုင်ပါသည်။

၂၂။ ပုဒ်မ ၂၂ အရ ဆုကြေးငွေချီးမြှင့်ရာတွင် ဆုကြေးငွေရန်ပုံငွေထဲမှ သတ်မှတ်ထားသော ရာခိုင်နှုန်းအချိုးအရ ဝန်ထမ်းများကို ဆုကြေးငွေများ ခွဲဝေသတ်မှတ် ပေးပြီးနောက် ကျန်ရှိသော ဆုကြေးငွေရန်ပုံငွေထဲမှ တစ်ဦးချင်းသော်လည်းကောင်း၊ အဖွဲ့လိုက်သော်လည်းကောင်း အောက်ပါအခြေခံမူများအပေါ်မူတည်၍ စွမ်းဆောင်ရည်မြင့်မားမှု ဆုကြေးငွေများ ထပ်မံချီးမြှင့်နိုင်ပါသည်။ -

(က) သတ်မှတ်ထားသော စံနှုန်းထက်တိုး၍ ဝန်ဆောင်မှု ထုတ်လုပ်မှုပေးနိုင်ခြင်း၊

(ခ) ဝန်ဆောင်မှု၊ ထုတ်လုပ်မှု နည်းစနစ်သစ်များ တီထွင်နိုင်ခြင်း၊

(ဂ) တီထွင်ထုတ်လုပ်နိုင်မှုရှိခြင်း၊ ထုတ်လုပ်သည့် ကုန်ပစ္စည်းအရည်အသွေး စံချိန်မီခြင်း၊

(ဃ) ကုန်ကြမ်းသုံးစွဲမှု စံသတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီစနစ်တကျသုံးစွဲနိုင်ခြင်း၊

(င) လေလွင့်၊ ပျက်စီး၊ ဆုံးရှုံးမှုလျော့နည်းခြင်း။

၂၃။ ဝန်ထမ်းများသည် ချီးမြှင့်ငွေကို သက်ဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့်အညီ ခံစားခွင့်ရှိပါသည်။

အခန်း (၁၀)

အထွေထွေ

၂၄။ စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးအဖွဲ့၏ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းအားလုံးသည် ဤဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်သောအခါ သို့မဟုတ် ဆောင်ရွက်သည့်သဘောသက်ရောက်သော အပြုအမူကို ပြုသောအခါ ရာဇသတ်ကြီး ပုဒ်မ ၂၁ အရ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများဖြစ်သည်ဟု မှတ်ယူရမည်။

၂၅။ ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် -

(က) ဝန်ကြီးဌာနသည် လိုအပ်သော နည်းဥပဒေများ၊ စည်းမျဉ်းနှင့် စည်းကမ်းများကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ထုတ်ပြန်နိုင်ပါသည်။

(ခ) ဝန်ကြီးဌာန၊ ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးအဖွဲ့နှင့် စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့တို့သည် လိုအပ်သော အမိန့်ကြော်ငြာစာ၊ အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက်နှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ထုတ်ပြန်နိုင်ပါသည်။

စစ်တက္ကသိုလ်၊ တပ်မတော်နည်းပညာတက္ကသိုလ်နှင့် တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ် ဗိုလ်လောင်းလျှောက်လွှာများ အချိန်မီပြန်လည်တင်သွင်းသွားရန် အသိပေးနှိုးဆော်ခြင်း

စစ်တက္ကသိုလ်၊ တပ်မတော်နည်းပညာတက္ကသိုလ်နှင့် တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ် ဗိုလ်လောင်းလျှောက်လွှာများအား ၁၇-၆-၂၀၁၆ ရက်နေ့မှစ၍ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် များတွင် အခမဲ့ထုတ်ပေးလျက်ရှိရာ ၂၉-၇-၂၀၁၆ ရက်နေ့တွင် လျှောက်လွှာများ ပိတ်သိမ်းမည်ဖြစ်ပါသဖြင့် ဗိုလ်လောင်းလျှောက်လွှာများအား မိမိတို့ လျှောက်လွှာ ထုတ်ယူရရှိသည့်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များသို့ လျှောက်လွှာပိတ်ရက် မတိုင်မီပြန်လည် တင်သွင်းကြရန် အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။ အသေးစိတ် သိရှိလိုပါက စစ်ရာထူးခန့်ချုပ်ရုံး (ဖုန်းနံပါတ် ၀၃၆-၃၀၃၃၁/၀၃၆-၃၀၃၃၈)သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်း နိုင်ပါသည်။

စစ်ရာထူးခန့်ချုပ်ရုံး ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)

လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပို့လွှတ်ရေးနှင့်ကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ နေပြည်တော် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

ဖခင်အမည်မှန် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ဟင်္သာတမြို့နယ်၊ အထက(၅)၊ လှိုင်တန်းကျေးရွာ (အရှေ့) နယ်စပ်ဒေသ၊ မြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဒေသ အမည်မှန်မှ ဦးမြရမ်း (၉/၁၀/၈၆) ဝန်ထမ်းအဖြစ်အပ်နှံခြင်း။ ဦးမြရမ်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ကယားပြည်နယ် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

အမည်မှန် ဖြစ်ပြီး၊ ကန်စွန်းအင်းကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းမှ ကျောင်းဝင်အမှတ် KA-၂၇၇၇ဖြစ်သူ (၁၂)ဦးလွှဲထားသည့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး နယ်စပ်ဒေသ အမည်မှန်မှ ဦးမြရမ်း (၉/၁၀/၈၆) ဝန်ထမ်းအဖြစ်အပ်နှံခြင်း။ ဦးမြရမ်း

၁။ သယ်စာတင်သွင်းကုန်စည်များနှင့် အပူပေးစနစ် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

အသေးစိတ်အချက်အလက်များကိုသိရှိလိုပါက စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

ဖခင်အမည်မှန် ထားဝယ်မြို့အထက(ခ)၊ အလက (၄)၊ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းမှ မအက်မြတ်ဦး၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးမြရမ်း (၆/၁၀/၈၆) ဝန်ထမ်းအဖြစ်အပ်နှံခြင်း။ ဦးမြရမ်း

၂။ စိတ်ပါဝင်စားသည့် ကုမ္ပဏီ၊ လုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် အထက်ဖော်ပြပါ ဆောင်ရွက်လိုသည့် လုပ်ငန်းများအပေါ် အတိုးအတားများ၊ ဒီဇိုင်းပုံစံများကို လက်ရှိမြေပြင်အခြေအနေ အတိုးအတားအရ အသေးစိတ်တွက်ချက်၍ ရေးဆွဲ တင်ပြရန် ဖြစ်ပါသည်။

ဦးဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးဦးစီးဌာန၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ် (ပုသိမ်) ဝန်ထမ်းအသိပေးခြင်း

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန သတင်းနှင့်စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်း၏နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းများအား Digital သတင်းစာများအဖြစ် ဝန်ဆောင်မှုတိုးမြှင့်နိုင်ရေးအတွက် စိတ်ဝင်စားမှုအဆိုပြုလွှာခေါ်ယူခြင်း

စက်မှုဝန်ကြီးဌာန စက်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန၊ စက်မှုကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

စက်မှုဝန်ကြီးဌာန စက်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် ၃၈/၃၀၈၉ ၏ ဖောင်းကြွပျောက်ပျက်နေခြင်းကို ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွပျက်ပျက်ခဲ့ပြီး ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လုပ်ငန်းမြန်ဆန်ပြီးမြောက်ရေးအတွက် ငွေကြေးတန်ဖိုးများအား တွက်ချက်ပေးရန် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သိရှိလိုပါက စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

ပုံလယ်ဝါတွင်းတရားစခန်းနှင့် ဝါဆိုသက်န်းကပ်လှူပွဲ စာအောင်သံဃာ ဂုဏ်ပြုပူဇော်ပွဲ

မိုးကုတ်ပိပသာနာမြို့နယ်၊ ပုံလယ်တောရေစွဲရိပ်သာ အမှတ် (၁) တိုက်ခွဲ၊ ၁၀ မိုင်ကုန်း၊ ပဲခူးမြို့တွင် ဝါတွင်းပထမပတ် (၇) ရက်တရားစခန်းကို ကျေးဇူးတော်ရှင် အဂ္ဂမဟာကမ္မဋ္ဌာနာစရိယ ပုံလယ်ဆရာတော်ဘုရားကြီး၏ ဥပနိဿယအတိုင်း (၁၃၇၈) ခုနှစ်၊ ဝါဆိုလပြည့်ကျော် (၈) ရက်မှ ၁၄ ရက်အထိ (၂၃-၇-၂၀၁၆) ရက်နေ့ မှ (၂၈-၇-၂၀၁၆) ရက်နေ့အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်ရာ တရားစခန်းဝင်လိုသူ ယောဂီများသည် ဝါဆိုလပြည့်ကျော် (၈) ရက်နေ့မှ စတင်ကာ ဝါဆိုလပြည့်ကျော် (၁၃) ရက်နေ့အထိ ဝါဆိုလပြည့်ကျော် (၈) ရက်နေ့ နံနက် ၇:၀၀ နာရီ ထက်မီစော ညနေ ၄:၀၀ နာရီထက်နောက်မကျစေဘဲ တရားစခန်းသို့ ရောက်ရှိရ ပါမည်။

ကျောင်းအလှူဒါန ပါဝင်လှူဒါန်းနိုင်

ရန်ကင်းမြို့၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ သရက်တော ကျောင်းတိုက်၊ မဟာရုံ ကျောင်းပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၌ စာချ/ စာသင် သံဃာတော် အရှင် သုမြတ်များ သီတင်းသုံးရန်အတွက် ပေ(၇၀ x ၆၇)အကျယ်အဝန်းရှိ ကျောင်းဆောင်သစ် ဆောက်လုပ်နေပြီဖြစ်ပါ၍ ကျောင်းအလှူဒါန ပါဝင် လှူဒါန်း နိုင်ကြပါရန် စိတ္တဇာတိ အကျိုးမျှော်၍ မွှော်တော်အပ်ပါသည်။

Table with 2 columns: Donor Name, Amount. Includes entries like 'ပြတင်းတံခါးတစ်ပေါက် ၁သိန်း', '၁၀ ပေပတ်လည် တစ်ကုန်းကြေးပြား ၁သိန်း', etc.

အလှူရှင်များကမူညှင်းထိုးပေးပါမည်။ ကျောင်းဆောင်သစ်ဆောက်လုပ်နေတော်မူစဉ် မွှော်တော်ပေးပို့ရန်အတွက် စာချုပ်အရ အလှူငွေကို အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း ဖုန်း-၀၁-၇၀၈၈၇၇၇ ၀၉-၈၆၅၉၄၄၂၊ ၀၉-၂၆၃၆ ၂၉၃၂၆ ဦးတော်နွဲ့-ကမ္ဘောဇဘဏ်၊ ဗဟိုရုံးလမ်းမတော် (Account No. 061-301-06100921001) မှို့မဟာဏ်၊ ဘုန်းကြီးလမ်း၊ လမ်းမတော် (Account No. 021-31-501798-9)ဘဏ်စာရင်းသို့ နှိပ်စက်ထည့်သွင်း၍ လည်းကောင်း ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။

တိုက်ခန်းအမြန်ရောင်း: သယ်ဆောင်ရေး၊ စကားပြောရေးနှင့်အောင်တံခွန်လမ်း၊ ဂုတ်တိုက်၊ ၄၈ x ၁၅ - လေးလွှာ လူနေခွင့်ကျပြီး။ သိန်း ၁၇၀ (၁၇၀) ဖုန်း-၀၉-၇၀၅၅၅၀၇

စုံနဲ့သင်္ချာမြင်ဆွေမြို့နယ် (မြိုင်ကြီးငူအထူးဒေသ)၏ အဋ္ဌာရသမအကြိမ် ငြိမ်းချမ်းမဂ်လာ အထိမ်းအမှတ် နှင့် မြိုင်ကြီးငူဆရာတော်ကြီး သဒ္ဓန္တသုဇနိ ၏ (၆၈)နှစ်မြောက် 'ဝိဇာတမဂ်လာ' အထိမ်းအမှတ် အဋ္ဌာရသမအကြိမ် သံဃာတော်အပါး(၁၀၀၀)ဆွမ်းကပ်လှူပူဇော်ပွဲ ဒီဇင်ဘာလ ၁၅ ရက်နေ့

မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာကောင်စီ မှတ်ပုံတင်အကြီးတန်းအင်ဂျင်နီယာ P.E. Part I စာမေးပွဲကျင်းပမည့်ရက် ကြေညာချက်

မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာကောင်စီ၊ မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်စိစစ်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီသည် P.E. Part-I အရည်အချင်းစစ်ရေးဖြေစာမေးပွဲကို အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။

မှတ်ချက်- B.E. ဘွဲ့လက်မှတ်ရရှိပြီး လုပ်သက် (၁၅)နှစ်နှင့် အထက်ရှိသူများသည် P.E. အတွက်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုရန် လျှောက်ထားရာတွင် P.E. Part-I (၈)နာရီနှင့် P.E. Part-II (၈)နာရီ- စုစုပေါင်း(၁၆)နာရီ ဖြေဆိုရမည် ဖြစ်ပါသည်။

ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း: ယာဉ်အမှတ် 61-3617 ၏ ဖောင်းကြွပေါက်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထား လာပါသဖြင့် ဖောင်းကြွပေါက်ပြား ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ် ပါသည်။

အကြောင်းပြရန်ပေးသည့်အကြောင်းကြားစာ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော် ၂၀၁၆ခုနှစ် တရားမပြင်ဆင်မှုအမှတ်-၁၆၂

ဒေါ်ချီးကို နှင့် ဦးမြင့်လွင်(ခ) (လျှောက်ထားသူ၏ ဦးကြည်ကိန်း (ပါ-၂) အထွေထွေကိုယ်စားလှယ် စာရသူ ဦးမျိုးသန့်(ခ) လျှောက်ထားသူ

အကျိုးတစ်ရပ်တည်းတွင် သက်ဆိုင်သူအားလုံးကိုယ်စား တစ်ဦးတစ်ယောက်က တရားစွဲဆိုရန် (သို့မဟုတ်) ခုခံချေပနိုင်ရန် ချအပ်သည့်နိတစ်စာ

၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ တရားမကြီးမှုအမှတ်-၁၃၄ ဦးကဝိသာရ (ပျံလွန်တော်မူသောဦးကုဏ္ဍက၏ နှင့် ဒေါ်ခင်သီတာဦး ဆက်ခံသူ တရားဝင်ကိုယ်စားလှယ်ရရှိထားသူ) တရားလို တရားဖြိုင်

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ (တရားမကျင့်ထုံး ကိုဥပဒေအမိန့်-၅၊ နည်းဥပဒေ-၂၀) ဝက်လက်မြို့နယ်တရားမရုံး၌

၂၀၁၆ခုနှစ် တရားမကြီးမှုအမှတ်-၁၃ မခင်ဆွေမြင့် နှင့် မောင်အေးမင်း တရားလို တရားဖြိုင်

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

နေပြည်တော်၊ ဥက္ကဋ္ဌရန်ကင်းမြို့၊ ရတနာသိဒ္ဓိရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၄/၂၅၅၁၆အမှတ်ရပ်၊ မြေကွက်အမှတ် ၉-၃၁၄၄ အမည်ပေါက်ပိုင်ရှင် ဗိုလ်မှူးကြီးသိန်းအေး ၁၂/၁၈၈(နိုင်)၀၁၀၆၆၉ (၂) ဦးထွန်းတင် ကွယ်လွန်သွား ပါသဖြင့် တရားဝင်ဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်တင်တင်အုန်း ၁၂/၁၈၈(နိုင်)၀၀၆၇၂၅ (၁) ဦးသိန်းမောင်မှပိုင်ဆိုင်ကြောင်း အထောက်အထားများတင်ပြပြီး မြေငှားစာချုပ် လျှောက်ထားလာရာ ကန့်ကွက်လိုသူများအနေဖြင့် တရားဝင်စာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးအမိန့်၊ ဒီကန့်ကွက်ခြင်း အထောက်အထားခိုင်လုံစွာတင်ပြ၍ မြေပိုင်ကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနသို့ ၁၅ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြော်ငြာ လိုက်သည်။



ဖျားနာကိုက်ခဲ ကင်းဝေးအောင်
အစိမ်းရောင် ပါရာကာက်ပီ ဟိုဆောင်
PARACAP
500mg Paracetamol

အရပ်ရှည်ပြီး ဉာဏ်ရည်ထက်မို Mega Teen ကို သောက်ကြည့်နဲ့ ..!

လူငယ်များအတွက် နေ့စဉ်လိုအပ်တဲ့ ဝိတင်မင်နှင့် သတ္တုဓာတ်များ ပြည့်စုံစွာ ပါဝင်တဲ့အပြင်
 * အရိုးတွေ ပုံမှန်ဖြင့်မားသန်စွမ်းကြီးထွားစေပြီး ငယ်ရွယ်စဉ် ခန္ဓာကိုယ် ပုံမှန်ဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက်
 မရှိမဖြစ်လိုအပ်သော **Calcium, Phosphorus, Iron နဲ့ Vitamin D**
 လန်းဆန်းတက်ကြွပြီး ဦးနှောက်စွမ်းရည် မြင့်မားလာဖို့အတွက်**Choline,**
Inositol, Chromium နဲ့ B Complexစတဲ့

အရပ်ရှည်ခြင်းနဲ့ ဉာဏ်ရည်မြင့်မားခြင်းတို့အတွက် အာဟာရဓာတ်များ အချိုးအစားမျှတစွာ ပေါင်းစပ်ပါဝင်ပါတယ်။

အမြို့မြို့အနယ်နယ်ရှိ ဆေးဆိုင်ကြီးများ၊ City Mart များ၊ ရှေးပွဲဝင်းဝင်းတာများရှိ ဆေးကောင်တာများနှင့် TNC Showrooms များတွင် ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါသည်။ Ph - 09 250 680 517, 01 547 009



Mega Teen
Made in USA

အသက် (၉) နှစ်မှ (၂၂) နှစ်အတွင်း ကျား/မ မရွေး
တစ်နေ့ (၁) လုံးမှ (၃) လုံးအထိ သောက်သုံးနိုင်ပါသည်။

International Banking Training Program
ပြည်တွင်း နှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာဘဏ်လုပ်ငန်းကျွမ်းကျင်ပညာရပ်များ နှင့် ဝါရင့်ဘဏ်လုပ်ငန်းဆရာ/ဆရာမကြီးများမှဘဏ်နှင့်ငွေကြေးဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှု သင်တန်းကိုစာတွေ့ လက်တွေ့သင်ကြားပေးမည် ဖြစ်ပါသည်။ သင်ကြားမည့်ဘာသာရပ်များမှာ

Financial & Banking System	Banking Laws	International Trade
Method of Payment System	Type of Letter of Credit	Correspondent Banking
In-co term	U.C.P.D.C (600)	Fund Management
Remittance	Collection	Trade Finance

နိုင်ငံတကာ / ပြည်တွင်းဘဏ်များတွင် လက်ရှိလုပ်ကိုင်နေသူများ၊ ဘဏ်လုပ်ငန်းနယ်ပယ်တွင် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းရှာဖွေရန် ကြိုးစားနေသူများ၊ သွင်းကုန် ထုတ်ကုန်နှင့် ငွေလွှဲဆောင်ရွက်နေသူများနှင့် International Banking ကို စိတ်ပါဝင်စားသူများ အထူးတက်ရောက် လေ့လာသင်ယူသင့်ပါသည်။

သင်တန်းသားဦးရေ ကန့်သတ်ထားပါသည်။ ဖုန်းနံပါတ်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ပါမည်။

သင်တန်းခန်း၊ နံနက် (၉:၀၀) နာရီမှ နေ့လယ် (၁၃:၀၀) နာရီထိ (စနေ - တနင်္ဂနွေ)
 စုံစမ်းရန် ။ Empower Institute - နံနက် (၉:၀၀) နာရီ မှ ညနေ (၅:၃၀) နာရီထိ (ရုံးချိန်အတွင်းသာ)
 Building(138), 1st Floor, Sanchaung street, Sanchaung Tsp., Yangon.
 Ph: 09 - 455275787, 09 - 799232282, 09 - 421743155

ကံ့ကော်ရိပ် စတုတ္ထတန်း
၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီးများရှိ ခရိုင်အသီးသီးတွင် စစ်ဆေးခဲ့သော (၂) နှစ်စာ မေးခွန်းဟောင်းနှင့် စံပြုအဖြေများ

မြန်မာစာ - ဦးထွန်းသန်း (ပါမောက္ခ-ငြိမ်း)
 အင်္ဂလိပ်စာ- UTA (ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်)
 သင်္ချာ - Dr.TW(Maths.)
 ပထဝီ- ဒေါက်တာမေမြင့်(ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်)
 သမိုင်း - စင်စုမေ (သမိုင်းဌာန)
 စာရိတ္တ+ဘဝဝတ္တကံတော် - ဦးထွန်းထွန်း
 သိပ္ပံ - ဒေါက်တာနီ

ခရိုင်မေးခွန်းစုံလင်စွာ ပါဝင်ပါသည်

စာမေးပွဲမေးခွန်းများကို အစန်းတစ်ခုချင်းစီ အလိုက်စုစည်းပြီး တိကျရှင်းလင်းသော အဖြေများကို အမှတ်ပေးစည်းမျဉ်းနှင့် အညီ ပြုစုထားပါသည်။

ကော်ရိပ်တပေ C/၃၄၊ နေကြာသာယာကုန်းလမ်း၊ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ရန်ကုန်မြို့။
 ၀၉၅၃၅၀၁၀၁၄၊ ၀၉၅၁၂၉၆၇၀၊ ၀၉၅၅၀၁၁၅၄ / အမြို့မြို့အနယ်နယ်တွင် ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါသည်။

အယူခံမှုဆိုင်ရန်ချိန်းဆိုသည့်နေ့ရက်ကို အယူခံတရားပြိုင်များသို့ အကြောင်းကြားစာ (တရားမကျင့်ထုံးညပဒေအမိန့်-၄၁၊ နည်းဥပဒေ-၁၄) ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် ၂၀၁၆ ခုနှစ် တရားမအယူခံမှုအမှတ်-၂၃၇

ဦးစိုးမြင့် (ပါ ၃) နှင့် ဒေါ်အေးအေး(ပါ ၁၂)
 (၄င်းတို့၏အခွင့်ရက်ိယံစားလှယ်ဦးစိုးအောင်)

အယူခံတရားလိုများ အယူခံတရားပြိုင်များ
 ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၈ ရက်စွဲပါ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်မှ တရားမကြီးမှုအမှတ် ၅၉၂/၂၀၁၂ ကို အယူခံမှု။

အယူခံတရားပြိုင်အမှတ်(၁)ဒေါ်အေးအေး အမှတ် ၁၁၇/၂၀၂၊ အခန်း ၃(ဘီ)၊ ဒုတိယထပ်၊ ၃၃ လမ်း(အလယ်)၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် အယူခံတရားပြိုင်အမှတ်(၂) ဒေါ်အောင်ကျော်ဦး၊ တိုက်အမှတ်(၅)၊ အခန်းအမှတ်(၄၀၂)၊ မြိုင်ဟောနံအိမ်ရာ၊ ဝိမိင်(သမိုင်း)၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး (ယခင် လိပ်စာ၊ ယခုလိပ်စာမပါ)နေ သိစေရမည်။

ယခုအမှုတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်က ချပေးသည့် ဒီကရီကို အယူခံတရားလိုများက အယူခံရာ ဤရုံးတော်တွင် မှတ်ပုံတင်စာရင်းတင်သွင်း၍ ထိုအယူခံမှုကို ၂၀၁၆ခုနှစ် ဩဂုတ် ၁၀ရက်တွင် ဆိုင်ဆိုရန် ဤရုံးတော်က ချိန်းဆိုလိုက်သည်။ သင်တို့ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ သင်တို့ရှေ့နေဖြစ်စေ၊ ဤအယူခံမှုတွင် သင်တို့အတွက်ဆောင်ရွက်ရန် ဥပဒေအရ ခွင့်ပြုထားသူ ကိုယ်စားလှယ်ဖြစ်စေ မလာရောက်ခဲ့လျှင် ၎င်းအယူခံမှုကို သင်တို့မရှိသည့်အခါတွင် တစ်ဖက်သတ်စီရင်ဆုံးဖြတ်လိမ့်မည်။

ထို့ပြင် သင်တို့ကအယူခံနိုင်ခွင့်ရှိသော ဤအမှုတွင် ဒီကရီကို အမိန့်-၄၁၊ နည်းဥပဒေ-၂၂ အရ ကန့်ကွက်လိုလျှင် အမိန့်-၄၁၊ နည်းဥပဒေ-၂၂အရ ချိန်းဆိုထားသည့် အချိန်အတွင်း သင်ကကန့်ကွက်လိုကြောင်း ဤအယူခံရုံး၌ အကြောင်းကြား အစီရင်ခံစာ တင်သွင်းရမည်။

၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၁၅ရက်တွင် ဤရုံးတော်ဆိုင်ရိုက်ခွင့်ရှိ ကျွန်ုပ်လက်မှတ် ရေးထိုး ထုတ်ပေးလိုက်သည်။

(ဝင်းသိန်း)
 လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး၊
 တရားမတရားစီရင်ရေးဌာန၊
 ပြည်ထောင်စုတရားစီရင်ရေးကြီးကြပ်မှုရုံး

အယူခံမှုဆိုင်ရန် ချိန်းဆိုသည့်နေ့ရက်ကို အယူခံတရားပြိုင်များသို့ အကြောင်းကြားစာ (တရားမကျင့်ထုံးညပဒေအမိန့်-၄၁၊ နည်းဥပဒေ-၁၄) ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် ၂၀၁၆ ခုနှစ် တရားမအယူခံမှုအမှတ်-၂၃၈

ဦးစိုးမြင့် (ပါ ၃) နှင့် ဒေါ်အောင်ကျော်ဦး(ပါ ၂)
 (၄င်းတို့၏အခွင့်ရက်ိယံစားလှယ်ဦးစိုးအောင်)

အယူခံတရားလိုများ အယူခံတရားပြိုင်များ
 ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၈ ရက်စွဲပါ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်မှ တရားမကြီးမှုအမှတ် ၅၂/၂၀၁၂ ကို အယူခံမှု။

အယူခံတရားပြိုင်အမှတ်(၁)ဒေါ်အောင်ကျော်ဦး၊ တိုက်အမှတ်(၅)၊ အခန်းအမှတ် (၄၀၂)၊ မြိုင်ဟောနံအိမ်ရာ၊ ဝိမိင်(သမိုင်း)၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် အယူခံတရားပြိုင်အမှတ်(၂) အိမ်ခြံမြေနှင့်အထွေထွေ အကျိုးဆောင်ကုမ္ပဏီလီမိတက် (၄င်း၏အုပ်ချုပ်မှုဒါရိုက်တာဒေါ်အေးအေး) အမှတ် ၁၁၇/၂၀၂၊ အခန်း ၃(ဘီ)၊ ဒုတိယထပ်၊ ၃၃ လမ်း(အလယ်)၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး (ယခင်လိပ်စာ၊ ယခုလိပ်စာမပါ)နေ သိစေရမည်။

ယခုအမှုတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်က ချပေးသည့် ဒီကရီကို အယူခံတရားလိုများက အယူခံရာ ဤရုံးတော်တွင် မှတ်ပုံတင်စာရင်းတင်သွင်း၍ ထိုအယူခံမှုကို ၂၀၁၆ခုနှစ် ဩဂုတ် ၁၀ရက်တွင် ဆိုင်ဆိုရန် ဤရုံးတော်က ချိန်းဆိုလိုက်သည်။ သင်တို့ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ သင်တို့ရှေ့နေဖြစ်စေ၊ ဤအယူခံမှုတွင် သင်တို့အတွက်ဆောင် ရွက်ရန် ဥပဒေအရခွင့်ပြုထားသူ ကိုယ်စားလှယ်ဖြစ်စေ မလာရောက်ခဲ့လျှင် ၎င်းအယူခံမှုကို သင်တို့မရှိသည့်အခါတွင် တစ်ဖက်သတ်စီရင် ဆုံးဖြတ်လိမ့်မည်။

ထို့ပြင် သင်တို့ကအယူခံနိုင်ခွင့်ရှိသော ဤအမှုတွင် ဒီကရီကို အမိန့်-၄၁၊ နည်းဥပဒေ-၂၂ အရ ကန့်ကွက်လိုလျှင် အမိန့်-၄၁၊ နည်းဥပဒေ-၂၂အရ ချိန်းဆိုထား သည့်အချိန်အတွင်း သင်ကကန့်ကွက်လိုကြောင်း ဤအယူခံရုံး၌ အကြောင်းကြားအစီရင် ခံစာတင်သွင်းရမည်။

၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၁၅ရက်တွင် ဤရုံးတော်ဆိုင်ရိုက်ခွင့်ရှိ ကျွန်ုပ်လက်မှတ် ရေးထိုး ထုတ်ပေးလိုက်သည်။

(ဝင်းသိန်း)
 လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး၊
 တရားမတရားစီရင်ရေးဌာန၊
 ပြည်ထောင်စုတရားစီရင်ရေးကြီးကြပ်မှုရုံး

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းအများသိစေရန်ကြေညာချက်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မိတ္ထီလာခရိုင်၊ မိတ္ထီလာမြို့နယ်၊ သီရိမင်္ဂလာနယ်မြေ၊ သီရိမင်္ဂလာရပ်၊ တွင်းအမှတ် ၁၂/သီရိမင်္ဂလာနယ်၊ ဦးပိုင်အမှတ် ၇၄-ခ၊ ဧရိယာ ၀.၁၃၀ ဝဇာစတုရန်းမီတာမြေနှင့် မြေပေါ်ရှိတစ်ထပ်တိုက်တို့ကို မိခင်ဒေါ်တင်တင်၏ ပေးကမ်းမှုအရ ဦးကျော်အန်း ၉/မထလ(နိုင်)၀၀၃၉၂၂မှ လက်ရောက်ရယူ နေထိုင်လျက်ရှိပြီး ယခုအခါ ယင်းမြေနှင့် တိုက်အား ဥပဒေနှင့်အညီ ရောင်းချမည်ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါမြေနှင့်တိုက် ရောင်းချခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်ရန်ရှိပါက ပိုင်ဆိုင်မှုစာချုပ်စာတမ်းနှင့်လုံစွာဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့သို့ ကြော်ငြာသည့်ရက်မှစ၍ ၁၄ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်ခြင်းမရှိပါက မြေကွက်နှင့် တိုက်အရောင်းအဝယ်ကို ဆက်လက်ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးကျော်အန်း၏လွှဲအပ်မှုကြားချက်အရ-
 ဦးစိုးလှိုင် LLB
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ
 စဉ်-၈၀၉၃
 ပိတောက်လမ်း၊ နန်းတော်ကုန်းရပ်၊ နယ်မြေ(၃)၊ မိတ္ထီလာမြို့

အောင်သရဖူ
 အိမ်ခြံမြေ၊ အိမ်ခြေ၊
 ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း
 လျှပ်ဆေးကုန်၊ အိမ်ထောင်ရေး၊ ပြင်ဆင်ရေး၊
 အထူးအလုပ်အကိုင် ပေးစောင့်ကြည့်ပေးမည်။
 အမှတ်-၁၀၀၊ ကျောက်တံတား၊ ပေးစောင့်ကြည့်ပေးမည်။
 Ph: 09254009334,
 09254009335,
 09254009336

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် ၈၀/၁၉၈၀ OKKALA LIGHT TRUCK, PU(4x2)။
 ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးဝင်းဆိုင် ၁၂/လမတ(နိုင်)၀၀၁၂၈၈၈ (ကမ-၃) ဖျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ် တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
 ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (မန္တလေးမြောက်ပိုင်း)၊ မန္တလေးမြို့

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် ၁၁၁/၁၄၆၆ Nissan C/MAGF-50 S/L(4x2)(R)
 ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးစိုးမြင့် ၇/ပမန(နိုင်)၀၀၉၃၃၅၅(ကမ-၃) ဖျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက် လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံး သို့လူကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန့်ကွက် နိုင်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (မန္တလေးမြောက်ပိုင်း)၊ မန္တလေးမြို့

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် ၄၀၀/၆၉၃၂၅ Luojia 110, M/C ယာဉ်လက်ဝယ် ရှိသူ ဒေါ်ခင်ထွေးမြင့် ၉/မရတ (နိုင်)၀၀၆၇၈၈၈(ကမ-၃) ဖျောက် ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက် ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လို ပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထား များဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက် အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန့်ကွက် နိုင်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (မန္တလေးမြောက်ပိုင်း)၊ မန္တလေးမြို့

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် ၄၂၀၀/၆၄၀၆၈ TVS Rock 125, M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ Moon Princess Co.,Ltd.က (ကမ-၃)ဖျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထား များဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ် တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
 ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (မန္တလေးမြောက်ပိုင်း)၊ မန္တလေးမြို့

မောင်အာကာဗိုလ် ၉/ခမ(နိုင်)၀၄၂၉၀၂ မှ အမြန်လာရောက်ဖြေရှင်းရန် ကြေညာချက်

မောင်အာကာဗိုလ် ၉/ခမ(နိုင်)၀၄၂၉၀၂ (ဘ) ဦးမောင်မောင်ဝင်းသည် အားသစ်မာန် အထွေထွေရောင်းဝယ်ရေး ကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ အရောင်းဝန်ထမ်းတစ်ဦးဖြစ်ပြီး ၃၁-၁-၂၀၁၆ ရက်က ကုမ္ပဏီ၏အလုပ်မှ နုတ်ထွက်သွားခဲ့ပါသည်။

ထို ၃၁-၁-၂၀၁၆ ရက်နေ့ကင်းရက်များတွင်မှ မောင်အာကာဗိုလ်သည် မိမိတို့ ကုမ္ပဏီမှ ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးရောင်းချသော ကြုံနှစ်ကောင်အမှတ်တံဆိပ်ပါ ဘီလပ်မြေခိတ် များကို ကြိုတင်ငွေသွင်းဝယ်ယူထားသည့် ကုန်ဝယ်ယူစာ အမည်ကိုအသုံးပြု၍လည်းကောင်း၊ အော်ဒါကြိုမှာထားသော ကုန်ဝယ်ယူစာအမည်ကို အသုံးပြု၍လည်းကောင်း ကုမ္ပဏီမှ ရယူပြီး ကိုယ်ကျိုးအတွက် သုံးစွဲခဲ့ပါသည်။ ၎င်းအပြင်မိမိတို့ကုမ္ပဏီဝန်ထမ်းအဖြစ်ဖြင့် ဆက်လက်၍ရှိလေဟန်ပြုပြီး ကုန်ဝယ်ယူမှုပေးချေသော ကုန်ပေးငွေများကို ကိုယ်ကျိုးအတွက် သုံးစွဲခဲ့ပါသည်။ ထိုကိစ္စများကိုဖြေရှင်းပေးရန်ကုမ္ပဏီမှ အကြိမ်ကြိမ်ဆက်သွယ်သော် လည်း ယနေ့အထိ ဆက်သွယ်၍မရပါ။

သို့ပါ၍ ဤကြေညာချက်ပါရှိသည့်ရက်မှ ငါးရက်အတွင်း အမြန်ဆုံးလာရောက် ဖြေရှင်းရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။ အကယ်၍လာရောက်ဖြေရှင်းခြင်းမပြုပါက တည်ဆဲ ဥပဒေနှင့်အညီ ပြစ်မှုကြောင်း၊ တရားမကြောင်းတို့အရ အရေးယူဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

အားသစ်မာန်ကုမ္ပဏီလီမိတက်

ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း
 ယာဉ်အမှတ် 2H/8285 ၏ ဖောင်းကြွပျောက် ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါ သဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွပျောက် ပျောက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (ရန်ကင်းတောင်ပိုင်း)၊ သန့်လျင်မြို့

ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း
 ယာဉ်အမှတ် FF/7390 ၏ ဖောင်းကြွပျောက် ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါ သဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွပျောက် ပျောက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကင်းမြောက်ပိုင်း)

ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း
 ယာဉ်အမှတ် 8G/2203 ၏ ဖောင်းကြွပျောက် ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါ သဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွပျောက် ပျောက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (ရန်ကင်းအောက်ပိုင်း)

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိကျွေးလျှောက်ထားခြင်း
 ယာဉ်အမှတ် ၉၈/၉၄၄၉၉ Kenbo 125, M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးစန်းလွင် ၇/ရတန(နိုင်)၀၅၈၈၈၈ က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လို ပါက နိုင်လိုသောအထောက်အထားများ ဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(မြည်)၊ မြည်မြို့

ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း
 ယာဉ်အမှတ် ၈က/၄၉၂၈ ၏ ဖောင်းကြွပျောက် ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါ သဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွပျောက် ပျောက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ ကညန (ရွာသာကြီး)

တိုက်ခန်းရောင်းမည်
 ယုဒန Highway Complex 4FL တောင်ခန်း၊ ဝရန်တာ(၃)ဘက်၊ (၁၇၀၀ sqft)
 ဖုန်း - ၀၉-၇၉၀၆၄၃၈၀၆

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
 လွိုင်မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၃၁၊ မြေကွက်အမှတ် ၁၈/အေ၊ မြေကွက် တည်နေရာအမှတ် ၆၂၈၊ ဧရာရုံလမ်း၊ (၁၀)ရပ်ကွက်၊ လွိုင်မြို့နယ် မြေပိုင်မြေ (လ/န-၃၉) (အိမ်ရာမြေအမျိုးအမည် ပေါက် ဦးအောင်မြင့်မြေအား အမည် ပေါက် ဦးအောင်မြင့် ကွယ်လွန်သဖြင့် နန်းဖြစ်သူ ဒေါ်(ခ)ဒေါ်အေးအေးချို ၁၂/၀၄မန(နိုင်)၁၂၀၅၇၀၀ က မြေကွက်၏ အစိတ်အပိုင်း(၈၅၀x၁၂၀)အား အမည် ပေါက်မှ သမီးဖြစ်သူဒေါ်အေးအေးနန်း အား ဓမ္မာပိုင် အပိုင်ပေးကမ်းခြင်း စာချုပ်အမှတ် ၇၂၄၄/၂၄-၁၂-၂၀၁၂ ဖြင့် ပေးအပ်ခဲ့ပြီး ကျန်ရှိနေသောအစိတ်အပိုင်း အား ပိုင်ဆိုင်ကြောင်းစာချုပ် ချုပ်ဆိုရန် အတွက် အမည်ပေါက် ဦးအောင်မြင့်၏ သေစာရင်း၊ ကျမ်းကျိန်လွှာ၊ ထောက်ခံ ကျမ်းကျိန်လွှာ(၂)စောင်၊ ဒေါ်အေးအေးနန်း အား ပေးအပ်ခဲ့သည့် ဓမ္မာပိုင်အပိုင် ပေးကမ်းခြင်းစာချုပ်မိတ္တူအမည်ပေါက် စာချုပ်မူရင်းတို့ကိုတင်ပြ၍ ပိုင်ဆိုင်ကြောင်း စာချုပ်ရန်အတွက် မြေပိုင်လျှောက်ထား လာရာ တရားဝင်ခိုင်လုံသောအထောက် အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက် မှစ၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင် ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။
 မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန ရန်ကင်းမြို့နယ်ဦးစီးဌာန၊ ဝန်ကြီးဌာန၊ ဝန်ကြီးရုံး၊ ဝန်ကြီးရုံးအောက်ပိုင်း

ARBRO Fellowship opportunity in the Ayeyarwady River Basin UNESCO-IHE Institute for Water Education

MK30 is launching a call for a fellowship program aimed at water professionals interested to enhance their knowledge and skills on Inclusive governance and management of water and ecosystem services in the Ayeyarwady River Basin.

A fellowship consists of:

- Access to the four training events
- Training material
- Project work and coaching (including a small budget for field work)
- Travel to/from workshops
- Living costs
- A certificate after successful completion.

The best 2 to 3 fellows will be invited to present their work at the yearly regional WLE GM events. The best fellows will be actively supported in acquiring a fellowship for international training or internship.

The selection of fellows will be based on the criteria:

- B.E. (Civil, Chemical, EC, Port & Harbor, River & Coastal, IT), B.Sc. (Computer Science & any Science Combination), B.Ag., B.Sc. (Forestry) and Master's Degree in above Subjects.
- Good Computer Skill in Microsoft Office (Word, Excel and PPT Specifically)
- Experience (minimum 5 years of proven experience on management, design/engineering and/or implementation of projects in the sector)
- Proven interest in playing an active role in water resources management in Myanmar
- Personal motivation and commitment
- English 4 skills

Participants are expected to represent the heterogeneity of the basin, with a mix of representatives from government, NGOs, private companies, academia and civil society, but the quality of the application - based on the above-mentioned criteria - will be leading in the selection. An interview will be part of the selection process. Applications can be submitted to the fellowship coordinator, Daw Akar Chaw (wricmyan@gmail.com) of the Ayeyarwady River Basin Research Organization (ARBRO), and should contain (in English language):

- CV
- Motivation letter
- Letter of support of a senior

The timeline for application

- Call 1 July 2016
- Announcement selection 15 August 2016
- Deadline applications 1 August 2016
- Start programme with first training workshop 1 September 2016
- Interviews 10 August 2016

This is the second batch of the fellowship programme of the WLE Ayeyarwady capacity building programme. In this batch 15 fellowships are available.

Contact information
 Daw Akar Chaw of Ayeyarwady River Basin Research Organisation (ARBRO) wricmyan@gmail.com (Ph : 095183091)
 Prof. Dr. Swe Swe Aye of Ayeyarwady River Basin Research Organisation (ARBRO) swe012@gmail.com
 Daw Lei Lei of Mandalay Technology Co., Ltd. peaceful.lei2@gmail.com (Ph: 09977200124)
 Dr. Nora Van Cauwenbergh of UNESCO-IHE Institute for Water Education n.vancauwenbergh@unesco-ihе.org

ပိုင်စေ သင်္ချာ-အင်္ဂလိပ်စာ နှင့် စာသင်ပိုင်း
 တာသာစုံစာသင်ပိုင်းများကို တာသာရပ်အလိုက် အငြိမ်းစား/ဝါရင့်တက္ကသိုလ် ဆရာ၊ ဆရာမ များကိုယ်တိုင် နေထိုင်ပို့ချပေးသော သင်ကြားပေးပါသည်။
 နှစ်ပေါင်း(၃၀)ကျော် စာသင်စာစစ်အတွေ့အကြုံများနှင့် ပေါင်းစပ်၍
 ၇၊ ၈၊ ၉၊ ၁၀ တန်း
 သင်ကြားပေးပါမည်။
 ဆရာမိ/ဆရာမိ (သင်္ချာ) ၀၉-၇၃၁၇၅၀၆၈၊
 ၀၉-၇၉၅၈၈၀၇၃

ဦးရွှေသိန်း ၁၂/ကက(နိုင်)ဝင်ဂျာဗီနှင့် အများသိစေရန်
သတိပေးကြေညာချက်
 မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ အမရပူရမြို့နယ်၊ ဆင်ရွာမြင်းဖျားကျေးရွာအုပ်စု၊ ကွင်းအမှတ် ၆၂၈၊ ဆင်ရွာကွင်းအတွင်းတွင် ဆောက်လုပ်ထားသည့် အဆောင် (C)၊ အမှတ်(C1)အမည်တွင်သော (၃)ထပ်ခွဲအဆောက်အအုံသည် ဦးခင်မောင် လတ် တော်ဝင်မြန်မာဆောက်လုပ်ရေးအဖွဲ့ (LC-2016)နှင့် လုံးဝ(လုံးဝ) သက်ဆိုင်ပတ်သက်ခြင်းမရှိဘဲ ဦးရွှေသိန်းက ယင်းတိုက်ခန်းကို ဦးထွန်းထွန်း (ဘ)ဦးကဆစ် ၉/မနမ(နိုင်)၀၃၂၇၂၁အား ရောင်းချရာတွင် မိမိ၏ ဆောက်လုပ်ရေး လုပ်ငန်းအမည်၊ လိပ်စာကို တိကျမှန်ကန်စွာဖော်ပြဘဲ မဟုတ်မမှန် လိမ်လည် လိုသည့် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် "တော်ဝင်မြန်မာဆောက်လုပ်ရေးအဖွဲ့ (LC-2016) အမှတ် ၂၀၄၊ ဒုတိယထပ်၊ ဗိုလ်အောင်ကျော်လမ်း၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့" ဟုဖော်ပြခဲ့ရာ တော်ဝင်မြန်မာဆောက်လုပ်ရေးအဖွဲ့မှ ၂၆-၁၁-၂၀၁၄ ရက်ထုတ် မန္တလေးနေ့စဉ်သတင်းစာတွင် "ဦးရွှေသိန်းနှင့် အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာခြင်း" ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ကြေညာခဲ့သည့် ဦးရွှေသိန်းက ၂၉-၁၁-၂၀၁၄ ရက်ထုတ် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာတွင် "တော်ဝင်မြန်မာဆောက်လုပ်ရေးအဖွဲ့နှင့် လုံးဝမသက်ဆိုင်ကြောင်း ရှင်းလင်း တင်ပြခြင်း" ခေါင်းစဉ်ဖြင့် အများသိစေရန်ကြေညာခဲ့ပါသည်။ သို့ရာတွင် ဦးရွှေသိန်းသည် မမှန်မကန် တော်ဝင်မြန်မာဆောက်လုပ်ရေးအဖွဲ့ (LC-2016) နှင့် နေရပ်လိပ်စာဖော်ပြခြင်းအား အပြီးတိုင်ရှင်းလင်းခြင်းမရှိသဖြင့် ၇-၇-၂၀၁၆ ရက်ထုတ် Daily Eleven သတင်းစာတွင် ထပ်မံ၍ ဦးရွှေသိန်းအမည်နှင့် တွဲလျက် တော်ဝင်မြန်မာဆောက်လုပ်ရေးအဖွဲ့ (LC-2016)နှင့် ဆောက်လုပ်ရေး အဖွဲ့လိပ်စာကိုဖော်ပြ၍ ဟာဂျီထွန်းထွန်းက တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ ဦးစော်ဝင်း (စဉ်-၉၆၅၆)မှတစ်ဆင့် ကြေညာခဲ့သည့် ဦးခင်မောင်လတ်၏ တော်ဝင် မြန်မာဆောက်လုပ်ရေးအဖွဲ့ (LC-2016)မှာ ဦးရွှေသိန်းနှင့်ပတ်သက်သောအထောက် အထားထင်ယောင်ထင်မှားဖြစ်စေရန် ဖော်ပြခဲ့ရာရောက်သဖြင့် ယခုကြေညာ သည့်ရက်မှစ၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း ဦးခင်မောင်လတ်အား ကိုယ်ထိလက်ရောက် ကျေနပ်သည်အထိ ဝန်ချတောင်းပန် ဖြေရှင်းခြင်းမရှိပါက တရားဥပဒေအရ အရေးယူတော့မည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် သတိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။
 ဦးခင်မောင်လတ်၊ တော်ဝင်မြန်မာဆောက်လုပ်ရေးအဖွဲ့၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-
 ဦးချစ်လွင် B.Com (A.A), D.E.P, R.L
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၂၀၅၉)
 အမှတ် ၁၉၊ ၁၂၇လမ်း၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊
 ဖုန်း-၂၉၇၈၃၀၊ ၂၉၄၇၄၄

JIDO Co., Ltd. ၏ Director Mr. HOYIN HSU နှင့် GOLDEN CONERSTONE INVESTMENT PTE LTD. ၏ Sales Executive Ei Thaw Zin Oo တို့နှင့် သက်ဆိုင်သူများသိစေရန်
သတိပေးအကြောင်းကြားတောင်းဆိုခြင်း

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ လွိုင်သာယာမြို့နယ်ရှိ San Kaung Industry Limited ကုမ္ပဏီ၏ရက်စွဲအစည်းအဝေးမှတ်တမ်းဖြင့် တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံရသူ ဦးကျော်ဝင်း (၁၂/လသန (နိုင်) ၀၁၉၅၂၃) ၏ ညွှန်ကြားချက်အရ ဥပဒေအရ အသိပေးအကြောင်းကြား တောင်းဆိုအပ်ပါသည်။

၁။ JIDO Co., Ltd. ၏ Director Mr. HOYIN HSU နှင့် GOLDEN CONERSTONE INVESTMENT PTE LTD. ၏ Sales Executive Ei Thaw Zin Oo တို့သည် SAN KAUNG INDUSTRY LIMITED သို့လာရောက်၍ (၆-၈-၂၀၁၅) ရက်စွဲပါ ထုတ်ပို့အိတ်ခွဲအရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်ခြင်းသဘောတူကတိစာချုပ်၊ စာချုပ်အမှတ် - KTK/CTR/S 19/2015 ဖြင့် ထုတ်ပို့အိတ်ခွဲ-

Item	Quantity	Rate (USD)	Amount (USD)
AD Star Polypropylene Woven Block Bottom Valve Sack	100,000	0.23	23,000
Size	: 48 (W) ± 0.5x 61 (L) ± 0.5x 10 ± 0.5 (Top/Bottom) x 13 (Valve Length) cm		
Type	: Block Bottom Valve Sack		
Fabric Colour	: Beige		
Printing	: 2 colours front / 2 colours on back (As per customer's approved artwork)		
Packaging	: 500 Sacks/ bale		
Quantity	: 100,000 sacks		
Price	: 0.23 USD per sack		

 ကို ဝယ်ယူရန် စာချုပ်ချုပ်ဆိုခဲ့ကြောင်း၊ ကြိုတင်ငွေ (၃၀%) ပေးခဲ့ကြောင်း၊ ဝယ်ယူရန် မှာယူခဲ့သည့် ဘီလပ်မြေအိတ်ခွဲများသည် (၂၁-၈-၂၀၁၅) ရက်နေ့တွင် San Kaung Industry စက်ရုံမှအပြီးသတ် ထုတ်လုပ်ပို့ခြင်း ကြောင်းကို JIDO Co., Ltd ထံအကြောင်းကြားခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ နမူနာကြည့်လိုကြောင်းနှင့် စမ်းသပ်ထည့်သွင်းလိုသဖြင့် (၂၁-၈-၂၀၁၅) ရက်နေ့တွင် အိတ်ရေ (၄၅၀) အိတ်နှင့်ထပ်ထည့်သွင်းစမ်းသပ်လိုသဖြင့် (၂၁-၉-၂၀၁၅) ရက်နေ့တွင် အိတ်ရေ (၅၀၀) အိတ်၊ စုစုပေါင်း အိတ်ရေ (၉၅၀) အိတ်တို့ကိုလည်း ပေးပို့ခဲ့ပြီးဖြစ်သဖြင့် JIDO Co., Ltd. နှင့် SAN KAUNG INDUSTRY LIMITED တို့ သဘောတူချုပ်ဆိုခဲ့သည့်စာချုပ်အမှတ် - KTK/CTR/S 19/2015၊ စာချုပ်အပိုင်း (၅) အရ လက်ကျန်ငွေပေးချေရမည့် နောက်ဆုံး သတ်မှတ်ရက်သည် (၄-၉-၂၀၁၅) ရက်နေ့ဖြစ်ကြောင်း၊ လက်ကျန်ငွေပေးချေရန်ကုန်သွယ်မှုမှာ (၅၀%) ဖြစ်ကြောင်း၊ သတ်မှတ်ပေးချေရန် နေ့ရက်ကျော်လွန်နေ၍ SAN KAUNG INDUSTRY LIMITED ၏ Sale Marketing Manager ဖြစ်သူ Soe Myat Thu မှ (၂၅-၃-၂၀၁၆) ရက်စွဲဖြင့် လက်ကျန်ငွေပေးချေရန်နှင့် အိတ်ခွဲလက်ကျန်များသယ်ယူရန် အကြောင်းကြားစာပေးပို့ခဲ့ကြောင်း၊ JIDO Co., Ltd. ဘက်မှ လက်ကျန်ငွေ (၅၀%) ပေးရန်နှင့် အိတ်ခွဲလက်ကျန်သယ်ယူရန် ပျက်ကွက်နေကြောင်း ညွှန်ကြားချက်အရနှင့် စာချုပ်စာတမ်းအထောက်အထားတို့အရ သိရှိခဲ့ရပါသည်။

၂။ သို့အတွက်ကြောင့် နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းစာမှ ဤကြေညာချက်ဖော်ပြပါရှိသည့်နေ့ရက်မှစတင်၍ (၁၅) ရက်အတွင်း အိတ်ခွဲတိုင်း ပေးချေရန်ကျန်နေသည့် (၅၀%) အား လာရောက်ပေးချေ၍ အိတ်ခွဲလက်ကျန်များအား သယ်ယူရန်အလေးအနက်အသိပေးအကြောင်းကြား တောင်းဆိုအပ်ပါသည်။ အကြောင်းကြားတောင်းဆိုမှုအပေါ် လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန်ပျက်ကွက်ခဲ့ပါက တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ အရေးယူ ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း သိစေအပ်ပါသည်။

ညွှန်ကြားချက်အရ -
ဦးချစ်ကိုကို
 LL.B, H.G.P., Dip in Business Law, Dip in Applied Psychology, Dip in Maritime Law, WIPO (Switzerland)
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေကြီးနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းဥပဒေဆိုင်ရာအကြံပေးပုဂ္ဂိုလ် (စဉ်-၂၀၀၃)
ဦးသန်းဌေး (LL.B, WIPO (Switzerland)
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၃၀၅၁)
ဦးအောင်မြင့်ထွန်း (LL.B) အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၃၉၆၀၃)
ဦးရာဇဝင်း (LL.B) အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၃၉၆၀၃)
ဦးအောင်ပြည့်ဖြိုးလွင် (LL.B, WIPO (Switzerland)
 အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၃၉၆၀၃)
 အမှတ် (၆၀)၊ မြေညီထပ်၊ မဟာဗန္ဓုလမ်း၊ မြောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း-၂၅၂၉၂၄

ဟာဂျီထွန်းထွန်း ၉/မနမ(နိုင်)၀၃၂၇၂၁၊ ဦးစော်ဝင်း (ဥပဒေဘွဲ့) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၉၆၅၆)တို့နှင့် အများသိစေရန်
 ၂၆-၁၁-၂၀၁၄ ထုတ် မန္တလေးနေ့စဉ်သတင်းစာတွင် တော်ဝင်မြန်မာ ဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီနှင့် ဦးရွှေသိန်းသည် မည်သည့်လုပ်ငန်းတစ်ခုတစ်ရာ နှင့်မျှ ပတ်သက်ဆက်စပ်ခြင်းမရှိပါ။ "ရန်ကင်းမြို့၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ ဗိုလ်အောင်ကျော်လမ်း၊ ဒုတိယထပ်၊ အမှတ် ၂၀၄၊ တော်ဝင်မြန်မာဆောက်လုပ်ရေး ကုမ္ပဏီ (LC-2016)" ၏ အမည်နှင့်လိပ်စာအား ဦးရွှေသိန်း၊ ဦးရွှေသိန်းတို့က ဆက်လက်အသုံးပြုပါက တရားဥပဒေနှင့်အညီ တရားစွဲဆိုအရေးယူမည်ဖြစ် ကြောင်း အသိပေးကြေညာထားခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ ၂၉-၁၁-၂၀၁၄ ရက်ထုတ် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာတွင်လည်း ဦးရွှေသိန်းက တော်ဝင်မြန်မာဆောက်လုပ် ရေးအဖွဲ့နှင့် လုံးဝမသက်ဆိုင်ကြောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြခြင်းခေါင်းစဉ်ဖြင့် ကြေညာခဲ့ရာတွင်လည်း ယခုကြေညာချက်ပါ တိုက်ခန်းများမှာ ဦးရွှေသိန်း၏ United Royal Asia ဆောက်လုပ်ရေးမှ ဆောက်လုပ်သည့် တိုက်ခန်းများဖြစ်ပြီး တော်ဝင်မြန်မာဆောက်လုပ်ရေးနှင့် မည်သို့မျှသက်ဆိုင်ခြင်းမရှိကြောင်း၊ တော်ဝင် မြန်မာဆောက်လုပ်ရေးအဖွဲ့ (LC-2016)၏ ဂုဏ်သိက္ခာကို ထိခိုက်စေသည့်အတွက် လွန်စွာဝမ်းနည်းမိကြောင်းလည်း ကြေညာထားခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ သို့ပါလျက် ဟာဂျီထွန်းထွန်းနှင့် တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ ဦးစော်ဝင်းတို့သည် ဦးရွှေသိန်း ရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်သည့်တိုက်ခန်းများမှာ တော်ဝင်မြန်မာဆောက်လုပ်ရေး အဖွဲ့ (LC-2016)နှင့် လုံးဝမသက်ဆိုင်မှုနှိုးသိလျက်နှင့် တစ်ဦးဦးခင်မောင်လတ်၏ တော်ဝင်မြန်မာဆောက်လုပ်ရေးအဖွဲ့ ဂုဏ်သိက္ခာညှိုးနွမ်းကျဆင်းစေရန် တော်ဝင် မြန်မာဆောက်လုပ်ရေးအဖွဲ့၏ အမည်၊ လိပ်စာများကို ၇-၇-၂၀၁၆ ရက်ထုတ် Daily Eleven နေ့စဉ်သတင်းစာတွင် ထည့်သွင်းကြေညာထားခြင်းမှာ ဦးရွှေသိန်း ရောင်းချထားခဲ့သောတိုက်ခန်းနှင့် မသက်ဆိုင်မှုနှိုးသိလျက် ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ ဆောက်လုပ်ရေးအဖွဲ့အမည်၊ လိပ်စာကိုဖော်ပြပြီး စီးပွားရေးလောကထဲတွင် နာမည်ပျက်စေရန် ဆုံးရှုံးစွန့်စားစေရန်နှင့် ဂုဏ်သိက္ခာကျဆင်းစေရန် ဖော်ပြထား ခြင်းဖြစ်၍ ယခုရှင်းလင်းကြေညာသည့်ရက်မှစ၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း ၇-၇-၂၀၁၆ ရက်စွဲပါ ကြေညာချက်ကို ရုပ်သိမ်းပြီး ဦးခင်မောင်လတ် တော်ဝင် မြန်မာဆောက်လုပ်ရေးအဖွဲ့ (LC-2016)အား ကျေနပ်ဖွယ်ရာ ဝန်ချတောင်းပန် ခြင်းမရှိပါက ဥပဒေနှင့်အညီ တရားစွဲဆိုမည်ဖြစ်ကြောင်း တုံ့ပြန်ရှင်းလင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။
 ဦးခင်မောင်လတ်၊ တော်ဝင်မြန်မာဆောက်လုပ်ရေးအဖွဲ့၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-
 ဦးချစ်လွင် B.Com (A.A), D.E.P, R.L
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၂၀၅၉)
 အမှတ် ၁၉၊ ၁၂၇လမ်း၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊
 ဖုန်း-၂၉၇၈၃၀၊ ၂၉၄၇၄၄

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး
ဒေါ်သန်းကြည်
အသက်(၉၃)နှစ်
 ရန်ကုန်မြို့၊ ဖဆပလရပ်ကွက်၊ တိုက် ၁၊ အခန်း ၂၀၈ (ဦးရွှေသူယ်-ဒေါ်စောခင်)တို့၏သမီး၊ (ဦးကျော်အေး)၏ဇနီး၊ (ဦးထွန်းလွင်-ဒေါ်စန်းမြင့်)၊ (ဦးဘသောင်း)-ဒေါ်သန်းနု၊ (ဦးထွန်းဟန်-ဒေါ်စောတင်)၊ (ဦးအောင်ရှိန်-ဒေါ်အုန်းသွင်)၊ (ဦးဖောင်-ဒေါ်နု)တို့၏ညီမ၊ (ဦးတင်ရှိန်)-ဒေါ်ရင်နုတို့၏အစ်မ၊ ဦးရွှေနီ-ဒေါ်ခင်လေး၊ ဒေါက်တာရဲမြင့်-ဒေါ်တင်တင်ဝင်း၊ ဦးသိန်းအောင်-ဒေါ်သီသီလွင်၊ ဦးအေးမြင့်-ဒေါ်အေးသိန်းတို့၏ကျေးဇူးရှင်အဒေါ်၊ ဒေါ်စန်းစန်းချို၊ ဗိုလ်မှူးစိုးညွန့်(ငြိမ်း) (ရေကြောင်းပညာတက္ကသိုလ်) - ဒေါ်အေးအေးဝင်း (အထက-၁၊ ဒဂုံ)၊ ဦးသက်လွင်၊ ဦးကျော်စိုး-ဒေါ်မီးမီး၊ ဒေါ်ဌေးဌေးဦး (အမက-၆၊ ကျောက်တံတား)တို့၏ချစ်လှစွာသောမိခင်၊ မြေးရစ်ယောက်တို့၏အဘွားသည် ၁၈-၇-၂၀၁၆ရက် (တနင်္လာနေ့)ည ၇နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၀-၇-၂၀၁၆ရက်(ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ညနေ ၃နာရီတွင် ရေဝေးအေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသူသန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသတ်ပြန်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ မိတ်ဆွေသင်္ဂဟများအားအကြောင်း ကြားသိစေအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၁၂:၃၀နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း ဒါယိကာမကြီး
ဒေါ်ချို
အသက်(၉၆)နှစ်
 ပါမောက္ခဒေါက်တာကျော်မြင့်-ဒေါ်နီလာသော်တို့၏ချစ်လှစွာသောမိခင်ကြီး ဒေါ်ချို အသက်(၉၆)နှစ်သည် ၁၅-၇-၂၀၁၆ရက် နံနက် ၀၀:၃၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။
 ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် ဝန်ထမ်းများမိသားစု ဆေးဘက်ဆိုင်ရာလူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါ်ချို (စံချီ စတူပိုင်)
အသက်(၉၆)နှစ်
 ပါမောက္ခ ဒေါက်တာဦးကျော်မြင့်-ဒေါ်နီလာသော်တို့၏ ချစ်လှစွာသောမိခင်ကြီး ဒေါ်ချိုသည် ၁၅-၇-၂၀၁၆ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။
 ဒေါက်တာအောင်မွန်-ပါမောက္ခဒေါက်တာသန်းသန်းတင်(ချယ်ရီ) မိသားစု

ဒေါ်ဖြိုး
အသက်(၆၈)နှစ်
 ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ငါးပင်ကြီးဘုရားလမ်း၊ ခြံအမှတ် ၁၃၈ (ဦးထွန်းစိန်-ဒေါ်စိန်မေ)တို့၏သမီး၊ (ဦးထွန်းမောင်)လုပ်သားပြည်သူ့နေ့စဉ်၊ ဦးကြည်ဝင်း-(ဒေါ်ခင်မာကြည်)၊ ဦးသန်းနိုင်-ဒေါ်ခင်မာလေး၊ ဦးတင်စိုး(မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာတိုက်)-ဒေါ်လှလှအေးဒေါ်သီတာဖြိုးဒေါ်အေးအေးထွန်း၊ (ဒေါ်ခင်မာမာထွန်း)၊ ဒေါ်ငယ်ငယ်ထွန်းတို့၏မိခင်၊ မြေး ၁၁ယောက်၊ မြစ်ခုနစ်ယောက်တို့၏အဘွားသည် ၁၈-၇-၂၀၁၆ရက် (တနင်္လာနေ့) ညနေ ၆နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါကြောင်း။ (သင်္ဂြိုဟ်မည်ရက်ကို ထပ်မံကြေညာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးဌေးအောင်ဝင်း (မိုးကုတ်)
T.T.C ကျောင်းသားဟောင်း (၁၉၈၂)
အသက်(၇၁)နှစ်
 ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ငါးပင်ကြီးဘုရားလမ်း၊ ခြံအမှတ် ၁၃၈ (ဦးထွန်းစိန်-ဒေါ်စိန်မေ)တို့၏သမီး၊ (ဦးထွန်းမောင်)လုပ်သားပြည်သူ့နေ့စဉ်၊ ဦးကြည်ဝင်း-(ဒေါ်ခင်မာကြည်)၊ ဦးသန်းနိုင်-ဒေါ်ခင်မာလေး၊ ဦးတင်စိုး(မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာတိုက်)-ဒေါ်လှလှအေးဒေါ်သီတာဖြိုးဒေါ်အေးအေးထွန်း၊ (ဒေါ်ခင်မာမာထွန်း)၊ ဒေါ်ငယ်ငယ်ထွန်းတို့၏မိခင်၊ မြေး ၁၁ယောက်၊ မြစ်ခုနစ်ယောက်တို့၏အဘွားသည် ၁၈-၇-၂၀၁၆ရက် (တနင်္လာနေ့) ညနေ ၆နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါကြောင်း။ (သင်္ဂြိုဟ်မည်ရက်ကို ထပ်မံကြေညာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

မယုနန္ဒာလွင်
B.Com
အသက်(၂၀)နှစ်
 ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ဦးတင်ထွန်း၊ ဦးမြင့်ထွန်း၊ ဦးမြင့်လွင်-ဒေါ်ဆင့်ဆင့်နွယ်၊ ဦးမြင့်ဝင်း၊ ဒေါ်ဒီဒီမြင့်၊ ဒေါ်မြင့်မြင့်ခိုင်တို့၏အဘ၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ၃လမ်း၊ အမှတ် ၂၁၅၊ တတိယထပ်နေ ဦးစိုးလွင်(ခ)ဦးမြင့်စိုး-ဒေါ်မြင့်မြင့်ခိုင်တို့၏သမီး၊ မောင်နေမျိုးလွင်၏ညီမ၊ မောင်ချမ်းငြိမ်းလွင်၏အစ်မသည် ၁၈-၇-၂၀၁၆ရက်(တနင်္လာနေ့) နံနက် ၇:၀၀နာရီတွင် ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၀-၇-၂၀၁၆ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၁၁နာရီတွင် ရေဝေးသူသန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသတ်ပြန်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ကျေးဇူးရှင် မိတ်သင်္ဂဟများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၈:၃၀နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) [ကွယ်လွန်သွားရသည့်အခါ ၂၄-၇-၂၀၁၆ရက် (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၇နာရီမှ မွန်းတည့် ၁၂နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
မယုနန္ဒာလွင်
စာရင်းကိုင် (စူပါကော်ဖီမစ်)
အသက်(၂၀)နှစ်
 ရန်ကုန်မြို့၊ ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်၊ ၃လမ်း၊ အမှတ် ၂၁၅ (တတိယထပ်) နေ ဦးစိုးလွင်(ခ)ဦးမြင့်စိုး-ဒေါ်မြင့်မြင့်ခိုင်တို့၏အဘ၊ မောင်နေမျိုးလွင်၏ညီမ၊ မောင်ချမ်းငြိမ်းလွင်၏အစ်မ မယုနန္ဒာလွင်သည် ၁၈-၇-၂၀၁၆ရက် (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၇:၀၀နာရီတွင် ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါကြောင်း ကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။
 ဒါရိုက်တာအဖွဲ့နှင့် ဝန်ထမ်းများ စူပါကော်ဖီမစ်

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး
ဒေါ်တင်တင်ရွှေ(ခ)မမလုံး (တောင်ကုတ်)
အသက်(၆၆)နှစ်
 ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရေတာရှည်လမ်း၊ အမှတ် ၁၀၀ (B)၊ ပထမထပ်နေ (ဦးရွှေသာ)-ဒေါ်ခင်မြင့်တို့၏သမီး၊ မာန်အောင်မြို့နေ(ဦးဘအေး-ဒေါ်ပု)တို့၏သမီးချွေးမ၊ ဦးခင်မောင်ထွေး၏ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ ဦးနိုင်ထွန်းဦး-ဒေါ်ဝင်းသန္တာမျိုး(မောင်မောင်ထွန်း)တို့၏ချစ်လှစွာသောမိခင်သည် ၁၇-၇-၂၀၁၆ရက်(တနင်္လာနေ့)နံနက် ၈:၄၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါ၍ ၂၀-၇-၂၀၁၆ရက် (ကြာသပတေးနေ့) မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင် ရေဝေးအေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသူသန်သို့ ပို့ဆောင်ရသွင်းသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းတည့် ၁၂နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) [ကွယ်လွန်သွားရသည့်အခါ ၂၃-၇-၂၀၁၆ရက် (စနေနေ့) နံနက် ၇နာရီတွင် နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး
ဒေါ်တင်တင်ရွှေ(ခ)မမလုံး (တောင်ကုတ်)
အသက်(၆၆)နှစ်
 ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရေတာရှည်လမ်း၊ အမှတ် 101(B) ပထမထပ်နေ (ဦးရွှေသာ)-ဒေါ်ခင်မြင့်တို့၏ချစ်လှစွာသောသမီး၊ (ဦးဘခန့်)-ဒေါ်ခင်ရွှေတို့၏ညီမ၊ ဦးတင်ရွှေ-ဒေါ်ခင်လှဝင်း၊ ဦးမြင့်ရွှေ-ဒေါ်စန်းယု၊ သမားတော် ဦးဘိုကြီး-ဒေါ်သန်းသန်း၊ ဦးရွှေတိုး-ဒေါ်ချိုချိုစမ်း၊ ဦးအောင်တိုး-ဒေါ်သစင်၊ ဦးစံရွှေမြင့်-ဒေါ်စုစုလွင်တို့၏အစ်မသည် ၁၇-၇-၂၀၁၆ရက် (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၈:၄၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၀-၇-၂၀၁၆ရက်(ကြာသပတေးနေ့)မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင် ရေဝေးအေးအေးတိုက်မှရေဝေးသူသန်သို့ ပို့ဆောင်ရသွင်းသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းတည့် ၁၂နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) [ကွယ်လွန်သွားရသည့်အခါ ၂၃-၇-၂၀၁၆ရက်(စနေနေ့)နံနက် ၇နာရီတွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အလွှာလှည့်ခြင်းအစီအစဉ်တင်ခံယူခြင်း
ဦးခင်အိန်မြ(ခ)
ဂျပူလ်အလ်
ဒု/ညွှန်ချုပ်(ငြိမ်း)သစ်တောဦးစီးဌာန
အင်းစိန်(သံတွဲ)
အသက်(၈၁)နှစ်
 သံတွဲမြို့နေ (ဦးဘသာ-ဒေါ်မြရင်) တို့၏သား၊ (ဦးသိန်းမောင်-ဒေါ်တင်ညွန့်)တို့၏သား၊ သမက်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ မင်းကြီးလမ်း(ဗဟိုလမ်း)၊ အမှတ်(၃၂၄-က)နေ ဒေါ်သိန်းရီ၏ခင်ပွန်း၊ ဒေါ်သီသီမြ-ဦးဝင်းအောင်(ငြိမ်း) သစ်တောဦးစီးဌာန၊ ဒေါက်တာစန္ဒာမြ-ဦးစိုးမင်းဦး၊ ဦးဝင်းမော်မြ-ဒေါ်ခင်ထားစင်၊ ဦးရဲထွေးမြ (Uniteam Marine)-ဒေါ်အေးအေးဝင်းတို့၏မိခင်၊ မြေး လေးယောက်တို့၏ ဘိုးဘိုးကြီးသည် ၁၈-၇-၂၀၁၆ရက် (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၀၀:၃၀နာရီတွင် အလွှာလှည့်ခြင်းအစီအစဉ် ခံယူသွားပါသဖြင့် ယင်းနေ့ ၀၈:၀၀နာရီတွင် ရေဝေးစွန့်ကာရံစတင်၍ ဝန်ထမ်းများအား ဆွေးနွေးရာတွင် အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၈နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးကျော်မြင့် (ပြည်)
အသက်(၈၅)နှစ်
 ရန်ကုန်မြို့၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ အနော်ရထာလမ်း၊ အမှတ် ၁၉၀၈ ဒေါ်ကျင်ကြူ၏ခင်ပွန်း၊ ဦးမောင်မောင်ဝင်း-ဒေါ်ခင်မာချို၊ ဦးမောင်မောင်လင်း၊ ဒေါက်တာကြူကြူဝင်း (ဝဲနူးပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး)၊ ဒေါ်စန်းစန်းကြူ၊ ဒေါ်စုစုစန်းမော်(ရှောင်မေ့မိတ္တူ)တို့၏ချစ်လှစွာသောမိခင်(မဝင်းမေမာမာနန်း)၊ မဝင်းဝေယံသင်း၊ မောင်ဝင်းသော်ကောင်းတို့၏အဘိုးသည် ၁၈-၇-၂၀၁၆ရက် (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၁၁:၃၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၀-၇-၂၀၁၆ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၁၁:၃၀နာရီတွင် ထိန်ပင်သုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၈နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးဘိုရန်
(ကုန်သွယ်ရေး၊ ငြိမ်း)
အသက်(၇၈)နှစ်
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ လှည်းကူးမြို့နယ်၊ အငိုင်းကျေးရွာနေ ဦးနောင်-ဒေါ်စိန်ဝါတို့၏သား၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ ၆/၁၄/၁၇ ရပ်ကွက်နေ ဦးဘကျော်-ဒေါ်ခေါက်ရတို့၏ သား၊ သမက်၊ ဒေါ်စန်းသွင်၏မောင်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ လှည်းကူးမြို့နယ်၊ အငိုင်းကျေးရွာနေ ဦးမြင့်-ဒေါ်တင်မြင့်၊ စခန်းကြီးရွာနေ ဦးသိန်းလွင်-ဒေါ်တင်အေးတို့၏ညီ၊ လှည်းကူးမြို့နယ်၊ ဦးဘလွင်-ဒေါ်လှသိန်း၊ ဦးကြည်ဆန်း - ဒေါ်တင်ငြိမ်း၊ ဦးအောင်ဌေး-ဒေါ်ဌေးဌေး၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ စမ်းကြိုးဝရပ်ကွက်နေ(ဒေါ်မြင့်) ဦးခင်စိုးတို့၏ဦးလေး၊ ရန်ကုန်မြို့နယ်၊ ဦးကျော်ဝင်း-ဒေါ်တင်တင်မြို့၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်နေ ကိုသန်းထိုက်ဦး-မမူလွင်၊ မန္တလေးမြို့၊ အောင်မြေသာစံမြို့နယ်၊ အမရပူရအရှေ့နေ့ကိုဇော်ထိုက်၊ ဒုရဲမျိုးဝင်းကျော်ရီ၊ ကိုသောင်းနိုင် - မတင်တင်မော်တို့၏မခင်၊ မြေး လေးယောက်တို့၏အဘိုး၊ မန္တလေးမြို့နေ ဒေါ်နုနုရီ၏ ခင်ပွန်း နံနက် ၇နာရီမှ မွန်းတည့် ၁၂နာရီအထိ ပြင်ဦးလွင် နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရားသိမ်၊ ကျောင်းဒါယကာကြီး
ဦးစိုးညွန့်
အသက်(၆၄)နှစ်
 ဗြဝတီမြို့နေ (ဦးထွန်းဆိုင်-ဒေါ်စိန်မေ)တို့၏သား၊ (ဦးထွန်းရွှေ-ဒေါ်မြညွန့်)တို့၏သား၊ သမက်၊ (ဦးနု-ဒေါ်ကြင်စိန်)၊ (ဦးတင်ဌေး-ဒေါ်သန်း)တို့၏မောင်၊ (ဦးဝင်းမေ-ဒေါ်တင်ရီ)၊ ဦးစိုးလွင်တို့၏ညီ၊ ရန်ကုန်မြို့နယ်၊ ဘောက်တော်၊ (၁၆)ရပ်ကွက်၊ မြသီတာလမ်း၊ အမှတ် ၁၅၈ ဒေါ်အုံးသန်း၏ခင်ပွန်း၊ ဗိုလ်ကြီးမျိုးမြင့်အောင်(ငြိမ်း)-ဒေါ်စိန်မော်ဦး၊ မမမိုးဦးတို့၏မခင်၊ မောင်ညွှန်တင်အောင်ကို၊ မောင်ဟိန်းထက်အောင်တို့၏အဘိုးသည် ၁၇-၇-၂၀၁၆ရက် ည ၉:၃၀နာရီတွင် ပြင်ဦးလွင် နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၉-၇-၂၀၁၆ရက် (အင်္ဂါနေ့) ညနေ ၃နာရီတွင် ငါးရဲချောင်းသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသတ်ပြန်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ [ကွယ်လွန်သွားရသည့်အခါ ၂၁-၇-၂၀၁၆ရက် နံနက် ၇နာရီမှ မွန်းတည့် ၁၂နာရီအထိ ပြင်ဦးလွင် နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ကိုကျော်စွာသိန်း(ခ)
သားကြီး
အသက်(၇၀)
 ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ဦးမီးလမ်း၊ အမှတ် ၂၀၊ (ငါးလွှာ၊ ခေါင်းရင်းခန်း)နေ (ဦးလှသိန်း)-ဒေါ်အေးအေးနှစ်တို့၏သား၊ ဘိုကလေးမြို့နယ်နေ ဦးခင်မောင်မြင့်-ဒေါ်လှမြင့်ကြည်တို့၏ သား၊ သမက်၊ ကိုကျော်စိုးအိ-မဖြိုးဖြိုးသိန်းတို့၏မောင်၊ ကိုငြိမ်းချမ်းဝင်း-မပြည့်ပြည့်သိန်းတို့၏အစ်ကို၊ မမမေစင်၏ခင်ပွန်း၊ မမေသွန်းပြည့်(ခ)ယွန်းယွန်း၏မောင်သည် ၁၇-၇-၂၀၁၆ရက်(တနင်္လာနေ့) နံနက် ၇နာရီတွင် အောင်ဆန်းဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါ၍ ၁၉-၇-၂၀၁၆ရက်(အင်္ဂါနေ့) ညနေ ၃နာရီတွင် ထိန်ပင်သုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်ကြည်မြင့်
အသက်(၇၈)နှစ်
 ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ မင်္ဂလာလမ်း၊ အမှတ် ၁၀ နေ (ဦးသိန်းမောင် - ဒေါ်ထွန်းကြည်)တို့၏ သမီး၊ (ဦးကျော်ရှိန်) (ရွှေပန်းထိမ်ဆရာ)၏ဇနီး၊ ဦးကျော်စိုး(ပြည်)မြို့ကျော်ဆောင်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီလီမိတက်) - ဒေါ်သန်းသန်းအေး (ရွှေမိသားစုထုတ်ဝေ:ကုမ္ပဏီလီမိတက်)၊ ဦးသီလရတ်(Heart Design Studio)-ဒေါ်သန်းသန်းမြင့်(ဖန်ချီဆရာမ-မမေ)၊ ဦးတင်မြင့်(ရွှေပန်းထိမ်)-ဒေါ်သင်းသင်းကို၊ Capt ဦးဝင်းမျိုး(Master Marina F-G)-ဒေါ်တင်တင်မာန်စင်၊ ဦးကျော်ဝင်း-ဒေါ်တင်တင်မြို့၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်နေ ကိုသန်းထိုက်ဦး-မမူလွင်၊ မန္တလေးမြို့၊ အောင်မြေသာစံမြို့နယ်၊ အမရပူရအရှေ့နေ့ကိုဇော်ထိုက်၊ ဒုရဲမျိုးဝင်းကျော်ရီ၊ ကိုသောင်းနိုင် - မတင်တင်မော်တို့၏မခင်၊ မြေး လေးယောက်တို့၏အဘိုး၊ မန္တလေးမြို့နေ ဒေါ်နုနုရီ၏ ခင်ပွန်း နံနက် ၇နာရီမှ မွန်းတည့် ၁၂နာရီအထိ ပြင်ဦးလွင် နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

မိုးကုတ်မြို့နယ်အသင်း
ဦးဌေးအောင်ဝင်း
အသက်(၇၁)နှစ်
 ရန်ကုန်မြို့၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ အရှေ့ကြို့ကုန်း၊ ၂လမ်း(တောင်)၊ အမှတ် ၃၅ (A) နေ (ဦးခင်မောင်-ဒေါ်မြမေ)တို့၏မြေး၊ (ဦးမောင်မောင်)-ဒေါ်အမာကြည်တို့၏သား၊ ဒေါ်နန်းမှိုရွှေရည်ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်းသည် ၁၇-၇-၂၀၁၆ရက်(တနင်္လာနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၉-၇-၂၀၁၆ရက်(အင်္ဂါနေ့) ညနေ ၅နာရီတွင် ရေဝေးအေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသူသန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသတ်ပြန်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ (အသင်းခေါ်ဝေါ်သွားသည့်အခါ ၂၃-၇-၂၀၁၆ရက် သုသာန်သွားများ ပို့ဆောင်ကြပါရန်။) အမှုဆောင်အဖွဲ့

ပုလောမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်)
ဒေါ်သန်းညွန့် (ပုလော)
အငြိမ်းစားကျောင်းဆရာမ
အသင်းဝင်အမှတ်-၁၂၅၃
အသက်(၉၂)နှစ်
 ရန်ကုန်မြို့၊ ပုလောမြို့နယ်၊ ဆင်မင်းလမ်း၊ အမှတ် ၉၈(ငါးလွှာ)B နေ ဦးခင်ရဲ-ဒေါ်မိန့်တို့၏သမီး ဒေါ်သန်းညွန့်သည် ၁၈-၇-၂၀၁၆ရက်(တနင်္လာနေ့) နံနက်တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ယင်းနေ့ ညနေ ၅နာရီတွင် ထိန်ပင်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ အမှုဆောင်အဖွဲ့

ဒေါ်မြင့်မြင့် (မော်လမြိုင်)
အသက်(၉၀)
 ရန်ကုန်မြို့၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ၃၇လမ်း၊ အမှတ် ၈၇နေ(ဦးထိန်ဂုက်-ဒေါ်ဖိတ်တင်)တို့၏သမီး၊ မော်လမြိုင်မြို့နေ(ဦးချိုစိန်ရီ-ဒေါ်စောရီ)တို့၏ဇနီးမ၊ (ဦးအောင်သိန်း)၏ဇနီး၊ ဦးအောင်မျိုး - ဒေါ်ခင်ခင်စန်း (နေဆင်းသောက်ရေးသန့်)၊ ဦးမျိုးအောင်-ဒေါ်သစင်မြင့်တို့၏မိခင်မြေးခြောက်ယောက်၊ မြစ် တစ်ယောက်တို့၏ အဘွားသည် ၁၈-၇-၂၀၁၆ရက်(တနင်္လာနေ့) နံနက် ၆:၄၀နာရီတွင် S.S.C ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၀-၇-၂၀၁၆ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)နံနက် ၁၀နာရီတွင် ရေဝေးအေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသူသန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသတ်ပြန်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၈နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်မြင့်မြင့် (မော်လမြိုင်)
အသက်(၉၀)
 ရန်ကုန်မြို့၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ၃၇လမ်း၊ အမှတ် ၈၇နေ(ဦးထိန်ဂုက်-ဒေါ်ဖိတ်တင်)၊ ဒေါ်ဖိတ်တင်)တို့၏သမီး၊ မော်လမြိုင်မြို့နေ(ဦးချိုစိန်ရီ-ဒေါ်စောရီ)တို့၏ဇနီးမ၊ (ဦးအောင်သိန်း)၏ဇနီး၊ (ဦးဟန်စိန်-ဒေါ်တင်ကြည်)၊ (ဦးစောမြင့်ကိုးစိုး-ဒေါ်မြရင်)၊ (ဦးဝင်းမောင်-ဒေါ်မြမြ)တို့၏ညီမ၊ (ဦးထိန်လင်း)-ဒေါ်ခင်စုဌေးတို့၏အစ်မသည် ၁၈-၇-၂၀၁၆ရက် (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၆:၄၀နာရီတွင် S.S.C ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါ၍ ၂၀-၇-၂၀၁၆ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၁၀နာရီတွင် ရေဝေးအေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသူသန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၈နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်ကြည်မြင့်
အသက်(၇၈)နှစ်
 ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ မင်္ဂလာလမ်း၊ အမှတ် ၁၀ နေ (ဦးသိန်းမောင် - ဒေါ်ထွန်းကြည်)တို့၏ သမီး၊ (ဦးကျော်ရှိန်) (ရွှေပန်းထိမ်ဆရာ)၏ဇနီး၊ ဦးကျော်စိုး(ပြည်)မြို့ကျော်ဆောင်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီလီမိတက်) - ဒေါ်သန်းသန်းအေး (ရွှေမိသားစုထုတ်ဝေ:ကုမ္ပဏီလီမိတက်)၊ ဦးသီလရတ်(Heart Design Studio)-ဒေါ်သန်းသန်းမြင့်(ဖန်ချီဆရာမ-မမေ)၊ ဦးတင်မြင့်(ရွှေပန်းထိမ်)-ဒေါ်သင်းသင်းကို၊ Capt ဦးဝင်းမျိုး(Master Marina F-G)-ဒေါ်တင်တင်မာန်စင်၊ ဦးကျော်ဝင်း-ဒေါ်တင်တင်မြို့၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်နေ ကိုသန်းထိုက်ဦး-မမူလွင်၊ မန္တလေးမြို့၊ အောင်မြေသာစံမြို့နယ်၊ အမရပူရအရှေ့နေ့ကိုဇော်ထိုက်၊ ဒုရဲမျိုးဝင်းကျော်ရီ၊ ကိုသောင်းနိုင် - မတင်တင်မော်တို့၏မခင်၊ မြေး လေးယောက်တို့၏အဘိုး၊ မန္တလေးမြို့နေ ဒေါ်နုနုရီ၏ ခင်ပွန်း နံနက် ၇နာရီမှ မွန်းတည့် ၁၂နာရီအထိ ပြင်ဦးလွင် နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ပြည်ထွက်ဖတ်ရူပါရန်
 မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာ ၁၇-၇-၂၀၁၆ရက်ထုတ် စာမျက်နှာ(၃၁)ပါ ဒေါ်တင်တင်နု (၆၂)နှစ် နာရေးတွင် ဦးအောင်နိုင်ထိုက် - ဒေါ်သန်းသန်းနု၊ (ဦးနေမျိုး)တို့၏အစ်မ၊ ကိုမျိုးစော်ဦး-မမေကလျာဝင်း၊ ကိုသိန်းစော်ထွန်း-မမေသန်းသန်းတို့၏မိခင်၊ ကိုဝင်းစော်၏အဘွား၊ ဦးသိန်းမြင့်ဦး၏ချစ်လှစွာသောဇနီးဟု ပြည်ထွက်ဖတ်ရူပါရန်။

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး
ဝမ်းနည်းစမ်း(ခ)ဦးလှတင်
ကုလားအုတ်ပလတ်စတစ်/ဘောဂစတိုး
အသက်(၉၅)နှစ်
 ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ဆရာမမြောက်/အရှေ့ရပ်ကွက်၊ ဆရာမလမ်း၊ အမှတ် ၁၁၀နေ (ဦးယောက်ဝါး-ဒေါ်ဝင်းနား)တို့၏သားကြီး၊ (ဒေါ်ခင်ဝင်း)၏ ခင်ပွန်း၊ ဦးလှရွှေ-ဒေါ်နီနီ၊ ဦးအုန်းစိန်-ဒေါ်ဂျမ်းစိန်၊ (ဦးမြင့်ဦး)-ဒေါ်မြင့်မြင့်၊ ဒေါ်မြင့်မြင့်အေးတို့၏အစ်ကို၊ ဦးမင်းအောင်-ဒေါ်စုစိတ်၊ (ဦးမင်းအောင်)၊ ဒေါ်တင်တင်အုန်း၊ ဦးမြင့်မောင်-ဒေါ်သင်းသင်းလွင်ဒေါ်တင်တင်လှ၊ ဦးစန်းအောင်-ဒေါ်ဥမ္မာ၊ ဒေါ်တင်တင်စန်းတို့၏မိခင်မြေးသမီးကျေးဇူးရှင်၊ တူ/တမ ရှစ်ယောက်တို့၏ဦးလေး၊ မြေးကိုးယောက်၊ မြစ်တစ်ယောက်တို့၏အဘိုးသည် ၁၈-၇-၂၀၁၆ရက် နံနက် ၁၀:၃၀နာရီတွင် နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၀-၇-၂၀၁၆ရက် နံနက် ၁၀:၃၀နာရီတွင် ရေဝေးသူသန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၁၀နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) [ကွယ်လွန်သွားရသည့်အခါ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး
ဒေါ်အမာ (သန်လျင်)
အသက်(၈၈)နှစ်
 သန်လျင်နာရေးကူညီမှုအသင်း တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး(၃) (တာဝန်ခံ-ပို့ဆောင်ရေး) ဦးကြင်သိန်း၏ကျေးဇူးရှင်မြေးသမီးခင် ဒေါ်အမာသည် ၁၇-၇-၂၀၁၆ရက် တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။
 နာယကများနှင့် အလုပ်အမှုဆောင်များ သန်လျင်နာရေးကူညီမှုအသင်း

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ပါမောက္ခ ဦးသက်ထားဝေ
ပါမောက္ခ၊ ဌာနမှူး(ငြိမ်း)
သွား၊ မျက်နှာ၊ ခံတွင်းနှင့်အစားထိုးပြုပြင်ရေးကုသမှုဆိုင်ရာဌာန
ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး
အသက်(၈၂)နှစ်
 ကျေးဇူးရှင်ဆရာကြီး ပါမောက္ခ ဦးသက်ထားဝေ အသက်(၈၂)နှစ်သည် ၁၇-၇-၂၀၁၆ရက် (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၁၀:၀၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။
 (1984-1994) ကျောင်းသား/ကျောင်းသူဟောင်းများ သွားဘက်ဆိုင်ရာဆေးတက္ကသိုလ်(ရန်ကုန်)

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ပါမောက္ခ ဦးသက်ထားဝေ
ပါမောက္ခ၊ ဌာနမှူး(ငြိမ်း)
သွား၊ မျက်နှာ၊ ခံတွင်းနှင့် အစားထိုးပြုပြင်ရေးကုသမှုဆိုင်ရာဌာန
ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး
အသက်(၈၂)နှစ်
 ကျေးဇူးရှင် ဆရာကြီး ပါမောက္ခ ဦးသက်ထားဝေ အသက်(၈၂)နှစ်သည် ၁၇-၇-၂၀၁၆ရက် (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၁၀:၀၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်ကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ

ရေတို၊ ရေရှည်ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းများ စနစ်တကျစီမံခန့်ခွဲ၍ တည်ဆဲဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများကိုလိုက်နာပြီး ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်



နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၈

နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများအား ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ (၁)၌ တွေ့ဆုံသည်။ (အပေါ်ပုံ)

တွေ့ဆုံစဉ် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က ရေတို၊ ရေရှည်ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သို့

တင်ပြ၍ နိုင်ငံတစ်ဝန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းများကို စနစ်တကျစီမံခန့်ခွဲ၍ တည်ဆဲဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများကိုလိုက်နာပြီး ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရန် မှာကြားသည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူ၊ ဦးသန်းစင်မောင်၊ ဦးခင်မောင်ချို၊ ဦးဝင်းခိုင်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖိုးမင်းသိန်း၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်းနှင့် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ တက်ရောက်ကြသည်။

(သတင်းစဉ်)

ရန်ကုန်-မန္တလေး ရထားလမ်းပိုင်းမှ မြစ်ငယ်(ရထားလမ်း) တံတားသစ်တည်ဆောက်မှု ဇူလိုင်လကုန်တွင် ပြီးစီးမည်

မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

မန္တလေး ဇူလိုင် ၁၈

ရန်ကုန်-မန္တလေးရထားလမ်းပိုင်း မြစ်ငယ်နှင့် ပလိပ်အကြား၌ လက်ရှိအသုံးပြုနေသည့် မြစ်ငယ်(ရထားလမ်း)တံတားအနီးတွင် မြန်မာမီးရထား မြို့ပြအင်ဂျင်နီယာဌာနမှ မြစ်ငယ်(ဒွေးလမ်း)ရထားလမ်းတံတားသစ် တည်ဆောက်လျက်ရှိရာ ဇူလိုင်လကုန်တွင်ပြီးစီးမည်ဖြစ်ကြောင်း အင်ဂျင်နီယာ ဦးဇော်ဟိန်းလတ်က ပြောသည်။

စာမျက်နှာ ၁၁ ကော်လံ ၁ *



The Junior Open Championship 2016 ပြိုင်ပွဲ၌ မြန်မာမှ ဖူးပွင့်ရတီခိုင် ပထမဆုရရှိ

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၈

စကော့တလန်နိုင်ငံ Kilmarnock မြို့ Barassie ဂေါက်ကွင်း၌ ဇူလိုင် ၁၁ ရက်မှ ၁၃ ရက်အထိ ကျင်းပခဲ့သည့် The Junior Open Championship 2016 ပြိုင်ပွဲ ၏ Asia Pacific Region ပြိုင်ပွဲကို မြန်မာလူငယ်ဂေါက်သီးရိုက်ကစားသမား နှစ်ဦး ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရာ ဖူးပွင့်ရတီခိုင် ပထမဆုရရှိခဲ့သည်။

မြန်မာလူငယ်ဂေါက်သီးရိုက်အဖွဲ့ကို မြန်မာနိုင်ငံဂေါက်သီးအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကိုကိုအေး ဦးဆောင်၍ လူငယ်ကစားသမားများဖြစ်သည့် ဟိန်းစည်သူနှင့် ဖူးပွင့်ရတီခိုင် တို့ နှစ်ဦးဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရာ လူငယ်အမျိုးသမီးဂေါက်သီးရိုက်ကစားသမား ဖူးပွင့်ရတီခိုင်က အောင်မြင်မှုရယူနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ The Junior Open Championship ပြိုင်ပွဲကို နိုင်ငံပေါင်း ၅၅ နိုင်ငံမှ အားကစားသမား ၁၅၀ ကျော် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သည်။ အောင်ပွဲရ မြန်မာလူငယ်ဂေါက်သီးရိုက်အဖွဲ့သည် ဇူလိုင် ၁၇ ရက်က ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသည်။

စိုးသော်ဇင်

HOT LINE - 09-787878749, 787878729

ALPHA CEMENT | **အယ်လ်ဖာ အိတ်စီဇေ**

တစ်ရက်လျှင် သိလင်မြေ တန်ချိန် (၇ သိန်း) ထုတ်လုပ်သော ကမ္ဘာ့ထုတ်လုပ်မှု ပထမ မြစ်သည် CONCH ကုမ္ပဏီ မှ မြန်မာပြည် တွင်ထုတ်လုပ်လုပ်ပါသည်။